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Kırgızistan'ın 30. 
bağımsızlık yıl dönümü 
Ankara’da  kutlandı
Ankara Marriott otelde 
düzenlenen resepsiyona 
TBMM Başkan Vekili Celal 
Adan, Kırgızistan'ın 
Ankara Büyükelçisi 
Kubanıçbek Ömüraliyev ile 
çok sayıda davetli katılırken 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Fuat Oktay ise yazılı 
bir kutlama mesajı gönderdi.

30-летие независимости
Кыргызстана отметили

 в Анкаре.  
На приеме, проведённом в 
отеле Ankara Marriott 
присутствовали заместитель 
спикера Великого 
национального собрания 
Турции Джелал Адан, посол 
Кыргызстана в Анкаре 
Кубанычбек Омуралиев и 
многие гости, а вице-
президент Фуат Октай 
направил письменное 
поздравительное послание.Sayfa 2/ Page 3

“Meclisimizin tamamının 
uzlaşmasıyla hazırlanacak bir yeni 
Anayasa, milletimize vereceğimiz 
en güzel 2023 hediyesi olacaktır”

«Новая Конституция, которая будет 
подготовлена на основе консенсуса 
всего нашего собрания, станет 
лучшим подарком 2023 года, который 
мы можем сделать нашему народу».

BM: Sincan Uygur Özerk 
Bölgesi'ne hiçbir şekilde 
erişim iznimiz yok

ООН: У нас нет 
разрешения на доступ к 
Синьцзян-Уйгурскому 
автономному району 
каким-либо образом

Sayfa 9/ Page 9

KIRGIZ FAHRİ KONSOLOSU DR.MUSTAFA 
KURT’A İTHAFEN AŞIK ATMA PROGRAMI 
BÜYÜK BİR KATILIMLA GERÇEKLEŞTİ 

Культурная программа и игра в альчики, проведенная в 
честь почетного консула Кыргызстана в Турции д-р 
Мустафа Курта прошла с большим участием гостей.

Kırgız Türkleri 
Kültür ve 
Yardımlaşma 
Derneği tarafından 
organize edilen 
Kırgız 
Cumhuriyeti 
Kayseri Fahri 
Konsolosu 
Merhum 
Dr.Mustafa Kurt’a 
ithafen Aşık Atma 
Oyunu ve Kültür 
Programı 
Geçtiğimiz 
günlerde yoğun 
ilgi ve katılımla 
gerçekleşti. 

Игра в альчики и 
культурная 
программа, 
посвященная 
покойному доктору 
Мустафа Курту, 
почетному консулу 
Кыргызстана в 
Турции, 
организованная 
Ассоциацией 
культуры и 
солидарности 
тюрков 
Кыргызстана, 
прошла в последние 
дни с большим 
интересом и 
участием.
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3Fransa'da yüz binlerce 

çocuğun kiliselerde 
istismara uğraması 
Avrupa'da manşet oldu

Сотни тысяч детей, 
подвергшихся 
насилию в церквях 
Франции, попали в 
заголовки газет в 
Европе     Sayfa 14/ Page 15

Fanatik Yahudilerden 
Mescid-i Aksa'ya baskın
İsrail polisinin eşlik ettiği onlarca fanatik Yahudi, 
işgal altındaki Doğu Kudüs'ün Eski Şehir bölgesinde 
bulunan Mescid-i Aksa'nın avlusuna girdi.

Нападение фанатичных 
евреев на мечеть 
Масджид аль-Акса   
Десятки фанатичных евреев в сопровождении 
израильской полиции проникли во двор мечети 
Аль-Акса в Старом городе оккупированного 
Восточного Иерусалима.         Sayfa 16/ Page 17

Beşar Esad, komşu ülkeyle 
ilişkilerini normalleştiriyor! 
Sığınmacıların dönüşü de 
masada

Башар Асад нормализует 
отношения с соседней 
страной! Возвращение 
соискателей убежища также на 
столе                                  Sayfa 21/ Page 21

gazete
Üzerini Çiz
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Kırgızistan'ın 30. bağımsızlık yıl dönümü Ankara’da kutlandı
Kırgızistan'ın bağımsızlığının 30. yıl dönümü dolayısıyla 
Ankara'da resepsiyon düzenlendi.

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/ Ankara Marriott otelde 
düzenlenen resepsiyona TBMM Başkan 
Vekili Celal Adan, Kırgızistan'ın Ankara 
Büyükelçisi Kubanıçbek Ömüraliyev ile 
çok sayıda davetli katılırken 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay ise 
yazılı bir kutlama mesajı gönderdi.

Oktay'ın resepsiyonda okunan yazılı 
mesajında, "Türkiye, Kırgız 
Cumhuriyetinin bağımsızlığını ilk tanıyan 
ülke olmuş ve o günden bu yana da iki 
ülken arasındaki ilişkiler her alanda 
dostane şekilde devam etmiştir. Kırgız 
Cumhuriyetinin bağımsızlığının 30 
yıldönümünü tebrik ediyor, iki ülke 
arasındaki geçmişten günümüze uzanan 
sıcak ilişkilerin devamını temenni 
ediyorum." ifadeleri yer aldı.

TBMM Başkan Vekili Celal Adan, 
“Türkiye Kırgızistan'ı ilk tanıyan ve 
Bişkek'te ilk büyükelçilik açan ülke 
olmuştur.”

Adan ise resepsiyonda yaptığı konuşmada, 
Türkiye'nin Kırgızistan'ı ilk tanıyan ve 
Bişkek'te ilk büyükelçilik açan ülke 
olduğunu belirtti. 

Türkiye'nin Kırgızistan'ın kalkınmasına ve 
uluslararası toplumla bütünleşmesine tüm 
imkanlarıyla destek verdiğini vurgulayan 
Adan, "Bugün, kardeş Kırgızistan'ın 
uluslararası toplumun kendi ayakları 
üzerinde durabilen saygın bir üyesi 
olduğunu görmek bizler için sevinç 
kaynağıdır." dedi.

Adan, 2021 yılının iki ülke ilişkilerinin 
stratejik ortaklık düzeyine yükseltilmesinin 
10. yılı olduğunu da hatırlatarak, son
dönemde karşılıklı olarak yüksek düzeyli
ziyaretler gerçekleştirildiğini ifade etti.

İki ülke arasındaki ticaretin salgına rağmen 
düşmediğini söyleyen Adan, "2021 yılının ilk 
7 ayında ticaret hacmimizin 2020 yılının aynı 
dönemine göre yüzde 55 oranında artarak 378 
milyon dolar seviyesine ulaşması memnuniyet 
vericidir. 

Sayın Cumhurbaşkanlarımızın 
belirlediği 1 milyar dolarlık ikili 
ticaret hacmi hedefine ulaşmak için 
ticaretimizin önündeki engelleri birer 
birer kaldırmalı ve yeni işbirlikleri 
kurmalıyız." diye konuştu.

Adan, Türk firmalarının 
Kırgızistan'da 902,2 milyon dolar 
değerinde 75 proje üstlendiğini de 
sözlerine ekledi.

Kırgızistan Ankara Büyükelçisi 
Kubanıçbek Ömüraliyev, "Kırgızlar 
ve Türkler ortak bir tarihe, dine, 
kültüre ve dile sahip kardeş 
halklardır."

Ömüraliyev de yaptığı konuşmada iki 
ülke ilişkilerinin stratejik ortaklık 
seviyesinde olduğunu ifade ederek, 
"Kırgızlar ve Türkler ortak bir tarihe, 
dine, kültüre ve dile sahip kardeş 
halklardır." ifadelerini kullandı.

Türkiye ile diplomatik ilişkilerin 24 
Aralık 1991'de kurulduğunu söyleyen 
Ömüraliyev, "30 yıl içinde kültürel ve 
insani iş birliği alanında birçok 
başarılı etkileşim örneği 
bulunmaktadır. Bunlardan biri 
sadece Türkiye ile Kırgızistan 
arasında değil diğer tüm bölgeler 
arasında bir nevi eğitim köprüsü 
haline gelen Kırgız-Türk Manas 
Üniversitesinin faaliyetleridir." dedi.

Ömüraliyev, şu anda Türkiye'deki 
üniversitelerde 1792 Kırgızistan 
vatandaşının eğitim aldığını, 
ülkesindeki üniversitelerde ise 490 
Türk vatandaşının eğitim aldığını 
belirtti.

Konuşmaların ardından, 
Kırgızistan'ın 30. bağımsızlık yıl 
dönümü anısına pasta kesildi ve 
kopuz dinletisi sunumu ile program 
sona erdi. 
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30-летие независимости Кыргызстана отметили в Анкаре.
В Анкаре прошел прием по случаю 30-летия независимости 
Кыргызстана. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/На приеме, 
проведённом в отеле Ankara Marriott 
присутствовали заместитель спикера 
Великого национального собрания 
Турции Джелал Адан, посол 
Кыргызстана в Анкаре Кубанычбек 
Омуралиев и многие гости, а вице-
президент Фуат Октай направил 
письменное поздравительное послание. 
В письменном послании, зачитанном на 
приеме говорилось: «Турция была 
первой страной, которая признала 
независимость Кыргызской Республики, 
с тех пор отношения между двумя 
странами продолжаются дружескими во 
всех сферах. Поздравляю с 30-летием 
независимости Кыргызской Республики 
и желаю продолжения тёплых 
отношений между двумя странами, 
которые длятся из прошлого по сей день.

Заместитель спикера Великого 
национального собрания Турции 
Джелал Адан: «Турция была первой 
страной, которая признала Кыргызстан 
и открыла посольство в Бишкеке»

В своем выступлении на приеме Адан 
заявил, что Турция была первой 
страной, которая признала Кыргызстан 
и открыла посольство в Бишкеке.

Адан подчеркнул то, что Турция всеми 
средствами поддерживает развитие 
Кыргызстана и интеграцию с 
международным сообществом: «Для нас 
источником радости является то, что на 
сегодншный день братский Кыргызстан 
является уважаемым членом 
международного сообщества, который 
может стоять на собственных ногах".

Так же Адан упомянул то, что 2021 год - 
это 10-й год отношений между двумя 
странами на уровне стратегического 
партнерства, и сказал что в последнее 
время состоялись взаимные визиты на 
высоком уровне.

Заявив, что товарооборот между двумя 
странами не уменьшился, несмотря на 
эпидемию, Адан сказал: «Приятно, что за 
первые 7 месяцев 2021 года объем нашей 
торговли увеличился на 55 % по 
сравнению с тем же периодом 2020 года, 
достигнув уровня 378 миллионов 
долларов. 

Для достижения цели по объему 
двусторонней торговли в 1 миллиард 
долларов, установленной нашими 
президентами, мы должны устранить 
барьеры в нашей торговле один за 
другим и наладить новое 
сотрудничество », - сказал он.

Адан добавил, что турецкие 
компании реализовали в 
Кыргызстане 75 проектов на сумму 
902,2 миллиона долларов.

Посол Кыргызстана в Анкаре 
Кубанычбек Омуралиев сказал: 
«Кыргызы и турки-братские народы с 
общей историей, религией, 
культурой и языком».

В своем выступлении Омуралиев 
заявил, что отношения между двумя 
странами находятся на уровне 
стратегического партнерства, и 
сказал: «Киргизы и турки - братские 
народы с общей историей, религией, 
культурой и языком». 

Отметив, что дипломатические 
отношения с Турцией были 
установлены 24 декабря 1991 года, 
Омуралиев сказал: «За 30 лет было 
много успешных примеров 
взаимодействия в области 
культурно-гуманитарного 
сотрудничества. Одно из них - 
деятельность Кыргызско-турецкого 
университета «Манас», который стал 
своеобразным образовательным 
мостом не только между Турцией и 
Кыргызстаном, но и между всеми 
другими регионами».

Омуралиев заявил, что 1792 граждан 
Кыргызстана в настоящее время 
получают образование в 
университетах Турции, а 490 граждан 
Турции получают образование в 
университетах Кыргызстана.

После выступлений в ознаменование 
30-летия независимости
Кыргызстана был разрезан торт, а
завершилась программа
выступлением комузистов.
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“Meclisimizin tamamının uzlaşmasıyla hazırlanacak bir yeni 
Anayasa, milletimize vereceğimiz en güzel 2023 hediyesi olacaktır”

Türkiye Büyük Millet Meclisi’nin 
(TBMM) 27. Dönem 5. Yasama Yılı, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın genel kurulda yaptığı 
konuşma ile başladı. Cumhurbaşkanı 
Erdoğan konuşmasında şunları 
kaydetti:

 “Türkiye Büyük Millet Meclisi’nin 
27’nci Dönem 5’inci Yasama Yılı’nın 
bu yüce kurumla birlikte ülkemize ve 
milletimize hayırlı olmasını diliyorum. 
Millî Mücadele’nin öncüsü ve bilfiil 
yürütücüsü olan Meclisimizin 
kuruluşundan itibaren milletvekili 
sıfatıyla ülkemize hizmet eden tüm 
mensuplarını tazimle yâd ediyorum. 
Artık bir asrını geride bırakan 
Meclisimizde görev yapmış 
milletvekillerimizden vefat edenlere 
Allah’tan rahmet, hayatta olanlara 
sağlık ve afiyet niyaz ediyorum.

Büyük Millet Meclisinin ilk Başkanı ve 
Cumhuriyetimizin banisi Gazi Mustafa 
Kemal başta olmak üzere, ülkemizin 
istiklal ve istikbal davasını sahiplenmiş 
herkese şükranlarımı sunuyorum. 
Malazgirt Zaferi’nden beri vatanımız 
olarak dört elle sarıldığımız bu 
topraklardaki varlığımızın ilelebet 
sürmesi için canları pahasına mücadele 
veren aziz şehitlerimizi ve gazilerimizi 
rahmetle, minnetle yâd ediyorum. 
Aynı anlayışla vazife başında olan 
askerlerimize ve güvenlik güçlerimize, 
Rabbim hepsini muhafaza ve muzaffer 
eylesin temennisiyle, başarılar 
diliyorum.

“MECLİSİMİZ, ŞARTLAR NE 
OLURSA OLSUN ÜLKESİNE VE 
MİLLETİNE HİZMET YOLUNDAN 
AYRILMAMIŞ MÜSTESNA BİR 
KURUMDUR”

Meclisimiz, iki defa gazilik unvanıyla 
müşerref olmuş, şartlar ne olursa olsun 
ülkesine ve milletine hizmet yolundan 
ayrılmamış müstesna bir kurumdur. 
Tıpkı Millî Mücadele döneminde 
olduğu gibi 15 Temmuz’da da 
Meclisimiz, kirli ellerin bu mübarek 
ülkeye, bu kutlu çatıya değmesine izin 
vermemiştir. Her biri diğerinden 
yoğun geçen yasama yıllarında gece 
gündüz çalışarak ülkelerine hizmet 
eden siz kıymetli milletvekillerimizin 
fedakârlıkları ve gayretleri, hiç 
şüphesiz tarihe takdirle kaydedilmiştir.

Artık milletimiz şunu biliyor: Türkiye 
Büyük Millet Meclisinin ışıkları 
yanıyorsa, Meclis çalışıyorsa, 
milletvekillerimiz görevleri başındaysa 
Allah’ın izniyle, bu ülkenin sırtı yere 
gelmez.

Meclis kürsüsünde ifade edilen her 
beyanın, milletin çıkarı gayesiyle dile 
getirildiğini düşünüyorum. Milletiyle ve 
vekilleriyle yürüttüğümüz her mücadele 
gibi, büyük ve güçlü Türkiye’nin inşası 
hedefimize de inşallah birlikte 
ulaşacağımıza inanıyorum.

Son yıllarda üretkenliği daha da artan 
Meclisimizin, 2023 hedeflerimize ulaşma 
ve 2053 vizyonumuzu hayata geçirme 
konusunda üzerine düşen 
sorumlulukları layıkıyla yerine 
getireceğinden şüphe duymuyorum.

Bir süre önce gündeme getirdiğimiz, 
ülkemize, tarihimizde ilk defa doğrudan 
millî iradenin eliyle yeni bir Anayasa 
kazandırma teklifimizin de Meclisimiz 
tarafından başarıyla hayata geçirileceğini 
ümit ediyorum.

Meclisimizin mümkün olursa 
tamamının uzlaşmasıyla hazırlanacak 
bir yeni Anayasa, milletimize 
vereceğimiz en güzel 2023 hediyesi 
olacaktır. Bunun için, Türkiye Büyük 
Millet Meclisinde grubu bulunan 
partilerin yeni Anayasa tekliflerini en 
kısa sürede kamuoyuyla paylaşmalarını 
bekliyoruz.

Biz, seferle mükellef olduğumuz 
inancıyla bu girişimi başlattık, 
hazırlıklarımızı yapıyoruz, neticede 
karar ve takdir Yüce Meclisindir. 
Ülkemize kazandırmayı hedeflediğimiz 
doğrudan millî irade eliyle hazırlanmış 
bu ilk Anayasa teklifimize destek ve 
katkı verecek herkese şimdiden teşekkür 
ediyoruz.

“BİZ, KARDEŞLİĞİN, DAYANIŞMANIN, 
İŞ BİRLİĞİNİN KIYMETİNİ BİLEN HER 
ADIMIMIZI BUNA GÖRE ATAN BİR 
ÜLKEYİZ”

Değerli Milletvekilleri, geçtiğimiz sene yeni 
yasama yılının açılışı için bir araya 
geldiğimizde, buradan, Karabağ’ı ve işgal 
altındaki topraklarını kurtarmak için savaşan 
Azerbaycanlı kardeşlerimize desteğimizi ve 
duamızı ifade etmiştik. Hamdolsun, 44 gün 
süren bu zorlu mücadele Azerbaycan’ın 
zaferiyle sonuçlandı.

Böylece yaklaşık 30 yıldır işgal altında olan 
Azerbaycan toprakları ve Karabağ yeniden 
özgürlüğüne kavuştu. Biz de, bizzat Bakü ve 
Şuşa’yı ziyaret ederek Azerbaycanlı 
kardeşlerimizin sevinçlerine ortak olduk. 
İnşallah önümüzdeki haftalarda Azerbaycanlı 
kardeşlerimizle yine bir araya geleceğiz. 
Karabağ savaşı sırasında ve sonrasında yaşanan 
gelişmeler, Azerbaycanlı kardeşlerimiz kadar 
bizim için de âdeta bir turnusol kâğıdı işlevi 
görmüştür.

İşgal altındaki topraklarını kurtarma 
mücadelesi veren bir ülkeye ve onu destekleyen 
Türkiye’ye yönelik, buram buram kin ve nefret 
kokan tutumları asla unutmayacağız. 
Yaşadığımız her tecrübeyi bir ders hâline 
getirerek geleceğe bakacağız. Biz, kardeşliğin, 
dostluğun, yoldaşlığın, dayanışmanın, iş 
birliğinin kadrini kıymetini bilen, her 
adımımızı buna göre atan bir ülkeyiz.

Suriye’den Libya’ya, Balkanlardan Kafkasya’ya, 
Somali’den Afganistan’a her yerde aynı 
anlayışla hareket ettik, ediyoruz. Akdeniz’deki 
hak ve menfaatlerimizi korurken, Kıbrıs Türkü 
kardeşlerimizin iki devletli çözüm yolunda 
attıkları adımlara destek olduk.

Bu kapsamda, kapalı Maraş’ın yeniden açılması 
başta olmak üzere, pek çok önemli adım attık, 
atmayı sürdüreceğiz. Batı Trakya’daki Türk ve 
Müslüman unsurların, hepsi de uluslararası 
anlaşmalara dayalı haklarının korunması için 
tüm platformlarda mücadeleye devam edeceğiz.

Kırımlı kardeşlerimizin haklarını Ukrayna’nın 
toprak bütünlüğü temelinde savunurken, Çin’in 
toprak bütünlüğü temelinde Uygur Türklerinin 
insan haklarından en geniş manada istifade 
edebilmelerinin de takipçisi olacağız.

Filistin ve Kudüs’ten Keşmir’e, Rohingya 
Müslümanlarından Afrika’da güvenlik ve 
yoksulluk cenderesi altında hayatlarını 
sürdüren insanlara kadar herkese gönül 
kapımızı sonuna kadar açık tutacağız. Nerede 
bir mazlum, nerede bir mağdur varsa hep 
yanlarında olmaya gayret gösterdik, 
göstereceğiz.

“TÜRKİYE’NİN BÖLGESİYLE OLAN 
GÖNÜL BAĞINI KOPARMAYA ÇALIŞMAK 
KİMSENİN HAKKI DA HADDİ DE 
DEĞİLDİR”

Ülke ve millet olarak, hamdolsun, geçmişimizde 
ne sömürgecilik utancı ne soykırım ayıbı ne 
haksızlık ve adaletsizlik lekesi vardır. Bunun 
için de her yere, alnımız ak bir şekilde 
göğsümüzü gererek gidiyor, tenkitlerimizi de 
tekliflerimizi de hasbi bir şekilde dile 
getiriyoruz.

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nin çarpık 
yapısını eleştirmek için ortaya koyduğumuz, 
zamanla küresel sistemin tüm yanlışlarını da 
kapsayacak şekilde genişleyen ‘Dünya 5’ten 
Büyüktür’ tespitimizin böylesine 
benimsenmesinin sebebi işte budur. Bölgemizde 
ve dünyada yaşanan her gelişme, bu tespitin 
haklılığını ve isabetini teyit etmektedir.

Geçtiğimiz günlerde New York’ta açılışını 
yaptığımız yeni Türkevi de, konumu ve 
mimarisiyle, ülkemizin, insanlığın tamamını 
kucaklayan yaklaşımının görkemli bir sembolü 
olarak tarihteki yerini almıştır. Birleşmiş 
Milletler Genel Sekreteri başta olmak üzere çok 
sayıda misafirimizin katılımıyla hizmete giren 
yeni Türkevimiz, kendi vatandaşlarımız ve 
görevlilerimizle birlikte tüm dost ve 
kardeşlerimize de hizmet verecektir. 

Türkiye’nin uluslararası alandaki itibarını 
şimdiden artırdığına bizzat şahit olduğumuz 
böylesine görkemli bir eseri ülkemize 
kazandırmış olmaktan memnuniyet 
duyuyoruz.

Bin yıl önce Anadolu’yu bize vatan yapan 
devletin armasında, doğuya ve batıya bakan, 
dolayısıyla geniş bir coğrafyayı kucaklayan 
çift başlı kartal vardı. Böyle bir miras 
üzerinde kurulan Türkiye’nin bölgesiyle olan 
gönül bağını koparmaya çalışmak kimsenin 
hakkı da haddi de değildir.

“DEAŞ BAHANESİYLE BÖLGENİN 
ALTINI ÜSTÜNE GETİRENLERİN 
HİÇBİRİ, BU ÖRGÜTLE FİİLEN 
MÜCADELE ETMEMİŞTİR”

Artık 10’uncu yılını geride bıraktığımız 
Suriye krizinde, uluslararası toplumun, hem 
fiili müdahale hem insani destek hem mülteci 
akınının yönetilmesi konusunda ne kadar 
aciz olduğunu hep birlikte gördük.

Türkiye tek başına 4 milyon mazluma 
kollarını açarken, sınırlarına dayanan birkaç 
bin mülteci karşısında paniğe kapılan, hakkı 
ve hukuku bir kenara bırakıp insanlıktan 
uzak davranışlar sergileyenler oldu. Hemen 
her gün, ellerinde avuçlarında ne varsa alınıp, 
üstüne bir de işkence edilerek botları 
delinerek ölüme terk edilen veya zorla geri 
gönderilen insanlarla karşılaşıyoruz.

Bu insanlık dışı tutumun sahipleri, aynı 
zamanda mültecilerle ilgili Birleşmiş Milletler 
Sözleşmesi’ni ve kararlarını da 
çiğnemektedirler. Nitekim Avrupa Birliğinin 
bölgedeki mülteci trafiğiyle ilgili çalışmaları 
denetlemek için kurduğu yapının 
faaliyetlerini de yavaş yavaş sonlandırmaya 
başladığı görülüyor.

Akdeniz’in karanlık sularında her yıl kaç bin 
kişinin umut yolculuğunda hayatını 
kaybettiğinin istatistiği dahi tutulamıyor. 
Avrupa’da kaybolan on binlerce mülteci 
çocuğun akıbeti hâlâ meçhul. Bu konuda 
bizim milletvekillerimizin yaptıkları 
girişimler dışında, kayda değer herhangi bir 
gayret veya çalışma da mevcut değil. Hâlbuki 
sadece bu hususlar bile tek başına, vicdanı, 
ahlakı, insana saygısı olan toplumları ayağa 
kaldırmaya, sorumlulardan hesap sormaya 
yeterli olmalıydı.

Bu ikiyüzlülüğün benzerini Suriye’deki terör 
örgütleri konusunda da yaşıyoruz. Özellikle 
DEAŞ bahanesiyle bölgenin altını üstüne 
getirenlerin hiçbiri, bu örgütle fiilen 
mücadele etmemiştir. Sadece Türkiye, bu 
karanlık örgütle sahada karşı karşıya gelmiş 
ve birileri tarafından sürekli şişirilen balonu 
kısa sürede patlatmıştır.

Ama bazıları hâlâ Suriye’de DEAŞ 
bahanesiyle terör örgütlerini veya halkıyla 
kavgalı rejimi desteklemeyi sürdürmektedir. 
Tabii biz burada herkesin, terörle mücadele 
kılıfı altında bölgede kendi ajandasını hayata 
geçirme peşinde koştuğunu biliyoruz.

Sırf bunun için yüz binlerce insanın ölmesine, 
milyonlarca insanın evlerinden, ülkelerinden 
edilerek sefalete sürüklenmesine göz 
yumanlara karşı hakkın ve hakikatin yanında 
yer almak, boynumuzun borcudur.

Biz insani görevimizi yaptığımız için 
üstesinden gelemeyeceğimiz bir güvenlik veya 
refah krizine sürüklenmedik, ama bu saikle 
insanlıktan çıkanlar asla huzur bulmadılar, 
bulamayacaklar.
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«Новая Конституция, которая будет подготовлена на основе 
консенсуса всего нашего собрания, станет лучшим подарком 2023 
года, который мы можем сделать нашему народу».

В своем выступлении на открытии 27-го 
созыва 5-го законодательного года 
Великого национального собрания Турции 
президент Эрдоган сказал: «Новая 
Конституция, которая будет подготовлена 
на основе консенсуса всего нашего 
парламента, если это возможно, будет 
наилучшей. В 2023 году мы сможем 
подарить нашему народу подарок ».

27-й семестр 5-го законодательного года
Великого национального собрания Турции
(TBMM) начался с выступления президента
Реджепа Тайипа Эрдогана на общем
собрании. Президент Эрдоган сказал в
своем выступлении:

 «Я желаю, чтобы проведение 27-го созыва 
5-го законодательного года Великого
Национального Собрания Турции принесло
пользу нашей стране и нашему народу
вместе с этим высшим учреждением. Я
выражаю соболезнования всем членам
нашей Ассамблеи, которые служили нашей
стране в качестве депутатов с момента ее
создания, пионера и фактического
исполнителя Национальной борьбы. Я
желаю Божьей милости тем, кто ушел из
жизни, и здоровья и благополучия тем, кто
жив, среди наших депутатов, которые
служили в нашей Ассамблее, которая
оставила позади столетие.

Я хотел бы выразить благодарность всем, 
кто поддерживал дело независимости и 
будущего нашей страны, особенно Гази 
Мустафе Кемалю, первому президенту 
Великого национального собрания и 
основателю нашей республики. С 
милосердием и благодарностью я 
вспоминаю наших мучеников и ветеранов, 
которые ценой своих жизней сражались за 
то, чтобы наше существование на этих 
землях, которые мы приняли как свою 
родину после победы Манцикерта, будет 
продолжаться вечно. Я желаю успехов 
нашим солдатам и силам безопасности, 
которые несут службу с одинаковым 
пониманием, с надеждой, что мой Господь 
защитит их всех и сделает их победителями.

«НАША АССАМБЛЕЯ ЯВЛЯЕТСЯ 
ОТЛИЧНЫМ УЧРЕЖДЕНИЕМ, 
КОТОРОЕ НЕ ПРЕДОСТАВЛЯЕТ ПУТЬ 
ОБСЛУЖИВАНИЯ СВОЕЙ СТРАНЕ И 
НАРОДУ, КАКОВЫ УСЛОВИЯ»

Наш парламент - исключительное 
учреждение, дважды удостаивавшееся 
звания ветерана, которое не сошло с пути 
служения своей стране и народу, 
независимо от обстоятельств. Как и во 
время национальной борьбы, 15 июля наш 
парламент не позволил грязным рукам 
прикоснуться к этой благословенной 
стране, этой благословенной крыше. 
Жертвы и усилия вас, наши уважаемые 
депутаты, которые служили своей стране 
днем и ночью в законодательные годы, 
каждый из которых был более 
напряженным, чем другой, несомненно, с 
признательностью записаны в истории.

Теперь наша нация знает это: если горит 
свет Великого Национального Собрания 
Турции, если Ассамблея работает, если 
наши депутаты исполняют свои 
обязанности, с позволения Аллаха, эта 
страна не падет.

Я считаю, что каждое заявление, сделанное с 
парламентской трибуны, было сделано на 
благо нации. Я верю, что вместе мы достигнем 
нашей цели построения великой и сильной 
Турции, как и любая борьба, которую мы 
ведем с нацией и ее доверенными лицами.

Я не сомневаюсь, что наша Ассамблея, 
продуктивность которой увеличилась в 
последние годы, выполнит свои обязанности 
по достижению наших целей на 2023 год и 
реализации нашего видения на 2053 год.

Я надеюсь, что наше предложение, которое 
мы недавно внесли в повестку дня, о внесении 
новой конституции в нашу страну, впервые в 
нашей истории, непосредственно по 
национальной воле, будет успешно 
реализовано нашей Ассамблеей.

Новая Конституция, которая будет 
подготовлена при согласии всего нашего 
парламента, если это возможно, станет 
лучшим подарком 2023 года, который мы 
можем сделать нашему народу. В связи с этим 
мы ожидаем, что партии, у которых есть 
группа в Великом национальном собрании 
Турции, как можно скорее поделятся своими 
предложениями по новой Конституции с 
общественностью.

Мы начали эту инициативу с верой в то, что 
несем ответственность за экспедицию, мы 
готовимся, в конце концов, решение и 
усмотрение остается за Верховным Советом. Мы 
хотели бы поблагодарить всех, кто поддержит и 
внесет свой вклад в это первое предложение 
Конституции, которое мы стремимся внести в 
нашу страну и которое было подготовлено 
непосредственно по воле страны.

«МЫ СТРАНА, КОТОРАЯ Ценит братство, 
солидарность и сотрудничество, и 
соответственно предпринимает наши шаги»

Уважаемые депутаты, когда мы собрались в 
прошлом году для открытия нового 
законодательного года, мы выразили нашу 
поддержку и молитвы нашим азербайджанским 
братьям, которые боролись за освобождение 
Карабаха и его оккупированных территорий. К 
счастью, эта тяжелая борьба, продолжавшаяся 
44 дня, привела к победе Азербайджана.

Таким образом, азербайджанские земли и 
Карабах, находившиеся под оккупацией почти 
30 лет, вновь обрели свободу. Мы посетили Баку 
и Шушу и разделили радость наших 
азербайджанских братьев. Надеюсь, в 
ближайшие недели мы снова встретимся с 
нашими азербайджанскими братьями. События 
во время и после карабахской войны послужили 
лакмусовой бумажкой для нас, а также для 
наших азербайджанских братьев.

Мы никогда не забудем отношения, 
пропитанные ненавистью к стране, которая 
пытается освободить свои оккупированные 
земли, и Турции, которая ее поддерживает. Мы 
будем смотреть в будущее, превращая каждый 
полученный опыт в урок. Мы - страна, которая 
ценит братство, дружбу, товарищество, 
солидарность и сотрудничество, и 
соответственно делает каждый шаг.

От Сирии до Ливии, от Балкан до Кавказа, от 
Сомали до Афганистана мы везде действовали с 
одинаковым пониманием. Защищая наши права 
и интересы в Средиземноморье, мы поддержали 
шаги, предпринятые нашими братьями-
турками-киприотами в направлении решения 
на основе сосуществования двух государств.

В этом контексте мы предприняли и 
будем продолжать предпринимать 
многие важные шаги, особенно 
открытие закрытого Мараша. Мы 
продолжим бороться на всех 
платформах за защиту прав турецких и 
мусульманских элементов в Западной 
Фракии, и все это будет основано на 
международных соглашениях.

Защищая права наших крымских 
братьев на основе территориальной 
целостности Украины, мы также будем 
следить за самым широким 
использованием прав человека 
уйгурскими турками на основе 
территориальной целостности Китая.

Мы будем держать наши сердца 
открытыми для всех, от Палестины и 
Иерусалима до Кашмира, от мусульман 
рохинджа до людей, живущих в 
условиях безопасности и бедности в 
Африке. Где бы ни был угнетенный, где 
бы ни была жертва, мы всегда старались 
быть рядом с ними, и будем.

«НИКТО НЕ ИМЕЕТ ПРАВА 
НАПИРАТЬСЯ НА ОТКЛЮЧЕНИЕ 
СВЯЗИ ТУРЦИИ С РЕГИОНОМ»

Как страна и нация, слава Богу, в нашем 
прошлом нет ни позора колониализма, 
ни позора геноцида, ни пятен 
несправедливости и несправедливости. 
По этой причине мы ходим повсюду с 
белым лбом и растянутой грудью, и мы 
выражаем нашу критику и предложения 
в дружеской манере.

Именно по этой причине наше 
заявление «Мир больше пяти», которое 
мы выдвинули для критики искаженной 
структуры Совета Безопасности 
Организации Объединенных Наций и 
которое со временем расширилось и 
включило в себя все недостатки 
глобальной системы, было принято. 
принял так много. Каждое развитие 
событий в нашем регионе и в мире 
подтверждает правильность и точность 
этого определения.

Новый Турецкий дом, который мы 
недавно открыли в Нью-Йорке, вошел в 
историю как великолепный символ 
подхода нашей страны, охватывающий 
все человечество, с его расположением и 
архитектурой. Наш новый турецкий 
дом, который был сдан в эксплуатацию 
при участии многих гостей, особенно 
Генерального секретаря Организации 
Объединенных Наций, будет служить 
всем нашим друзьям и братьям, а также 
нашим гражданам и официальным 
лицам. Мы рады, что привезли в нашу 
страну такую великолепную работу, 
которая, как мы были лично 
свидетелями, уже повысила репутацию 
Турции на международной арене.

На гербе государства, которое тысячу 
лет назад сделало Анатолию нашей 
родиной, был изображен двуглавый 
орел, обращенный на восток и запад, 
таким образом, охватывая широкую 
географию. Пытаться разорвать узы 
любви с регионом Турции, которые 
были основаны на таком наследии, не 
является ни правом, ни пределом.

«НИ ОДИН ИЗ ТЕХ, КТО ОБРАТИЛ 
ЗОЛОТО РЕГИОНАМ ПОД 
ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ ДАИШ, НЕ 
БОРЬБИЛ С ЭТОЙ 
ОРГАНИЗАЦИЕЙ»
В сирийском кризисе, который 
продолжается уже 10 лет, мы вместе 
увидели, насколько беспомощно 
международное сообщество с точки 
зрения как фактического 
вмешательства, так и гуманитарной 
поддержки и управления потоком 
беженцев.
В то время как одна только Турция 
открыла свои объятия 4 миллионам 
угнетенных, были те, кто запаниковал 
перед лицом нескольких тысяч 
беженцев из-за ее границ, отказался от 
прав и закона и проявил бесчеловечное 
поведение. Практически каждый день 
мы сталкиваемся с людьми, которых 
забирали из рук, пытали и бросали 
умирать, протыкая сапоги, или 
насильно отправляли обратно.
Обладатели такого бесчеловечного 
отношения также нарушают 
Конвенцию Организации 
Объединенных Наций и резолюции о 
беженцах. Фактически, видно, что 
структура, созданная Европейским 
Союзом для надзора за работой с 
беженцами в регионе, начала 
постепенно прекращать свою 
деятельность.
Невозможно сохранить даже 
статистику о том, сколько тысяч людей 
погибают в пути надежды в темных 
водах Средиземного моря. Судьба 
десятков тысяч детей-беженцев, 
пропавших без вести в Европе, до сих 
пор неизвестна. Если не считать 
инициатив наших депутатов по этому 
поводу, значительных усилий и работы 
нет. Однако даже этих вопросов 
должно было быть достаточно, чтобы 
воспитать в обществе сознание, мораль 
и уважение к людям, а также привлечь 
виновных к ответственности.
Мы испытываем такое же лицемерие в 
отношении террористических 
организаций в Сирии. В частности, 
никто из тех, кто разорил регион под 
предлогом ДАИШ, фактически не 
воевал против этой организации. 
Только Турция лицом к лицу 
столкнулась с этой темной 
организацией на поле и за короткое 
время лопнула постоянно кем-то 
надуваемый воздушный шар.

Но некоторые по-прежнему 
продолжают поддерживать 
террористические организации или 
режим, находящийся в разладе со своим 
народом, под предлогом ДАИШ в 
Сирии. Конечно, мы знаем, что каждый 
здесь преследует свою собственную 
повестку дня в регионе под видом 
борьбы с терроризмом.

Наш долг - стоять за право и правду 
против тех, кто позволяет сотням тысяч 
людей умереть и миллионы людей 
изгнаны из своих домов и стран в 
нищету только по этой причине.

Мы не были втянуты в кризис 
безопасности или социального 
обеспечения, который мы не можем 
преодолеть, потому что мы выполнили 
свой гуманитарный долг, но те, кто 
покинул человечество по этой причине, 
так и не нашли и никогда не найдут 
мира.



Yaşat ki, Devlet Yaşasın “ anlayışına gönül ver-
miş sivil toplum örgütleriyle birlikte milli irade-
ye sahip çıkmak için meydanlara indik. Ayrıca 
69 ülkedeki temsilcilerimize haber verdik Avru-
pa da, Balkanlar da, Türk Cumhuriyetlerin de 
karınca kaderince ülkemiz ve milletimiz menfa-
atine lobi faaliyetleri ile gerekenleri yaptık. 

“15 Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız”

15 Temmuz’u “Unutmama, Unutturmama” 
adına paneller yapıyoruz beraberinde Türk 
bayrağı kampanyamızla bu kampanyaları adeta 
besliyoruz. Türk bayrağımızda “Devletin Sahibi 
Millettir” “ İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” “15 
Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız” 
yazıyor. 

Başkent platformu daha önce de “15 Temmuz’u 
Unutmama, Unutturmama” adına kampanya 
çerçevesinde; Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’a, Başbakan Binali Yıldırım’a, Mahir 
Ünal’a, Fatih Şahin’e ve birçok devlet büyüklerine 
taktim edilmişti. Bu günde zatıâlinize milletimiz 
adına taktim etmek istiyoruz. Sivil toplum kuru-
luşları olarak devletimize, milletimize milli iradeye 
sahip çıkarak evlatlarımıza torunlarımıza yeni ve 
güçlü bir Türkiye’yi bir miras olarak bırakmak is-
tiyoruz; çünkü “Devletin Sahibi Millettir” ve sizler 
yalnız değilsiniz dedi..

“Ravza Kavakçı Kan; İnsanı Çok Önemsiyoruz 
Çünkü İnsan Eşrefi Mahlûkattır.”  
Kavakçı Ak parti olarak bizlerde, siyasette 
merkeze insanı koyduk ve öyle yola çıktık. En 
son kongremizde Ak parti olarak değişiklik 
yaptık, parti olarak bizlerde ‘’İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın’’ sözünü tüzüğümüze ekledik. 
İnsanı çok önemsiyoruz, çünkü insan eşrefi 
mahlûkattır, başkent platformunun misyonu 
olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın”,  “Devletin 
Sahibi Millettir” anlayışı Ak parti olarak 
bizimde kabul ettiğimiz bir anlayıştır. 

Başkent platformunun 15 Temmuzdan sonra 
başlatmış olduğu bayrak kampanyası çok 
anlamlı ve çok önemsiyorum. 

Bende Türkiye büyük millet meclisinde yemin 
törenine de ablamın taktığı başörtüsünün ben-
zerini hazırlattım, örttüm öyle yeminimi ettim. 

Çünkü o dönem gözyaşı döken, kendi evladı, 
kendi kardeşi, kendi aile bireyi gibi bizleri gö-
renlere, o dönem gözyaşı döküp dua eden, sab-
redenlere bir selam vermek lazımdı. Sessizce bu 
mesaj verilirdi..!

İkinci yemin töreninde ucunda, Türk bayrağı 
olan başörtümle yemin törenine gelmiştim. 
Türk bayraklı başörtüsünü ve ilkini de tasar-
layan tasarımcı kardeşimdi, küçük kardeşimiz 
Elif ’in fikriydi o tasarlamıştı.

Ucunda Türk bayrağı olan başörtümle yemin 
törenine gideceğimi söylediğimde çevremden 
bazı dostlarım, bayrak kanununa muhalefet 
etmiş olursun demişlerdi.

15 Temmuz olunca baktım herkeste bayraklı 
başörtüsü var, bende dayanamadım bunu kul-
lanmaya başladım. 

Milli bayramda örttüm ondan sonra bir gün 
gazeteciler yakaladı beni ama dedim ne yapayım 
tutamadım kendimi dedim. Bu gün almış oldu-
ğum en güzel hediyelerden biride sizin taktim 
ettiğiniz Türk bayrağıdır, bunu özenle gururla 
saklayacağım dedi. 

Daha sonra Kırgızistan’ın milli kıyafeti, platfor-
mun faaliyet raporları, 15 Temmuz dokümanla-
rı taktim edilerek ziyaret son buldu..

Анкара (Гражданская инициатива) - 
Председатель Столичной платформы 

и Почётный консул Кыргызстана в Турции 
Д-р Мустафа Курт сказал от имени плат-
формы следующее:  

Курт: «С целью служения завещанию на-
ших предков  - «Хочешь процветания госу-
дарства - создай условия для людей».

«Столичная платформа была создана в 
2007 году с целью служения завещанию на-
ших предков  - «Хочешь процветания госу-
дарства - создай условия для людей». 10 лет 
назад мы говорили, что нужно обратиться 
к нашей генетической памяти  и поставить 
во главу угла человека, потому что если 
«Хочешь процветания государства - создай 
условия для людей».

Начиная с тех пор, мы провели внутри 
страны и за её пределами около 750 собра-
ний в рамках программы лоббирования. С 
первых дней существования мы провели и 
продолжаем проводить совместно с НПО 
различные совещания для того, чтобы 
трансформировать энергию в благое русло 
для страны на национальной и междуна-
родной арене. 

К сожалению, бытует мнение, что НПО ис-
пользуются для достижения политических, 
коммерческих или бюрократических вы-
год. Хотел бы отметить, что ни я, ни другие 
члены нашей платформы не относятся ни к 
одной политической партии. 

Мы открыли новую страницу в истории 
возрождения НПО. Благодаря достоверно-
сти и искренности Столичной платформы 
всё больше слоёв населения стало доверять 
нашим словам. Таким образом, мы хоть 

Ankara (Sivil İnisiyatif / Zeliha SORKUN-
LU)- Başkent platformu genel başkanı aynı 

zamanda Kırgızistan-Türkiye fahri konsolosu 
Dr.Mustafa Kurt platform adına sözlerine şöyle 
başladı.

Kurt; Ata Mirasımız “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın”

Başkent Platformu 2007 yılında ata mirasımız 
“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışına hiz-
met etmek için kurulmuş sivil bir inisiyatifiz...

Biz 10 yıl önce “İnsanı Yaşat Ki Devlet Yaşasın 
“ anlayışına hizmet etme maksadıyla, ecdadın 
mirası olan vakıf anlayışını sivil toplum ku-
ruluşlarında vücut bulması düşüncesiyle yola 
çıktık. O günden bugüne irili ufaklı 750’nin 
üzerinde yurtiçinde ve yurtdışında ülkemizin 
ihtiyacı olan LOBİ faaliyetleri kapsamında top-
lantılar gerçekleştirdik.

İlk günden bugüne kadar bizler enerjimizi 
sinerjiye çevirmek için ulusal ve uluslararası 

и немного, но всё же вернули доверие и 
уважение к НПО. За всё это время мы не 
получили пожертвований ни от каких ор-
ганизаий. Наше финансовое обеспечение 
состоит из собственных источников. 

К сожалению, произошли события 15 
июля. Вместе с представительствами в 81 
провинции по всей стране мы остались 
верны принципу «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей» и 
встали на защиту национальных интересов 
вместе с народом на улицах. Также мы про-
информировали наши представительства в 
69 различных странах в Европе, на Балка-
нах и среди тюркоязычного региона, чтобы 
реализовать программу лоббирования на-
циональных интересов. 

Не забыли и не позволим забыть 15 июля

После событий 15 июля Столичная плат-
форма начала кампанию по раздаче флагов 
с лозунгами «Государство принадлежит на-
роду», «Хочешь процветания государства 
- создай условия для людей» и «Не забыли
и не позволим забыть 15 июля».  За время

arenada, adına tekten tüme ulaşma ülküsü 
dediğimiz sivil toplum kuruluşları ile iş birliği 
yaparak gündeme dair çeşitli toplantılar, pa-
neller yapmaya başladık halen bu toplantılara 
devam ediyoruz. 

Gönüllülük esası üzerine faaliyet yürüten sivil 
toplum örgütleri cumhuriyetten günümüze 
kadar bu kuruluşların toplum nezdinde kahir 
ekseriyeti maalesef, siyasi, ticari, bürokratik ik-
bal için sivil toplum kuruluşlarını kullandıkları 
düşünülmekte.  Dolayısıyla başkent platformu 
bu süreç içerisinde ne şahsım nede hiçbir ar-
kadaşım bu anlamda hiç bir siyasi partimizden 
aday adayı olmadığı gibi bahsi geçen gönüllülük 
esasına hep riayet etmiştir.

Yıpranmış olan sivil toplum kuruluşlarının aya-
ğa kalkması için adeta tarihi bir süreç başlatmış 
olduk. Başkent platformunun inandırıcılığı, 
samimiyeti devreye girerek, böylelikle bizim 
yaptığımız toplantılarımıza, söylemlerimize 
toplumun tüm katmanları itibar etmeye başla-
dılar. Böylelikle adeta sivil toplum kuruluşları 
bir nebzede olsa iade-i itibarını sağladığımızı 
düşünüyorum.

Dolayısıyla o günden bugüne özet ifadeyle bu 
toplantıları yaparken hiçbir kurum ve kuruluş-
tan, hiçbir şahıstan, yerli, yabancı hiçbir yerden 
bağış almadık. Hâsılı kendi öz kaynaklarımızla, 
yani aile bütçelerimizden tedarik ederek o gün-
den bugüne bu faaliyetleri yürüttük. 
Tabi maalesef 15 Temmuz geldi, ihanet gecesi 
geldi, milletimize çattı. Bu anlamda 81 ilimizde 
bizimle birlikte gönül birlikteliği yapan “İnsanı 

реализации вышеуказанной кампании 
Столичная платформа вручила флаги пре-
зиденту Реджепу Тайипу Эрдогану, премь-
ер – министру Бинали Йылырыму, Махиру 
Уналу, Фатиху Шахину и многим другим 
видным государственным деятелям. 

Сегодня мы хотели бы вручить такой флаг 
и Вам. Мы стоим на защите государства, 
народа и национальных интересов для 
того, чтобы оставить нашим детям и вну-
кам сильную Турцию, потому что государ-
ство принадлежит народу.  Вы не одни не в 
этом стремлении». 

Равза Кавакчы: «Мы ставим во главу угла 
человека»   
Равза Кавакчы  ответил следующим 
образом:

«Наша партия также ставит во главу угла 
человека. На последнем конгрессе мы 
включили слова «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей» 
в наш устав. Наша партия солидарна 
с принципами Столичной платформы 
«Хочешь процветания государства - со-
здай условия для людей» и «Государство 
принадлежит народу». Ваша кампания по 
раздаче  флагов также имеет большое зна-
чение. Во время присяги в парламенте я 
специально подготовил платок, похожий 
на платок моей сестры. Таким образом, я 
приветствовал тех, кто терпел, проливал 
слёзы и молился за своих детей, братьев 
и близких в те дни.  Во время присяги во 
второй раз я снова пришёл с платком, на 
котором был изображён турецкий флаг. 
Дизайн обоих платков принадлежит моей 
сестре Элиф. Когда я пришёл на присягу 

с платком, на котором был изображён 
турецкий флаг, некоторые мои друзья 
сказали, что, таким образом, я нарушу за-
кон о флаге. Но, оглягувшись вокруг после 
15 июля,  я заметил, что у всех есть такие 
платки, и тоже не выдержал. Во время 
национального праздника журналисты 
застали меня с этим платком. Но я сказал, 
что не смог сдержаться и ничего не могу с 
этим поделать. Подаренный вами сегодня 
флаг – это самый лучший подарок. Я буду 
бережно хранить его». 

Далее ему была вручена национальная 
кыргызская одежда, отчёты о деятельности 
платформы и событиях 15 июля. 

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ...
ВИЗИТ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ К ЗАМЕСТИТЕЛЮ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ ПАРТИИ 
СПРАВЕДЛИВОСТИ И РАЗВИТИЯ КАВАКЧЫ 

TARİHDE BUGÜN
BAŞKENT PLATFORMUNDAN AK PARTİ GENEL BAŞKAN YARDIMCISI 
KAVAKÇI’YA ANLAMLI ZİYARET…

Председатель Столичной 
платформы Д-р Мустафа Курт, 

Заместитель Председателя 
Столичной платформы Неслихан 

Дуран Коджакая и члены Совета 
правления посетили Заместителя 

Председателя Партии 
справедливости и развития по 

вопросам защиты прав человека 
Равзу Кавакчы, предоставив ему 

информацию о деятельности 
платформы и вручив турецкий 

флаг с лозунгами «Государство 
принадлежит народу», «Хочешь 

процветания государства  - создай 
условия для людей» и «Не забыли и 

не позволим забыть 15 июля». 

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt, Genel Başkan Vekili 
Av.Neslihan Duran Kocakaya ve Yönetim Kurulu Üyeleri Ak Parti İstanbul 
Milletvekili İnsan Haklarından Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı Ravza 
Kavakçı Kan’ı,  Ak Parti Genel Merkezinde Makamında Ziyaret Ederek, 
Platform Hakkında Bilgi Verdi ve  “Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız”  Yazılı 
Türk Bayrağı Hediye Ettiler.. 

6 Eylül-Ekim 2021
SİVİL İNİSİYATİF
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İran, Azerbaycan ile Ermenistan 
sınırında askeri tatbikat başlattı

İran devlet medyasına göre, Kara 
Kuvvetleri Komutanı Tuğgeneral 
Kiyomers Haydari, tatbikata ilişkin 
açıklamalarda bulundu.

Kara Kuvvetleri Komutanlığı tarafından 
gerçekleştirilen tatbikata zırhlı ve topçu 
birlikler ile insansız hava araçları (İHA), 
elektronik savaş birimleri ve helikopter 
ateşi desteğiyle başlandı.

Haydari, tatbikatta kendi ürettikleri 2 
tanksavar ile diğer bazı silahların 
tanıtılacağını belirterek, "Bu tatbikatlar 
hazırlık seviyesinin yükseltilmesi amacıyla 
gerçekleştiriliyor. Aynı şekilde komşu 
ülkelerde de tatbikatlar yapılıyor. Geçen ay 
sınırlarımızda 4-5 tatbikat yapıldı. Şu anda 
sınırlarımızda, Türkiye'de bir tatbikat 
yapılıyor ve bu süreç devam ediyor." dedi.

DEAŞ'lı teröristlerin Azerbaycan ile 
Ermenistan arasındaki çatışmalar 
esnasında bir bölge ülkesinin davetiyle 
sınırlarına geldiğini ileri süren Haydari, 
"İran bu bölgede ülkelerin resmi 
sınırlarının değişmesi konusunda hassastır 
ve bunu kabul edilemez olarak 
görmektedir. Yasal sınırlar korunmalıdır. 
Bir ülkenin sınırlarını korumada 
gösterdiği zayıflık başka bir ülkenin 
yabancılardan destek alarak sınırları 
değiştirmesine gerekçe oluşturmaz. İran 
böyle bir şeye izin vermez." ifadelerini 
kullandı.

Haydari, Karabağ'ın Ermenistan 
tarafından işgali esnasında 
Azerbaycan'ın toprak bütünlüğüne 
vurgu yaptıklarını ileri sürerek, "Hiçbir 
zaman işgali savunmadık." dedi.

Tatbikatın, Azerbaycan Cumhurbaşkanı 
İlham Aliyev'in İran'ın daha önce 
sınırda düzenlediği tatbikatlara 
gösterdiği tepkinin ardından gelmesi 
dikkati çekti.

Aliyev, 27 Eylül'de 2. Karabağ Savaşı'nın 
1. yılında AA'ya verdiği özel mülakatta,
İran'a ait tırların yasa dışı şekilde
işgalden kurtarılan Karabağ bölgesine
gönderildiğini belirtmişti.
Azerbaycan'ın, işgalden kurtarılan
bölgeye gönderilen İran tırlarını kontrol
etmeye başlamasından hemen sonra
İran'ın Azerbaycan sınırında tatbikatlara
başladığına dikkati çeken Aliyev, "İlk
olarak söylemeliyim ki her ülke kendi
topraklarında istediği askeri tatbikatı
yapabilir. Bu onun egemenlik hakkı.
Buna kimse söz söyleyemez.
Fakat bunu bir zaman kesitinde analiz
ettiğimizde bunun hiçbir
zamanolmadığını görüyoruz. Neden
şimdi ve neden bizim sınırımızda? Bu
soruları ben değil, Azerbaycan toplumu
soruyor. Bu soruyu dünyadaki
Azerbaycanlılar soruyor." ifadelerini
kullanmıştı.
KAYNAK:AA

Иран начал учения на азербайджано-армянской границе
Иран начал военные учения под названием 
«Покорители Хайбера» на границе 
Азербайджана и Армении на северо-западе 
страны.

По сообщениям иранских государственных 
СМИ, командующий Сухопутными войсками 
бригадный генерал Киёмерс Хайдари сделал 
заявления по поводу учений.

Учения, проводимые командованием 
Сухопутных войск, начались при поддержке 
бронетанковых и артиллерийских 
подразделений, беспилотных летательных 
аппаратов (БПЛА), средств радиоэлектронной 
борьбы и огнем вертолетов.

Заявив, что в ходе учений будут 
задействованы 2 произведенных ими 
противотанковых ружья и некоторое другое 
оружие, Хайдари сказал: «Эти учения 
проводятся с целью повышения уровня 
подготовки. Аналогичным образом учения 
проводятся в соседних странах. В прошлом 
месяце На наших границах было проведено 
4-5 учений. В настоящее время учения
проходят на наших границах, в Турции.

И этот процесс продолжается ». сказал.

Заявив, что террористы ДАИШ прибыли к их 
границам по приглашению страны в регионе 
во время конфликтов между Азербайджаном 
и Арменией, Хайдари сказал: «Иран чувствует 
изменение официальных границ стран в этом 
регионе и считает это неприемлемым. 

границы должны быть защищены. Слабость 
одной страны в защите своих границ - это 
слабость другой страны. 

«Это не оправдывает его изменение границ, 
заручившись поддержкой иностранцев. Иран 
этого не допустит». использовал его 
заявления.

Хайдари, утверждая, что они подчеркивали 
территориальную целостность Азербайджана 
во время оккупации Карабаха Арменией, «мы 
никогда не защищали оккупацию».

 сказал.Примечательно, что учения были 
проведены после реакции президента 
Азербайджана Ильхама Алиева на учения, 
ранее проведенные Ираном на границе.

В частном интервью агентству «Анадолу» 27 
сентября, в первый год 2-й карабахской 
войны, Алиев заявил, что иранские грузовики 
были незаконно отправлены в освобожденный 
Карабахский регион.

Отметив, что Иран начал учения на границе с 
Азербайджаном сразу после того, как 
Азербайджан начал контролировать иранские 
грузовики, отправленные в освобожденный от 
оккупации регион, Алиев сказал: 

«Прежде всего, я должен сказать, что каждая 
страна может проводить любые военные 
учения, в которых она хочет. его собственная 
территория. 

Это его суверенное право. Никто не может 
сказать об этом ни слова. Но когда мы 
анализируем это во временных рамках, мы 
видим, что этого никогда не было.

Почему сейчас и почему на нашей границе? 
Эти вопросы не задаются мной, но 
азербайджанским обществом. Этот вопрос 
задают азербайджанцы всего мира ». 
использовал слова.

Kardeş Ülke Kosova Cumhuriyeti’n de Yapılacak Olan Seçimlerde ,Prizren 
Şehrinde Akr Parti Genel Başkanı Kosova Dışişleri Bakanı Behxhet Pacolli 
Partisinden Seçimlere Hazırlanan Kosova İş Kadınlarından Suhada Hallaqi 
İle Kosovanın Yüzlerce Yıllık Tarihi Mirası Olan Sheh Hadrin Hysein 
Tekkesini Ziyaret Ettiler , Ziyaret Te Behxhet Pacolli Partisi Temsilcileri 
Ve Aday Sayın Suhada Hallaqi Kosova Ülkemizin Tarihi Kültür Mirasını 
Devam Ettiren Sheh Hadrin Hyseine  Birlik Ve Beraberlikleri Ve Kosova 
Prizren İçin Kendilerinin Destek İstediklerini Belirten Konuşmalar 
Gerçekleştirmiş.

KOSOVA

Zgjegjet qe do mbahen ne shtetin ton mik,partia politike AKR ku 
presidenti i partis Behxhet Pacolli bashk me bashkpuntoret e ti dhe 
miken e tij Suhada Hallaqi ku dot jet pjes e listes zgjedhore ne qytetin 
historik Prizrenin ku me bashkpunim ngusht me Sheh Hadrin Hysein ku 
esht diskutu se kan kerku mbeshtetje.                 KAYNAK: USİ Gazetesi

Kosova Dışişleri Bakanı Behxhet Pacolli Ve 
Kosova İş Kadınlarından Suhada Hallaqi  Sheh Hadrin Hysein 
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SİBİRYA GÜNLÜKLERİ-VII
Vladimir Petroviç, esas 
itibarıyla benimle kurduğu bu 
iletişim vasıtasıyla bana buranın 
da artık insanlar tarafından 
kutsal bir mekân olarak 
algılanmaya ve burada 
insanların kendi inanışlarına 
uygun biçimde uygulamalar 
yapmaya başladığını ifade 
etmek istemişti. Burada 
gerçekleştirilen küçük bir “sek 
sek” ritüelinden yani yiyecek 
içecek sunumundan sonra 
Taştıp Reyonu’na ulaştık. Bu 
şehrin (Taştıp) girişi çok 
şatafatlıydı. Doğrusunu 
söylemek gerekirse şehirlerin 
böyle gösterişli girişleri 
Hakasya’nın başka illerinde de 
karşılaştığımız bir hadiseydi. 
Muhtemelen bu girişler eski 
kalelerin dış kapılarını 
andırmak maksadıyla 
yapılmıştı. Nitekim bu satırların 
yazarı, Kırgızistan’daki pek çok 
şehir, kasaba ve köyün girişinde 
de benzeri yapılarla 
karşılaşmıştı.

Taştıp Reyonu’nun hemen 
girişine bir “çalama” yapılıp, 
etrafı çevrildiği için burada da 
durup yiyecek içecek sunma 
ritüeli gerçekleştirildi. Bu 
şekilde durduğumuz her yerde 
küçük ya da büyük “sarçın”lar 
olduğunu özellikle 
vurgulamamız gerekir. Üstelik 
bulunduğu yer ve mevkiye göre 
“sarçın”lar ya büyük ya da 
küçük oluyordu. Taştıp 
Reyonu’nun girişinde ayrıca 
şehrin sembolü olan büyük bir 
maral heykeli de dikiliydi. 
Kamlardan duyduğumuz 
kadarıyla burada geyikler 
çokmuş. 

Gerçekten de bu şehir dağlık ve 
ormanlık alanlarla doluydu. 
Ormanlar kayın ağaçlarının 
çokluğu ve dağlar yalçın 
kayalıklarıyla özellikle 
dikkatlerimizi üzerine 
çekiyordu. “Hakas Dil, Tarih ve 
Edebiyat Araştırmaları 
Enstitüsü” adlı kurumda 
beraber çalıştığımız Nina 
Semenovna ile de Taştıp’ın 
meşhur geyikleri hakkında 
sohbet ettiğimizi hatırlıyorum. 
Hatta kendisi bir gün kuruma 
geyik etinden hazırlanmış bir 
yemek getirmişti. Yola devam 
ederken girişindeki tepeleriyle 
dikkat çeken İmbek adlı bir 
köyden geçtik. 

Valeriy Çeboçakov bana köyün 
girişindeki tepeleri göstererek 
“Gördün mü, şu iki tepe kadın 
göğüslerini andırıyor” deyip, 
köye bundan dolayı “İmbek” 
adı verildiğini söyledi. 

“İmbek” kelimesinin ne anlama 
geldiğini sorduğumda ise 
“imçek” cevabını verdi. Büyük 
ihtimalle bu tepelerin adının 
izahı halk etimolojisine 
dayanıyor. “İmçek”in Kırgız 
Türkçesinde “emçek” olduğu 
bilinmektedir. 

Türkiye Türkçesindeki “emzik” 
sözcüğünün kökeni de bu 
kelimeden gelmektedir.

Birçok köyü, yerleşim 
birimlerini geçerek yolumuza 
devam ettik ve nihayet V. 
Çeboçakov’un atalarının 
yaşadığı Butrahtı adlı köye yani 
bu kamın asıl köyüne ulaştık. 
Çeboçakov, yolda arabayla 
giderken dedesinin evini 
göstermek istedi ama 
durmadan yola devam 
ettiğimiz için evi tam tespit 
edemedi. Daha sonra buradan 
Çılanıç adlı köye ulaştık. Bu 
köyden gideceğimiz yeri 
göstermek için yanımıza bir 
kılavuz aldık. Adam önce yolu 
tarif etti, sonra “ben de 
geleyim” deyip arabaya bindi 
böylece hep birlikte yola devam 
ettik. Bu köyden yani Aleksey 
Sultrekov’un doğduğu 
“Çılanıç”tan yola devam 
ederek, onun büyüdüğü 
Tarbağın Köyü’ne ulaştık.

Köyün dışına doğru ilerleyip 
yola devam ettik. Kamlar, bu 
köyün yüksek dağlarındaki 
taygaların olduğu yere gitmek 
istiyordu. Ancak Tarbağın 
Köyü’nün ilerisinde bir yerde 
çamura saplandığımız için yola 
devam edemedik. Arabayı 
çamur ve bataklıktan zar zor 
çıkarabildik. Bu hadiseyi 
kendileri için bir işaret olarak 
yorumlayan kamlar 
(Çeboçakov, Petroviç) güya 
durmak istedikleri yerin 
esasında burası olduğunu 
anladı. Netice olarak arabayı 
çamurdan kurtarıp, arabanın 
yönünü geri döneceğimiz yola 
doğru çevirdik.

Böylece yolda giderken 
Hakaslar için kutsal olan “sekiz 
kutsal mekânı” görmüş ve 
küçük “sek sek” ritüellerini 
yapmış şekilde buralardan 
ayrılmıştık. Bu yerlerin bazıları 
herkes tarafından bilinen 
(Hurtuyah-Tas, Belaya Volçitsa 
vb. gibi) bazıları az bilinen (iki 
dağ arasındaki sarçın) 
bazılarıysa bilinmeyen 
(Sultrekov’un son ritüelini 
yaptığı yer) ancak hepsi de 
Hakaslar için kutsal olan 
mekânlardı. Esas ilginç olansa 
kamlar tarafında yeni bir kutsal 
mekân inşa edilmesiydi.

СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-VII
Владимир Петрович во время 
общения со мной хотел 
сказать мне, что это место 
теперь воспринимается 
людьми как священное, и 
здесь они начинают 
практиковать в соответствии 
со своими убеждениями. 
После небольшого ритуала 
«сек сек», то есть 
преподношения еды и 
напитков, мы прибыли в 
район Таштып. Въезд в этот 
город (Таштып) был очень 
ярким. По правде говоря, 
такие показные въезды в 
города случались и в других 
регионах Хакасии. Вероятно, 
они были сделаны так, чтобы 
напоминать внешние ворота 
старых замков. Собственно 
говоря, автору этих строк 
подобные строения 
встречались и на въездах во 
многие города, села и 
деревни Кыргызстана.

Прямо у входа в район 
Таштып была устроена 
«чалама», и поскольку он был 
окружен, здесь также был 
проводен ритуал 
преподношения еды и 
напитков. Особо следует 
подчеркнуть, что где бы мы 
не делали остановку, там 
были маленькие или большие 
«сарчыны» (коновязи). 
Причем «сарчыны» были 
либо большими, либо 
маленькими, в зависимости 
от их места и положения. У 
въезда в район Таштып был 
установлен символ города - 
большая статуя марала. Как 
мы слышали от камов, здесь 
много оленей. 
Действительно, этот город 
был полон горных и лесных 
массивов. Особенно 
привлекли наше внимание 
леса с их обилием буковых 
деревьев и крутыми 
обрывами гор. Помню, у нас 
был разговор с Ниной 
Семеновной, с которой мы 
работали вместе в Институте 
хакасского языка, истории и 
литературоведения, о 
знаменитом олене Таштыпа. 
Однажды она даже принесла 
на работу еду, 
приготовленную из оленины.

По пути мы миновали 
деревню Имбек, которая 
привлекает внимание своими 
холмами у входа. Валерий 
Чебочаков показал мне 
холмы у въезда в село и 
сказал: «Видите, эти два 
холма напоминают женскую 
грудь?», и отметил, что село 
из-за этого было названо 
«Имбек». Когда я спросил 
значение слова “Имбек”, он 
ответил “имчек”. 

Prof. Dr. 
Abdulselam 

ARVAS

Скорее всего, объяснение 
названия этих холмов 
основано на народной 
этимологии. Известно, что 
“имчек” в переводе с 
кыргызского означает 
«эмчек». Происхождение 
слова «эмзик» (соска) в 
турецком языке идет от 
этого слова.

Мы продолжили путь, 
миновав множество 
деревень и поселков, и 
наконец достигли села 
Бутрахты, где жили предки 
В. Чебочакова, то есть 
первоначального села этого 
кама. По дороге Чебочаков 
хотел показать дом своего 
деда, но не мог найти его, 
потому что мы проезжали 
без остановки. Затем мы 
добрались отсюда до 
деревни под названием 
“Чыланыч”. Мы взяли с 
собой гида, чтобы он 
показал нам место в этой 
деревне, куда мы 
направлялись. Мужчина 
сначала описал дорогу, 
затем сказал: «Я тоже поеду» 
и сел в машину, и мы все 
вместе продолжили путь. 
Выехав из этого села 
«Чыланыч», где родился 
Алексей Султреков, мы 
добрались до села Тарбагын, 
где он вырос.

Мы выехали из села и 
продолжили свой путь. 
Камы хотели отправиться в 
тайгу в высокогорье этого 
села. Однако мы не смогли 
продолжить путь, потому 
что застряли в грязи где-то 
за селом Тарбагын. Еле 
удалось вытащить машину 
из грязи и болота. 
Воспринимая это 
происшествие как знак для 
себя, камы (Чебочаков, 
Петрович) поняли, что на 
самом деле они хотели 
остановиться именно здесь. 
В результате мы освободили 
машину от грязи и 
повернули ее в сторону 
дороги, по которой 
вернемся.

Так, по дороге мы увидели 
священные для хакасов 
«восемь святых мест» и 
покинули эти места, 
совершив небольшие 
ритуалы «сек сек». 
Некоторые из этих мест 
были всем известны 
(например, Хуртуях-Тас, 
Белая Волчица и др.), 
некоторые мало известны 
(сарчын между двумя 
горами), а некоторые и 
вовсе неизвестны (место, где 
Султреков совершил свой 
последний ритуал), но все 
были священными для 
хакас. Самое интересное 
заключалось в том, что на 
склоне камы построили 
новое святилище.
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BM: Sincan Uygur Özerk 
Bölgesi'ne hiçbir şekilde erişim 
iznimiz yok

BM İnsan Hakları Yüksek Komiserliği 
Sözcüsü Rupert Colville, Çin'de son 
yıllarda Uygur Türklerinin kimlik ve 
kültürlerine yönelik ihlallerin gündeme 
geldiği Sincan Uygur Özerk Bölgesi'ne 
hiçbir şekilde erişim izinlerinin 
olmadığını bildirdi.

BM İnsan Hakları Yüksek Komiserliği 
Sözcüsü Rupert Colville, Çin'de son 
yıllarda Uygur Türklerinin kimlik ve 
kültürlerine yönelik ihlallerin gündeme 
geldiği Sincan Uygur Özerk Bölgesi'ne 
hiçbir şekilde erişim izinlerinin 
olmadığını bildirdi.

Birleşmiş Milletler (BM) İnsan Hakları 
Yüksek Komiserliği (OHCHR) Sözcüsü 
Rupert Colville, BM Cenevre Ofisi'nde 
düzenlenen basın toplantısında, AA 
muhabirinin, "BM İnsan Hakları Yüksek 
Komiseri Michelle Bachelet, yıllardır 
Sincan Uygur Özerk Bölgesi'ne 'anlamlı 
erişim' çağrısı yapıyor. Bu konuda Çin ile 
müzakerelerdeki son durum nedir?" 
şeklindeki sorusuna, "Sincan Uygur 
Özerk Bölgesi'ne 'anlamlı' veya 'başka 
türlü' bir erişim iznimiz yok." karşılığını 
verdi.

Takip ettikleri tek konunun erişim izni 
olmadığını belirten Colville, bölgedeki 
ciddi insan hakları ihlalleri iddialarına 
ilişkin mevcut bilgiler ışığında hazırlanan 
bir değerlendirmenin bitmek üzere 
olduğu bilgisini paylaştı.

Colville, BM İnsan Hakları Yüksek 
Komiserliği Ofisi'nin hazırladığı 
değerlendirmenin yakın bir gelecekte 
kamuoyuyla paylaşılacağını kaydetti.

Sincan Uygur Özerk Bölgesi'ne erişim 
için göreve başladığı 2018 yılından bu 
yana Çin'e çağrılarda bulunan Bachelet, 
13 Eylül'de BM İnsan Hakları 
Konseyi'nde yaptığı açıklamada, bu 
konuda ilerleme sağlanamadığı için 
üzgün olduğunu vurgulamıştı.

Çin'in Sincan Uygur Özerk 
Bölgesi'ndeki uygulamaları

Çin'de son yıllarda Uygur Türklerinin 
kimlik ve kültürlerine yönelik ihlaller, 
uluslararası kamuoyunca eleştiriliyor.

Pekin'in "mesleki eğitim merkezleri" 
olarak adlandırdığı, uluslararası 
kamuoyunun ise "yeniden eğitim 
kampları" diye tanımladığı yerlerde, 
Birleşmiş Milletler (BM) verilerine göre, 
en az 1 milyon Uygur Türkü kendi rızası 
dışında tutuluyor.

Pekin yönetimi, Sincan Uygur Özerk 
Bölgesi'nde kaç kamp bulunduğuna, 
buralarda kaç kişinin olduğuna ve söz 
konusu kişilerden ne kadarının sosyal 
hayata döndüğüne ilişkin bilgi vermiyor.

BM ve diğer uluslararası örgütler, 
kampların incelemeye açılması çağrılarını 
yinelerken Çin, kendi belirlediği birkaç 
kampın az sayıda yabancı diplomat ve 
basın mensubu tarafından kısmen 
görülmesine izin verdi.

Çin makamları, BM yetkililerinin 
doğrudan bilgi almak amacıyla bölgede 
serbestçe inceleme yapma talebini ise geri 
çeviriyor.

KAYNAK:AA

ООН: У нас нет разрешения на 
доступ к Синьцзян-Уйгурскому 
автономному району каким-либо 
образом
Руперт Колвилл, пресс-секретарь 
Верховного комиссара ООН по правам 
человека, заявил, что у них нет 
разрешения на доступ в Синьцзян-
Уйгурский автономный район, где в 
последние годы на повестке дня стоят 
нарушения самобытности и культуры 
турок-уйгуров.
Представитель Управления Верховного 
комиссара ООН по правам человека 
(УВКПЧ) Руперт Колвилл, 
корреспондент АА, на пресс-
конференции, состоявшейся в 
Женевском отделении ООН, заявил: 
«Верховный комиссар ООН по правам 
человека Мишель Бачелет призывает к« 
значительному доступу »к Синьцзян-
Уйгурский автономный район в течение 
многих лет. Какова последняя ситуация 
на переговорах с Китаем по этому 
вопросу? " «У нас нет« значимого »или« 
другого »способа доступа в Синьцзян-
Уйгурский автономный район». он 
ответил.
Заявив, что доступ - не единственный 
вопрос, за которым они следят, Колвилл 
поделился, что оценка, подготовленная в 
свете текущей информации о заявлениях 
о серьезных нарушениях прав человека в 
регионе, подходит к концу.
Колвилл отметил, что оценка, 
подготовленная Управлением 
Верховного комиссара ООН по правам 
человека, будет доведена до 
общественности в ближайшем 
будущем.Бачелет, которая звонит в 
Китай для получения доступа к 
Синьцзян-Уйгурскому автономному 
району с момента вступления в 

должность в 2018 году, заявила в 
заявлении Совета по правам человека 
ООН от 13 сентября, что сожалеет о 
том, что не добилась никакого 
прогресса в этом вопросе. Практика 
Китая в Синьцзян-Уйгурском 
автономном районе

В последние годы международная 
общественность критикует 
посягательства на самобытность и 
культуру турок-уйгуров в Китае.

По данным ООН, не менее 1 
миллиона турок-уйгуров содержатся 
против своей воли в местах, которые 
Пекин называет «центрами 
профессионального обучения», а 
международное сообщество 
определяет как «лагеря 
перевоспитания».

Администрация Пекина не 
предоставляет информацию о том, 
сколько лагерей имеется в Синьцзян-
Уйгурском автономном районе, 
сколько там людей и сколько из них 
вернулись к общественной жизни.

В то время как ООН и другие 
международные организации 
неоднократно призывали к открытию 
лагерей для проверки, Китай 
разрешил частичному осмотру 
некоторых из назначенных им 
лагерей небольшому количеству 
иностранных дипломатов и 
журналистов.Китайские власти 
отказывают официальным лицам 
ООН в просьбах о беспрепятственном 
исследовании региона для получения 
прямой информации.
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YPG/PKK'nın güçlü destekçisi McGurk ABD-Rusya pazarlıklarının 
merkezinde yer alıyor
ABD Ulusal Güvenlik Konseyi Orta Doğu ve Kuzey Afrika Koordinatörü Brett McGurk, Başkan Joe Biden yönetiminin 
Rusya ile Suriye'de yapmak istediği iş birliğinde pazarlıkları yürüten isim olarak daha fazla ön plana çıkıyor.

Biden göreve başlamasından kısa süre 
sonra, eski ABD Başkanı Barack Obama 
döneminde DEAŞ ile Mücadele Özel 
Temsilciliğini yürüten McGurk'ü Orta 
Doğu ve Kuzey Afrika 
Koordinatörlüğüne getirdi.
McGurk, Irak’ta etnik ve mezhep 
temelli bir kaosun yükselişinde ve terör 
örgütü DEAŞ'a uzanan sürecin 
hazırlandığı 5 yıllık Irak deneyiminden 
sonra, Suriye’de terör örgütü YPG/PKK 
öncelikli politikalara imza attı.
Avukatlık eğitimine sahip McGurk, 
2004’te kariyerinin yönünü diplomasiye 
çevirmesinin ardından, ilk işi Bağdat 
Büyükelçisi John Negroponte'ye Irak 
Anayasası'nın yazımında danışmanlık 
yapmak oldu.
McGurk'ün Irak'ta görev yaptığı 
2004-2009 yılları, Irak'ın yeniden 
yapılandırıldığı dönemdi. Bu ortamda 
McGurk, Irak'taki mevcut kaosun 
taşlarını ören ekibin baş aktörlüğünü 
yaptı.
Irak’ın etnik ve mezhep temelli 
ayrışmasının mimarı
Ülkeye 8 yıl otoriter ve mezhepçi 
biçimde hükmedecek Şii lider Nuri 
Maliki yönetimi 2006'da başladı. Maliki, 
Şii grupların Irak siyaseti içindeki öncü 
rolünü pekiştireceği ve Sünnileri 
dışlayacağı sinyallerini verdi. Eş 
zamanlı olarak, şiddet tırmandı, peş 
peşe bombalı saldırılar düzenlendi.
McGurk'ün ekibinin Kürtleri ve Şiileri 
öncelik alan politikası, direnişin 
artması, istikrarın sağlanamaması, 
parçalanmışlığın artması gibi Irak içi; 
Şii iktidarı ve Tahran ile yakın ilişkileri, 
komşu ülkelerde Kürt devleti 
konusunda yükselen hassasiyet gibi dış 
dinamikleri ortaya çıkardı.
Şubat 2007'de Irak komutanı olarak 
atanan General David Petraeus, 
ülkedeki şiddet ortamını ve El Kaide'yi 
bitirmek için bir plan devreye koydu. 
Sünni gruplar, ABD desteğiyle bir araya 
getirildi ve El Kaide'yle savaştı. Böylece 
ABD'ye ve Şii hakimiyetine karşı 
savaşan Sünni güçler, siyasal sisteme 
dahil edilmiş, El Kaide de yenilmişti.
Ancak McGurk ve ekibi, Maliki'nin Irak 
milliyetçisi olduğu ve İran etkisinin 
abartıldığını savunarak Şii lidere destek 
çıktı.

McGurk, 3 Kasım 2011'de 
Washington Post gazetesinde yer alan 
röportajında, "İran Bağdat'ta 
kesinlikle büyük etkiye sahip. Ama biz 
de öyleyiz." ifadesi, İran etkisinden 
rahatsız olmadığını gösteriyordu. 
Amerikalı bürokrat, ABD'nin Irak 
ordusunu yeterince güçlendirdiğini 
savunmasına karşın, Haziran 2014'te 
Irak ordusu, Musul'u DEAŞ'a "tek 
kurşun atmadan" teslim etti.
DEAŞ'ı ortaya çıkaran şartların 
doğmasına yol açtı
Irak’ta McGurk'ün ekibinin desteğini 
alan Şii lider Nuri Maliki, 2008-2014 
yıllarında giderek otoriterleşti ve 
ülkeyi Petreaus planı öncesine 
döndürdü. Sünnilerin dışlandığı Irak, 
siyasi, ekonomik ve toplumsal 
karmaşaya sürüklendi. Bazı günler 
200 kişinin öldüğü bombalı ve silahlı 
eylemler gerçekleştirildi.
Bu sırada ABD, Türkiye'nin 
Sünnilerin devre dışı bırakılması 
yönündeki uyarılarını göz ardı etti. 
Sünnilerin siyasal sistemin dışına 
itilmesiyle ortaya çıkan boşluğa, 
DEAŞ'ın tohumları ekildi.
DEAŞ, ABD işgali sonrası etkinlik 
kazanan ve El Kaide'ye bağlılığını 
bildiren gruplardan biri olarak 2004'te 
ortaya çıktı.
Dışlanmış Sünnilerden taraftar 
toplayan örgütün, Maliki hükümetine 
cephe alan aşiret ve eski Baas 
mensuplarıyla yaptığı ittifak, 
ilerleyişini hızlandırdı.
Büyükelçilik hayali, özel yaşamının 
basına sızmasıyla sona erdi
Barack Obama, Ocak 2009'da görevi 
George Bush'tan devraldığında, 
McGurk'ün "başkanın üst düzey 
danışmanı" olarak görevine devam 
etmesini istedi.
Esasen "Bush'un adamı" McGurk, 
DEAŞ ile mücadele özel temsilcisi 
olduğunda, hızla yükselerek Obama'yı 
Irak ve Suriye politikalarında 
yönlendirdi.
ABD Merkezi Haber Alma 
Teşkilatının (CIA) sıcak bakmadığı 
McGurk, Merkez Kuvvetler 
Komutanlığının (CENTCOM) 
desteğini alarak kariyerini 
sağlamlaştırdı.

McGurk'ün kariyeri, Haziran 2012'de 
ismi Bağdat Büyükelçisi adaylığı için 
geçtiği sırada, Bağdat'taki görevi sırasında 
bir Amerikalı gazeteciyle ilişkisinin 
basına sızdırılması nedeniyle sarsıldı.
Kongre, McGurk’ün büyükelçiliğine onay 
vermedi. Ancak büyükelçi olmasına mani 
olan skandal, McGurk'ü başkanın 
gözünden düşürmedi.
2004-2009'daki Irak deneyimi sayesinde 
McGurk, Eylül 2014'te dönemin ABD 
Başkanı Barack Obama'nın DEAŞ'la 
Mücadele Özel Temsilcisi John Allen'ın 
yardımcısı oldu.
Suriye'ye Irak modelini getirme isteği
Irak'ın federal yapısının mimarı McGurk, 
Suriye'nin kuzeyinde DEAŞ ile mücadele 
bahanesiyle YPG/PKK'ya destek vererek 
iç savaş sonrası parçalı bir Suriye haritası 
çizmeye koyuldu.
McGurk, General Allen'ın yardımcılığını 
üstlendiği dönemde, DEAŞ tehdidine 
karşı Türkiye'yi en önemli partner olarak 
niteliyordu. Ancak özel temsilciliği 
devralmasına 1 ay kala McGurk, Erbil'de 
YPG/PKK'lı Salih Müslim ile bir araya 
geldi ve DEAŞ'a karşı mücadelede ilk kez 
söz konusu grubun rolüne değindi.
Ekim 2015'te görevi Allen'dan devralarak 
ABD Başkanı Obama'nın DEAŞ ile 
Mücadele Özel Temsilcisi olan McGurk, 
hızla rotasını Ankara'dan, YPG/PKK'ya 
çevirdi.
Türkiye'nin DEAŞ ile Irak ve Suriye'de eş 
zamanlı mücadele ısrarlarına rağmen, Irak'a 
yoğunlaşan McGurk, böylece DEAŞ 
Suriye'de toplandıkça, YPG/PKK'ya DEAŞ 
ile mücadele bahanesiyle daha fazla destek 
verilmesinin yolunu açtı.
"Kürtlerin birleşmesi gerektiği" söylemini 
kullanan McGurk, muhalif Kürtlerin 
oluşturduğu Kürt Ulusal Konseyine (ENKS) 
ise hep mesafeli kaldı ve YPG/PKK'nın bu 
grubu bastırmasına karşı çıkmadı.
Elebaşlarıyla poz verdi
McGurk, yeni görevinde iki sene içinde 
Suriye'nin kuzeydoğusunda YPG/PKK'nın 
işgal ettiği bölgeyi birçok kez ziyaret etti. 
Bunların çoğu basına yansıdı.
İlki, 1 Şubat 2016'da, Aynularab'ın (Kobani) 
DEAŞ'tan alınarak YPG/PKK'nın işgaline 
girmesinin yıl dönümünde gerçekleşti.
McGurk'ün, YPG/PKK'nın sözcülerinden 
Polat Can'ın elinden plaket aldığı fotoğraf 
üzerine, Türkiye Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, Obama yönetimine, "terör 
örgütü ve NATO müttefiki arasında tercih 
yapması" çağrısında bulundu.
Ancak Ağustos 2016'nın sonunda McGurk, 
tekrar örgüt kontrolündeki bölgeye gitti ve 
desteğini yineledi.
McGurk, TSK'nin sınır ötesi 
operasyonlarını eleştirdi.
Erdoğan'ın ABD'de Trump ile bir araya 
gelmesinden 1 gün sonra, McGurk de 17 
Mayıs 2017'de Rakka'nın kuzeyindeki YPG/
PKK noktalarını ziyaret ederek aralarında 
Şahin Cilo, Aldar Halil, Enver Müslim'in de 
olduğu terör örgütü elebaşlarıyla poz verdi.

CENTCOM'la SDG paravanını buldu
YPG/PKK, McGurk'ün meşruiyet 
kazandırma projesi çerçevesinde, silah ve 
lojistik desteğiyle kendisine yakın 
tuttuğu bazı küçük grupları 12 Ekim 
2015'te, "Suriye Demokratik 
Güçleri" (SDG) altında birleştirdi.
Bu tarihten sonra başta McGurk olmak 
üzere Amerikalı yetkililer, DEAŞ ile 
mücadelede SDG'ye destek verdikleri 
yönünde açıklamalar yaptı.
ABD Özel Kuvvetler Komutanı 
Orgeneral Raymond Thomas, YPG/
PKK'nın McGurk'ün talimatlarıyla isim 
değiştirdiğini 22 Temmuz'da itiraf etti. 
Thomas, şöyle demişti:
"Brett McGurk gibi bir partnerim olduğu 
için şanslıydım çünkü (SDG unsurları) 
benim veremeyeceğim şeyleri 
istiyorlardı. Suriye'nin geleceğinin 
konuşulduğu Cenevre ve Astana gibi 
yerlerde masada olmak istiyorlardı. PKK 
ismi altında hiçbir zaman masada 
olamazlardı. Bu yüzden onları 
askerileştirdik ve Brett McGurk, onları 
bu şekilde görüşmelerin içinde tuttu ve 
bizim iyi bir ortağımız olmaları için 
onlara gerekli meşruiyeti sağladı."
Münbiç oyunu dikkati çekti
Terör örgütü YPG/PKK, McGurk'ün 
desteğiyle peş peşe kantonlar ilan ederek 
özerk yapılarla federal Suriye 
hazırlıklarına hız verdi.
YGP/PKK'nın Ağustos 2016'da ABD 
yardımıyla Münbiç ilçesine girmesinden 
sonra Amerikalı yetkililer Türkiye'ye, 
örgütün ilçeyi terk edeceği garantisini 
vermişti.
ABD yönetimi ve McGurk, defalarca 
örgütün Münbiç'ten çıktığını iddia 
ettikten bir süre sonra varlığını itiraf etti.
McGurk, özerk yönetim planlarını Esed 
rejimiyle de müzakere etmekten 
çekinmedi.
YPG/PKK'nın 17 Ekim 2017'de Rakka'yı 
işgalinin ardından, bölgeye gelen 
McGurk'ün, ertesi gün rejiminin 
istihbarat şefi Ali Memlük ile bu konuyu 
görüştüğü basına yansıdı.
ABD askerlerinin çekilmesine karşı çıktı
McGurk, Trump'ın ağustos ayında eski 
Ankara Büyükelçisi James Jeffrey'i Suriye 
özel temsilcisi olarak atamasının 
ardından geri plana çekildi.
Amerikalı diplomat Trump yönetiminin 
19 Aralık 2018'de Suriye'den çekilme 
kararından hemen sonra, görev süresinin 
dolmasına 2 ay kala istifa etti.
Kaldığı yerden devam etti
2020 seçimlerinde ABD'de başkan 
seçilen Biden, 8 Ocak'ta ulusal güvenlik 
ekibinde yer alacak yeni isimleri açıkladı.
Biden'ın ekibinde Obama döneminde 
görev yapan isimleri tercih etmesi 
dikkati çekti.
Dış politikada etkili olacak isimler 
arasında Obama döneminde DEAŞ ile 
Mücadele Özel Temsilciliğini yürüten 
Brett McGurk de yer aldı.
Tartışmalı isim McGurk, ABD Ulusal 
Güvenlik Konseyi Orta Doğu ve Kuzey 
Afrika Koordinatörlüğü'ne getirilince 
YPG/PKK'nın desteklendiği Suriye 
politikası güç kazandı. KAYNAK.AA
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МакГурк, решительный сторонник YPG / PKK, находится в 
центре переговоров между США и Россией
Координатор Совета национальной безопасности США по Ближнему Востоку и Северной Африке Бретт 
МакГерк выступает на передний план как человек, ведущий переговоры о сотрудничестве, которое президент 
Джо Байден хочет наладить с Россией в Сирии.
Вскоре после того, как Байден вступил в 
должность, он назначил МакГерка, который 
был специальным посланником по борьбе с 
Даиш при бывшем президенте США Бараке 
Обаме, координатором по Ближнему 
Востоку и Северной Африке.

МакГерк, после 5 лет опыта Ирака в росте 
этнического и межрелигиозного хаоса в 
Ираке и процесса, приведшего к 
террористической организации ДАИШ, 
подписал приоритетную политику 
террористической организации YPG / PKK в 
Сирии.

После того, как в 2004 году он повернул 
свою карьеру к дипломатии, первой задачей 
МакГерка было консультировать посла 
Багдада Джона Негропонте по вопросам 
разработки конституции Ирака.

2004-2009 годы, когда МакГерк служил в 
Ираке, были периодом реструктуризации 
Ирака. В этой среде МакГурк был главным 
действующим лицом команды, заложившей 
камни нынешнего хаоса в Ираке.

Архитектор этнического и сектантского 
деления Ирака.

Лидер шиитов Нури Малики, который будет 
править страной авторитарно и сектантски 
в течение 8 лет, начал свою деятельность в 
2006 году. Малики дал понять, что 
шиитские группы укрепят свою ведущую 
роль в иракской политике и исключат 
суннитов. Одновременно усилилось 
насилие, и один за другим совершались 
бомбовые удары.

Политика команды МакГурка, отдавая 
приоритет курдам и шиитам; Шиитское 
правительство и его тесные отношения с 
Тегераном выявили внешнюю динамику, 
такую как растущая чувствительность 
курдского государства в соседних странах.

Генерал Дэвид Петреус, который был 
назначен иракским командующим в 
феврале 2007 года, разработал план по 
прекращению насилия и «Аль-Каиды» в 
стране. Суннитские группы были 
объединены при поддержке США и 
боролись с Аль-Каидой. Таким образом, 
суннитские силы, борющиеся против США 
и шиитского господства, были включены в 
политическую систему, а Аль-Каида 
потерпела поражение.

Однако МакГерк и его команда поддержали 
шиитского лидера, утверждая, что Малики 
был иракским националистом и что 
иранское влияние было преувеличено.В 
интервью газете Washington Post 3 ноября 
2011 года МакГерк сказал: «Иран 
определенно имеет большое влияние в 
Багдаде. Но мы тоже». Выражение его лица 
показывало, что иранское влияние его не 
беспокоит. Хотя американский бюрократ 
утверждал, что США достаточно усилили 
иракскую армию, в июне 2014 года иракская 
армия передала Мосул ДАИШ «без единого 
выстрела». 

Это привело к возникновению условий, 
которые создали ДАИШ

Лидер шиитов Нури Малики, получивший 
поддержку команды МакГерка в Ираке, в 
2008-2014 годах стал все более 
авторитарным и вернул страну к плану, 
существовавшему до Петрео. Ирак, из 
которого были исключены сунниты, был 
втянут в политические, экономические и 
социальные потрясения. В отдельные дни 
проводились бомбардировки и 
вооруженные акции, в результате которых 
погибло 200 человек.

Между тем США проигнорировали 
предупреждения Турции об исключении 
суннитов. Семена ДАИШ были посеяны в 
вакууме, созданном исключением суннитов 
из политической системы.
Даиш возникло в 2004 году как одна из 
групп, которые активизировались после 
вторжения США и заявили о своей 
приверженности Аль-Каиде.
Собрав сторонников из исключенных 
суннитов, альянс организации с 
соплеменниками и бывшими баасистами, 
выступавшими против правительства 
Малики, ускорил ее прогресс.
Мечте о посольстве пришел конец, когда 
его личная жизнь просочилась в прессу.
Когда Барак Обама сменил Джорджа Буша в 
январе 2009 года, он хотел, чтобы МакГурк 
продолжал оставаться «старшим 
советником президента».
По сути, когда «человек Буша» МакГерк 
стал специальным посланником по борьбе с 
ДАИШ, он быстро поднялся и руководил 
Обамой в его политике в отношении Ирака 
и Сирии.
МакГерк, которого не приветствовало 
Центральное разведывательное управление 
США (ЦРУ), укрепил свою карьеру, 
заручившись поддержкой Центрального 
командования (CENTCOM).
Карьера МакГерка была потрясена в июне 
2012 года, когда его имя было упомянуто 
при выдвижении кандидатуры на пост 
посла в Багдаде, когда его роман с 
американским журналистом просочился в 
СМИ во время его пребывания в Багдаде.
Конгресс не одобрил посольство МакГерка. 
Однако скандал, помешавший ему стать 
послом, не опозорил МакГерка со стороны 
президента.
Благодаря своему опыту в Ираке в 
2004-2009 годах, МакГурк стал помощником 
специального посланника тогдашнего 
президента США Барака Обамы по борьбе с 
Даиш Джона Аллена в сентябре 2014 года.
Желание принести иракскую модель в 
Сирию
МакГерк, архитектор федеральной 
структуры Ирака, начал рисовать 
фрагментированную карту Сирии после 
гражданской войны, поддерживая YPG / 
PKK под предлогом борьбы с ДАИШ на 
севере Сирии.(ЭНС), сформированного 
оппозиционными курдами, и не возражал 
против подавления этой группы со стороны 
YPG / PKK.

Позировал с главарями

МакГурк на своей новой должности много 
раз посещал оккупированный YPG / PKK 
регион на северо-востоке Сирии за 
последние два года. Большинство из них 
освещалось в прессе.

Первый состоялся 1 февраля 2016 года, в 
годовщину взятия Айнулараба (Кобани) из 
ДАИШ и вторжения отряда YPG / PKK.

МакГерк, когда он был помощником 
генерала Аллена, назвал Турцию самым 
важным партнером в борьбе с угрозой 
ДАИШ. Однако за месяц до того, как он 
возглавил специальное  представительство, 
МакГерк встретился с Салихом 

Муслимом из YPG / PKK в Эрбиле и 
впервые упомянул о роли группы в борьбе с 
ДАИШ.МакГерк, который взял на себя эту 
задачу от Аллена в октябре 2015 года и стал 
специальным посланником президента 
США Обамы по борьбе с ДАИШ, быстро 
свернул свой путь из Анкары в YPG / PKK.

Несмотря на то, что Турция настаивала 
на одновременной борьбе с DEASH в 
Ираке и Сирии, МакГерк 
сосредоточился на Ираке, тем самым 
проложив путь для оказания большей 
поддержки YPG / PKK под предлогом 
борьбы с DEASH, когда DEASH 
собрался в Сирии.
Используя риторику «Курды должны 
объединиться», МакГурк всегда 
держался на расстоянии от Курдского 
национального совета национального 
совета (ЭНС), сформированного 
оппозиционными курдами, и не 
возражал против подавления этой 
группы со стороны YPG / PKK.
Позировал с главарями
МакГурк на своей новой должности 
много раз посещал оккупированный 
YPG / PKK регион на северо-востоке 
Сирии за последние два года. 
Большинство из них освещалось в 
прессе.
Первый состоялся 1 февраля 2016 года, 
в годовщину взятия Айнулараба 
(Кобани) из ДАИШ и вторжения 
отряда YPG / PKK.
После фотографии, на которой 
МакГурк получил мемориальную доску 
от руки Полата Джана, одного из 
представителей YPG / PKK, президент 
Турции Реджеп Тайип Эрдоган 
призвал администрацию Обамы 
«выбрать между террористической 
организацией и союзником по НАТО».
Однако в конце августа 2016 года 
МакГурк вернулся в зону, 
контролируемую организацией, и 
подтвердил свою поддержку.
МакГурк раскритиковал 
трансграничные операции TAF.
Через день после встречи Эрдогана с 
Трампом в США МакГерк также 
посетил пункты YPG / PKK на севере 
Ракки 17 мая 2017 года и позировал 
лидерам террористической 
организации, включая Шахина Чило, 
Алдара Халила и Энвера Муслима.

С CENTCOM ЦУР нашла свое 
прикрытие
В рамках проекта легитимации 
МакГурка, YPG / PKK объединили 
некоторые небольшие группы, которые 
она держала рядом с собой, с оружием 
и материально-технической 
поддержкой в рамках «Сирийских 
демократических сил» (SDG) 12 
октября 2015 года.
После этой даты американские 
официальные лица, особенно МакГерк, 
сделали заявления о том, что они 
поддерживают SDF в борьбе с ДАИШ.
Командующий спецназом США генерал 
Рэймонд Томас 22 июля признал, что 
YPG / PKK сменила название по 
указанию МакГерка. Томас сказал:

«Мне посчастливилось иметь такого 
партнера, как Бретт МакГерк, потому 
что они (элементы SDF) хотели того, 
чего я не мог дать. Они хотели быть за 
столом в таких местах, как Женева и 
Астана, где обсуждалось будущее Сирии. 
Они никогда не могли сидеть за столом 
под именем РПК. Вот почему мы 
милитаризовали их, и Бретт МакГерк 
сказал им, что именно так он 
поддерживал их в переговорах и дал им 
необходимую легитимность, чтобы они 
были нашим хорошим партнером ».
Игра манбидж привлекает внимание
Террористическая организация YPG / 
PKK при поддержке МакГерка объявила 
кантоны один за другим и ускорила 
подготовку к федеративной Сирии с 
автономными структурами.
После того, как YGP / PKK вошли в 
район Манбидж с помощью США в 
августе 2016 года, американские власти 
заверили Турцию, что организация 
покинет район.
Администрация США и МакГерк 
признали ее существование через 
некоторое время после того, как 
заявили, что организация несколько раз 
выходила из Манбиджа.
МакГурк без колебаний вел переговоры 
о планах самоуправления и с режимом 
Асада.
После оккупации Ракки 17 октября 2017 
года группировкой YPG / PKK в СМИ 
появилась информация о том, что 
МакГурк, прибывший в регион, на 
следующий день поговорил по этому 
поводу с Али Мамлюком, начальником 
разведки своего режима.
выступил против вывода войск США
МакГерк отошел на второй план после 
того, как в августе Трамп назначил 
бывшего посла Анкары Джеймса 
Джеффри специальным посланником 
Сирии.
Американский дипломат подал в 
отставку за два месяца до окончания 
срока, сразу после решения 
администрации Трампа уйти из Сирии 
19 декабря 2018 года.
продолжил с того места, где остановился
Байден, избранный президентом США 
на выборах 2020 года, объявил новые 
имена для участия в команде 
национальной безопасности 8 января.
Примечательно, что Байден 
предпочитал имена, служившие в эпоху 
Обамы в его команде.
Среди имен, которые будут влиять на 
внешнюю политику, был Бретт МакГерк, 
который был специальным посланником 
по борьбе с ДАИШ в эпоху Обамы.
Когда скандальное имя МакГурк было 
назначено координатором Совета 
национальной безопасности США по 
Ближнему Востоку и Северной Африке, 
политика в отношении Сирии, в 
которой поддерживалась YPG / PKK, 
приобрела силу.
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ORTA ÇAĞ KARANLIĞINI TEMSİL EDEN EMBESİL 
KAFALAR!
Bu güne kadar genel de İslam’a 
saldırılar ülke dışından gelir, 
İslam’a karşı söylenmedik laf 
bırakmazlar biz de söylenmesi 
gereken ne varsa söyleriz. 
Çünkü “gâvur, gâvurluğunu 
yapıyor, tarihsel 
düşmanlıklarını sergiliyorlar”. 
Örneğin; İsveç’te Türk camisi 
önünde provokasyon yapan 
İslam düşmanı Rasmus Palu, 
Kur’an-ı Kerim’i yere atarak, 
hakaretler ederek, itliğini, 
alçaklığını, şerefsizliğini 
sergileyerek, Müslümanları 
kışkırtı, İsveç polisi de her 
zaman olduğu gibi seyretti. 
İslam’a düşmanlığı hat safhada 
olanların, mutlaka ruhunda ve 
tercihlerinde ciddi sapkınlıklar, 
anormal davranışlar gözlenir, 
cinsel tercihlerinde sapıklıklar 
olduğu herkesin malumu, 
Palu’da olduğu gibi.

Danimarka'nın Ekstra Bladet 
gazetesinin 27 Ağustos 2021'de 
yayımladığı ses kayıtlarına göre, 
Discord (Danimarkalı Gençlik) 
adlı sesli sosyal medya 
platformundan, malum şahsın 
13 yaşı ve altındaki erkek 
çocuklara cinsel muhtevalı 
saldırıda bulunduğu belgelendi. 
Bu sapık İslam düşmanını en 
sert şekilde lanetliyor, Allah’tan 
belasını bulacağına inanıyoruz. 
Bu ve benzerleri, Orta Çağ 
karanlığının embesil kafaları, 
sapık temsilcileri olduğu 
aşikârdır.

İşin en vahim olanı ise, İslam’a 
yönelik açık, aleni saldırıların 
ülkemizde de olması. Vahim 
diyoruz çünkü tam da 
Müslüman mahallesinde 
salyangoz satılıyor. Üstelik 
söylemlere baktığınızda tam da 
“gülermisin- ağlarmısın” 
cinsinden. Akıl tutulması desen 
basit kalır, cehalet desen cahil 
bile o lafları etmez, 
tımarhanelik desen adam diye 
koymuşlar oraya 
konuşturuyorlar. Bunlara en 
basitinden, ruh sağlığı bozuk 
meczup, ar, edep, haya, saygı 
bilmeyen, şeref ve haysiyetten 
yoksun birileri 
diyebiliriz.Hatırlayın ne demiş 
kendine tiyatrocuyum diyen, 
Ferhan Şensoy’un cenazesinde 
kendisini sanatçı lanseden 
meczup;”70 senedir bu ülkeyi 
din bağımlısı hükümetler 
yönetiyor buna rağmen 70 
senedir inadına tiyatro 
yapıyoruz”. (70 yıldır bu ülkede 
iktidarlar seçimle iş başına gelir.

İSMET TAŞ

Eylül-Ekim 2021  
SİVİL İNİSİYATİF

 Bunun adı halka hakaret, halkı 
aşağılamadır.) Bu yetmedi 
zırvalamakta da zirve yaptı; “O 
şimdi Rasim’ine, Münir abisine, 
Erol abisine kavuştu. Hep birlikte 
orada bir meyhanede kafa 
çekiyorlar!”. Defalarca izledim 
konuşmayı yok yanlış 
duymamıştım hatta birileri de 
çılgınca alkışlıyorlardı. Ve tabi 
değerli dostum Ersin Konar 
bombayı patlatıyor;”Eskiden 
ışıklar içinde uyuyorlardı, şimdi 
meyhane bulmuşlar orada 
toplanıyorlar” diyerek olaya 
başka bir boyut kazandırdı!

Malum şahıs sahi sen “sanatçı 
mısın, tiyatrocu musun?” Nesin 
sen? Kimin veya kimlerin 
borazanlığını yapıyorsun? 
Kimlerin alkışları, paraları, 
manevi destekleri ile bu duruma 
geldiğini sakın unutma? Seni o 
mertebeye getiren Müslüman 
olan bu ülkenin insanları değil 
mi? Sen nasıl olurda onların 
inançları ile dinleri ile alay 
edersin? Senin için verilen bütün 
maddi- manevi desteklere 
yazıklar olsun. Nankörlükte zirve 
yaptın! Merak etme bu millet seni 
yukarılara çıkardığı gibi yerin 
dibine sokmasını da bilir!

Peki, kendine gazeteci, tv ci 
denilen meczuba ne demeli? 
Yargıtay binasının açılışında 
Diyanet İşleri Başkanı Ali 
Erbaş’ın duasına duyduğu 
rahatsızlığı öyle bir dile getirdi ki 
akıllara zarar. Öyle bir salladı ki 
ki tam da İşkembe-i Kübra dan. 
Ne diyor malum şahıs;”Böyle bir 
Türkiye olamaz. Bu Orta Çağ 
ritüelidir. Bu tören bir Orta Çağ 
seremonisidir”. Breh, breh, breh! 
Yahu sen neymişsin be abi!!! “ 
Bir lafa baktım laf mı diye, bir 
adama baktım adam mı diye”

İşte sizlere üç tane örnek. Palu 
denen alçak ve benzerleri zaten 
Orta Çağ karanlığından hiç 
çıkamadılar da, bu tiyatrocu ve 
gazeteci bozuntusuna ne demeli? 
Türkiye’de Orta Çağ karanlığının 
temsilciliğini yaptıkları gibi 
Mustafa Kemal Atatürk’e 
hakarette sınır tanımadılar!

Nasıl mı? Bu meczuplar Mustafa 
Kemal’i açıp tekrar okusunlar. 
Örneğin, Balıkesir Zağnos Paşa 
Camii’nde yapmış olduğu 
konuşmayı. Ne diyor Paşa, “Ey 
millet! Allah birdir, şanı 
büyüktür... 

Peygamber Efendimiz Hazretleri, 
Cenab-ı Hak tarafından insanlara 
dini hakikatleri tebliğe memur 
edilmiş ve resul olmuştur. Temel 
nizamı (Anayasa), hepimizin 
bildiği Kur’an-ı Azimüşşan’daki 
açık ve kesin hükümlerdir. 
İnsanlara manevi mutluluk vermiş 
olan dinimiz son dindir, 
mükemmel dindir. Çünkü dinimiz 
akla, mantığa ve gerçeklere 
tamamen uymaktadır...” Peki, bu 
sözlere ne diyeceksiniz zat-ı 
muhteremler!

Ve siz akıl yoksunu, akıl 
hocalığına soyunanlar, Mustafa 
Kemal’in birinci Meclisi’i, cuma 
namazından sonra dönemin 
hocaları ile birlikte dualarla, 
açışına ne diyeceksiniz?

Atatürk’ün dinimiz ile ilgili 
söylemleri ve davranışları 
karşısında neler söyleyeceksiniz 
veya Paşa’ya “bulmuştur bir 
meyhane kafa çekiyor mu 
diyeceksiniz?” Birinci Meclis’in 
dualarla açılmasına, “Orta Çağ 
ritüeli”mi diye saçmalayacaksınız? 
Ne zırvalayacaksınız?

Hadi konuşun susmayın! 
Yüreğiniz yetiyorsa, zerre kadar 
delikanlıysanız, dürüstlükten, 
ahlaktan nasibinizi almışsanız 
konuşun bakalım. 
Konuşamazsınız sıkar biraz. Hani 
siz en büyük Atatürkçüsünüz ya! 
Oysaki en büyük Atatürk düşmanı 
sizlersiniz...

Son söz olarak, Hüseyin Hakkı 
Kahveci’nin;” Atatürk’ün 
yasaklanan kitabı, Yahudi casusu 
Suzy Liberman’ın anıları” 
kitabında ayrıca Başbakanlık 
Cumhuriyet Arşivinden, Mustafa 
Kemal şöyle söylüyor. “Şimdi 
kendimize kâfi derecede güvenip 
ve kudretimizi bildiğimiz için, 
İslamiyet’in mukaddes yerlerinin 
Musevilerin ve Hıristiyanların 
nüfuzunun altına girmesine mâni 
olacağız. Buraların Avrupa 
emperyalizminin oyun sahası 
olmasına müsaade etmeyeceğiz. 
Peygamber’in son arzusunu, 
mukaddes toprakların daima 
İslam hâkimiyetinde kalmasını 
temin için hemen bugün kanımızı 
dökmeye hazırız.”

BİZ HAZIRIZ. PEKİ, YA SİZ 
ATATÜRK’ÇÜYÜM DİYENLER, 
SİZ HAZIRMISINIZ?
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ОГОЛЕННЫЕ РАЗУМЫ, ПРЕДСТАВЛЯЮЩИЕ 
СРЕДНЕВЕКОВЫЙ МРАК!

По сей день нападения на ислам 
обычно исходят из-за пределов 
страны, они не оставляют 
невысказанных слов в адрес 
ислама, и мы также скажем все, 
что должно быть сказано. 
Потому что «неверный, 
проявляет свою неверность, 
демонстрируют историческую 
вражду». Например, Расмус 
Палу, враг ислама, устроивший 
провокацию перед турецкой 
мечетью в Швеции, 
спровоцировал мусульман, 
бросив Коран на землю, 
оскорбляя, демонстрируя свою 
подлость, низость и бесчестье, а 
шведская полиция, как всегда 
наблюдала за этим. Серьезные 
извращения и ненормальное 
поведение наблюдаются в 
психике и предпочтениях тех, 
чья неприязнь к исламу 
находится на высшем уровне, 
всем известно, что в их 
сексуальных предпочтениях есть 
извращения, как было у Палу.

Согласно аудиозаписям, 
опубликованным датской 
газетой Extra Bladet 27 августа 
2021 года, было 
задокументировано, что некий 
человек совершил сексуальное 
насилие над мальчиками в 
возрасте 13 лет и младше на 
аудио-платформе социальной 
сети Discord (Датская 
молодежь). Мы самым жестким 
образом проклинаем этого 
извращенного врага ислама, мы 
верим, что он получит свое 
наказание от Аллаха. Очевидно, 
что этот человек и подобные 
ему, являются  оголенными 
разумами и извращенными 
представителями 
средневекового мрака.

Самое худшее же, что и в нашей 
стране также происходят 
открытые и явные нападения на 
ислам. Мы говорим «худшее», 
потому что прямо в 
мусульманском квартале 
продаются улитки. Более того, 
исходя из высказываний, как раз 
относящаяся к типу «смеяться 
или плакать». Если сказать, что 
это затмение разума, будет 
просто, если сказать незнание, 
даже невежественный не скажет 
этого, если сказать, что это 
свойственно для сумасшедшего 
дома, туда отправляют потому 
что человек и заставляют 
говорить. Проще говоря, мы 
можем называть их 
душевнобольными, безумными, 
высокомерными, презренными, 
неуважительными, лишенными 
чести и достоинства.

Исмет Таш 

Вспомните, что сказал, 
сумасшедший, который называл себя 
актером театра и представился 
артистом на похоронах Ферхана 
Шенсоя; «70 лет этой страной 
руководят религиозные 
правительства, несмотря на это вот 
уже 70 лет мы упрямо проводим 
театральные выступления». (В 
течение 70 лет в этой стране 
правительства приходили к власти 
посредством выборов. Это 
оскорбление народа, унижение 
народа.) Этого было недостаточно, и 
он достиг пика в своей чуши; 
«Теперь он воссоединился со своим 
Расимом, братом Муниром и братом 
Эролом. Там они все вместе 
расслабляются в кабаке!». Я много 
раз посмотрел его выступление, и 
нет, я не ошибся, некоторые даже 
дико аплодировали. И, конечно же, 
мой дорогой друг Эрсин Конар 
взрывает бомбу, сказав; «Раньше они 
спали в лучах света, теперь они 
нашли кабак и собираются там»! Это 
добавило событию другой смысл!

Данный человек:«ты действительно 
артист или театральный деятель?» 
Что ты? Кого ты прославляешь? Не 
забывай, чьими аплодисментами, 
деньгами и моральной поддержкой 
ты оказался на этой позиции? Разве 
не люди этой страны, являющиеся 
мусульманами довели тебя до этого 
уровня? Как ты смеешь высмеивать 
их убеждения и религию? Жаль всю 
ту оказанную тебе материальную и 
моральную поддержку. Ты достиг 
пика неблагодарности! Не волнуйся 
этот народ знает, как опустить тебя 
на землю так же, как и возвысил тебя!

Итак, что сказать сумасшедшему, 
называющему себя журналистом, 
телеведущим? На открытии здания 
Верховного суда он выразил свое 
недовольство молитвой председателя 
по делам религий Али Эрбаша таким 
образом, что это вредит сознанию. 
Он так разглагольствовался. Что 
говорит данный человек: «Такой 
Турции не может быть. Это ритуал 
Средневековья. Этот обряд – 
церемония Средневековья ». Бла, бла, 
бла! Черт возьм«Я взглянул на слово, 
чтобы убедиться, что это слово, 
посмотрел на человека, чтобы 
убедиться, что это человек».

Вот вам три примера. Мерзавец по 
имени Палу и ему подобные так и не 
смогли выбраться из средневекового 
мрака, но как насчет этого 
театрального деятеля и журналиста? 
Также как они представляют 
средневековый мрак в Турции, они 
не знают границ в оскорблении 
Мустафы Кемаля Ататюрка!и, да что 
ты такое!!! 

Как? Пусть эти сумасшедшие 
прочтут еще раз Мустафу Кемаля. 
Например, речь, которую он 
произнес в мечети Балыкесира 
имени Загнос Пашы. Что говорит 
Паша: «О люди! Аллах един, его 
слава велика ... Наш Пророк был 
назначен Всемогущим Богом для 
передачи религиозных истин людям 
и стал посланником. Его основной 
порядок (Конституция) - это ясные 
и определенные положения Корана, 
которые мы все знаем. Наша 
религия, которая дала людям 
духовное счастье, является 
последней религией, совершенной 
религией. Потому что наша религия 
полностью соответствует разуму, 
логике и фактам ...» Ну что вы 
скажете на эти слова, Ваша честь!

И вы, безумцы, которые пытаются 
быть наставниками, что вы скажете 
открытию Мустафой Кемалем 
первого собрания с молитвами 
вместе с наставниками того периода 
после пятничной молитвы?

Что вы скажете о беседах 
касательно нашей религии и 
поведении Ататюрка или вы 
скажете Паше: 
«Он нашел один кабак и 
расслабляется?». Насчет открытия 
первого собрания молитвами вы 
скажете «ритуал средневековья»? 
Что за чушь вы понесете?

Давайте, не молчите! Если вы 
достаточно храбры, если вы 
обладаете честностью и 
нравственностью, давайте говорите. 
Вы не сможете заговорить, это 
немного скучно. Вы же величайшие 
Ататюрковцы! Однако вы самые 
большие враги Ататюрка ...
В заключение, в книге Хусейна 
Хакки Кахведжи; «Запрещенная 
Ататюрком книга, Мемуары 
еврейского шпиона Сюзи 
Либермана», взятой из 
Республиканского архива премьер-
министра, Мустафа Кемаль говорит 
следующее. «Теперь, когда мы 
достаточно уверены в себе и знаем 
свою силу, мы предотвратим 
попадание священных мест ислама 
под влияние евреев и христиан. Мы 
не позволим стать этим местам 
площадкой для европейского 
империализма. Сегодня мы готовы 
пролить нашу кровь, чтобы 
гарантировать, что последнее 
желание Пророка, святые земли 
всегда останутся под властью 
ислама».
МЫ ГОТОВЫ. А ВЫ ГОТОВЫ, ТЕ, 
КТО НАЗЫВАЮТ СЕБЯ 
АТАТЮРКОВЦАМИ?
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Fransa'da yüz binlerce çocuğun kiliselerde istismara uğraması 
Avrupa'da manşet oldu
Fransa'da 1950'den bu yana kiliselerde yüzbinlerce çocuğun cinsel istismara uğradığının ortaya çıkması, birçok Avrupa 
ülkesinde manşete taşındı.

Olayın şok etkisi yarattığı, başta Fransa'da 
olmak üzere İngiltere, Almanya, Avusturya, 
İspanya, İtalya ve Yunanistan'da, Fransa'da 
kilise görevlilerinin ve din adamlarının cinsel 
istismarının boyutu, basında detaylarıyla 
işlendi.

Fransız basınında "skandal" raporun "Katolik 
Kilisesinin inancını sorgulattığı" 
değerlendirmesi yapıldı

Ülkeyi şoka sürükleyen kiliselerdeki istismar 
vakaları, Fransız basınında geniş yankı buldu.

Fransa'nın yüksek tirajlı gazetelerinden Le 
Monde, rapordaki veriyi "skandal" olarak 
yorumlarken bunun "sadece Katolik Kilisesinin 
işleyişinin değil aynı zamanda inancının 
sorgulanmasına neden olduğu" ifadesine yer 
verdi.

Gazetenin haberinde, rapor ile Fransa'da 
kiliselerdeki cinsel istismarın, yurt dışında 
benzerinin olmadığının ortaya koyulduğu 
belirtildi.

Haberde raporun onlarca yıldır gizlenen 
olayları açığa çıkarmasıyla şok yaşandığı 
vurgulanırken uzun süre cinsel istismarı 
gizleyen ve buna tepki göstermeyen kilisenin 
bundan ne ders çıkaracağının merak konusu 
olduğuna dikkat çekildi.

Katolik Kilisesinin olayları kabul ederek 
mağdurlara tazminat ödemesinin, kaybettiği 
güveni yeniden kazanmasına yetip 
yetmeyeceğinin, ayrıca mağdurların neredeyse 
tamamının erkekler tarafından tacize 
uğramasının, Katolik Kilisesinde kadının 
yerinin sorgulanmasına neden olduğu 
kaydedildi.

Liberation gazetesi olayı "Kilise affedilemez" 
başlığıyla verdi. Gazetenin haberinde, 
rahiplerin üst üste açıklamalar yaptığı ancak 
bunların, rapordaki rakamların yarattığı 
deprem etkisini hafifletmeye yetmeyeceği 
kaydedildi.

Le Parisien gazetesinin "Kilisede cinsel istismar: 
Onarılmayan nasıl onarılacak?" başlıklı 
haberinde Vatikan'ın ciddi önlemler alması 
gerektiği ifade edildi, mağdurlara ödenmesi 
gereken tazminatın önemli olduğuna işaret 
edildi.

Haberde, Kiliselerde Cinsel İstismar Bağımsız 
Komisyonu (CIASE) Başkanı Jean Marc Sauve'nin 
"kilisenin cinsel istismar vakalarındaki 
sorumluluğunu kabul etmesi" gerektiğine yönelik 
ifadesine dikkat çekildi.

Le Figaro gazetesi de raporu "Cinsel istismar: 
Kilise gerçeğin şokunda" başlığıyla manşetine 
taşıdı.

İngiliz basına göre istismarlar sistematik biçimde 
örtbas edildi

BBC'nin "Fransız Kilisesi istismarı: 216 bin çocuk 
rahiplerin kurbanı oldu" başlığıyla verdiği haberde 
Fransa'daki mağdurlar derneği "La Parole 
Libérée"nin kurucusu François Devaux'un 
açıklamalarına yer verdi.

Devaux, kilisenin istismarını "güvene ihanet, 
ahlaka ihanet ve çocuklara ihanet" olarak 
nitelendirdi.

Raporun Fransızları kilisede cinsel istismara karşı 
uyandıracağı kaydedilen haberde, kiliselerde 
çocuklara yönelik cinsel istismarın "sistematik 
olduğu" ve bunun artık yalnızca birkaç rahibin 
yaptığı iş şeklinde açıklanamayacağı belirtildi.

The Times'ın "Fransız Kilisesi 330 bin çocuğa 
istismarı örtbas etti" başlığıyla verdiği haberde, 
Fransız Katolik Kilisesinin, son 70 yılda 330 bin 
çocuğa din adamlarının ve meslekten olmayan 
personelin cinsel istismarını "sistematik" olarak 
örtbas ettiği kaydedildi.

Haberde, CIASE Başkanı Sauve'nin 
"Katolik kilisesinin kurbanlara karşı 
acımasız bir kayıtsızlık gösterdiği" ve 
"raporun bulgularının beklenenden 
daha yıkıcı olduğu" ifadelerine yer 
verildi.

Raporun Almanya, ABD, Avustralya 
ve diğer ülkelerdeki Katolik kiliseleri 
aleyhinde devam cinsel istismar 
soruşturmalarına nasıl yansıyacağına 
da dikkat çekildi.

Haberde, Fransız Piskoposlar 
Konferansı Başkanı Eric de Moulins-
Beaufort'un, bulguların "dayanılmaz" 
olduğu, "kilise için belirsizlik ve saflık 
döneminin sona erdiği" yönündeki 
açıklamaları da yer buldu.

Guardian'ın haberinde de kilisedeki 
çocuk istismarlarının kasıtlı bir 
"sessizlik perdesi" ile "sistemli şekilde" 
örtbas edildiğine işaret edildi.

Alman basını olayı "şoke edici" diye 
nitelendirdi

Alman basını olayı "Fransa'da 330 bin 
istismar", "Fransa'da Katolik 
Kilisesinde yüz binlerce kişi tacize 
uğradı" ve "Fransa'da kilise, 1950'den 
bu yana 200 binden fazla çocuğa 
cinsel istismarda bulundu" 
başlıklarıyla işledi.

Alman kamu televizyonu ARD, 
haberinde "Soruşturma komisyonuna 
göre, Fransa'daki Katolik Kilisesindeki 
taciz skandalı dehşet verici boyutlara 
sahip. 1950'den beri yüzbinlerce 
küçük kurban oldu. Uzmanlar reform 
çağrısında bulunuyor." ifadelerini 
kullanırken bir diğer kamu 
televizyonu ZDF, "On yıllardır 
Fransa'daki çocuklar ve gençler 
Katolik Kilisesinde tacize uğradı. 
Şimdi bir rapor, sayının kadar büyük 
olduğunu ortaya koyuyor." 
değerlendirmesine yer verdi.

Alman kamu kuruluşu Deutsche 
Welle, haberinde "On yıllardır, 
Fransa'daki Katolik Kilisesinde reşit 
olmayanlar cinsel tacize uğruyor. 
Şimdi bir rapor yaşananları ortaya 
koyuyor ve belli bir sayı veriyor: 
1950'den bu yana 216 bin kurban.", 
Almanya'nın etkili gazetelerinden 
FAZ da "Gerçekten de Fransa'da şoke 
edici bilgiler ortaya çıktı: 1950 ile 
2020 yılları arasında en az 216 bin 
çocuk ve reşit olmayan kişi, rahipler, 
din görevlileri ve kilise çalışanları 
tarafından cinsel saldırı kurbanı oldu. 
2 bin 900 ila 3 bin 200 kilise görevlisi, 
reşit olmayanlara cinsel tacizde 
bulundu. Salı günü Paris'te nihai 
raporunu sunan bağımsız bir 
komisyonun ulaştığı sonuç bu." 
ifadelerini kullandı.

Alman Die Zeit gazetesi de haberi 
okurlarına "Bir soruşturma 
komisyonunun tahminlerine göre, 
Fransa'daki Katolik Kilisesinde 
1950'lerden bu yana 216 bin çocuk ve 
genç cinsel istismara uğradı." 
başlığıyla duyurdu.Avusturya 
basınında "bu suçu işeyenler bedel 
ödemek zorunda" tepkisine vurgu

Avusturya'nın önde gelen 
gazetelerinden Die Presse, olayı "330 
bin çocuk, rahipler ve kilise çevresi 
tarafından tacize uğradı" başlığıyla 
haberi okuyucularına aktardı.

Haberde, Fransa'da son 70 yılda 
Katolik kilisesine yönelik yapılan 
araştırmanın sonuçlarının ülkeyi 
şoke ettiğine işaret edilirken taciz 
mağdurlarının kurduğu derneğin 
"bu suçu işeyenler bedel ödemek 
zorunda" şeklindeki tepkisi öne 
çıkarıldı.

Der Standard gazetesi mağdurların 
milyarlarca avroya varan tazminat 
talebinde bulunduğuna dikkat 
çekildi.

İspanya'da "Fransa'da Kilise'nin 70 
yıllık sübyancılığını onarmak için 
45 tavsiye" yorumu

İspanyol gazeteleri konuyu, "Katolik 
Kilisesinde cinsel tacizler", "Fransa 
Kilisesinde 1950'den bu yana 330 
bin cinsel taciz vakası", "1950'den 
beri Fransa'da kilisede cinsel taciz 
kurbanlarının 216 binden fazlası 
çocuk" başlıklarıyla haberleştirdi.

El Pais gazetesi, rapor ve CIASE 
Başkanı Sauve'nin düzenlediği basın 
toplantısı için "Fransa'da Kilise'nin 
70 yıllık sübyancılığını onarmak 
için 45 tavsiye" ifadesini kullandı.

El Mundo gazetesi de raporun 
açıklanmasının ardından Katolik 
Kilisesi yöneticilerinin en fazla 
"utanç, korku ve af" kelimelerini 
kullanmasına dikkati çekti.

İspanyol basınında konuyla ilgili en 
fazla, Katolik Kilisesinin cinsel taciz 
olaylarında sistematik sorumluluğu 
olduğunu kabul etmesi, günah 
çıkarması, din adamlarının bekar 
olması kuralının gözden 
geçirilmesi, mağdurların daha fazla 
dinlenilmesi, dini eğitim sisteminin 
bir kez daha ele alınması gerekliliği 
ve mağdurlara tazminat ödenmesi 
gündeme geldi.

Haberlerde ayrıca mağdurların 
yüzde 80'inin 10 ila 13 yaşlarında 
olduğuna işaret edildi.

İtalyan basını: Fransız kilisesi suça 
boğulmuş

İtalyan La Repubblica gazetesi de 
Fransa'daki skandalı "Fransız 
kilisesi suça boğulmuş" başlığıyla 
okuyucularına duyurdu.

Haberde, raporun Papa'yı tepki 
vermeye ittiği ifade edilerek 
Katoliklerin ruhani liderinin 
raporda belirtilenleri acıyla 
öğrendiği aktarıldı.

Gazetenin bu konuya ilişkin 
görüşlerine başvurduğu, Papa'ya 
yakınlığıyla bilinen Alman rahip 
Hans Zollner de Fransız kilisesinin 
gösterdiği yüzleşme cesaretini, 
İtalyan kiliseleri dahil diğer 
kiliselerin de göstermesi gerektiğini 
belirtti.

Corriere della Sera gazetesinde de 
Fransa'da açıklanan 2 bin 500 
sayfalık raporun sonuçlarının "şoke 
edici" olduğu kaydedildi.

Gazetenin haberinde, "Fransız 
kilisesindeki pedofili vakaları bir 
çürük elmanın işi ya da münferit 
vakalar değildi. Burada toplu 
tacizden söz ediliyor." ifadeleri 
kullanıldı.

La Stampa gazetesi, raporun "korkunç bir 
patlama" adeta "tsunami" olduğu belirtildi. 
Bazı mağdurlara ulaşan gazetede 
mağdurların, "Çocukluğumuzu çaldılar", 
"Onca yıl da geçse üstünden o korkunç şeyi 
unutmak mümkün değil" ifadelerine yer 
verildi.

Yunan basınında "tecavüzler için 
şahitlerden tüyler ürpertici açıklamalar" 
manşeti öne çıktı

Yunanistan'da da din adamlarının cinsel 
tacizine uğrayan yüzbinlerce çocuk, basının 
odağındaydı.

Protho Thema gazetesi, konuyu "Katolik 
kilisesindeki tecavüzler için şahitlerden 
tüyler ürpertici açıklamalar" başlığıyla 
verirken haberde "Kurbanların 
yaşadıklarına dair anlattıkları sarsıcı – 
yüzde 80'i 10-13 yaşlarındaki erkeklerdi. 
Rahipler kızları haçlarla taciz ediyordu." 
ifadesi kullanıldı.

Ethnos gazetesi, olayı "Katolik Kilisesindeki 
skandal Fransa'yı sarsıyor", Kathimerini 
"Fransız Kilisesinde skandal: 330 binin 
üzerinde çocuk cinsel taciz kurbanı" 
başlığıyla gördü.

Belçika basını cinsel tacizi ortaya koyan 
raporu "yıkıcı" olarak nitelendirdi

Belçika'nın yüksek tirajlı Fransızca yayın 
yapan Le Soir gazetesi, haberi "Fransız 
Kilisesi'nde çocuk suçu: Papa 'utancını' dile 
getirdi." başlığıyla verdi.

Haberde yüz binlerce çocuğun istismara 
uğradığını ortaya koyan rapor "yıkıcı" 
olarak tanımlanırken İngilizce yayın yapan 
Brussels Times da "Yıkıcı rapor, Fransız 
Kilisesinde cinsel tacizin 'ezici' boyutlarını 
ortaya çıkardı" başlığını kullandı.

Fransa'da yüzbinlerce çocuk din 
adamlarının cinsel istismarına uğradı

CIASE Başkanı Jean-Marc Sauve dün 
düzenlediği basın toplantısında yaklaşık 2,5 
yıl boyunca yaptıkları çalışmanın ardından 
cinsel istismar raporunu açıklamıştı.

Sauve, kiliselerde 1950'den bu yana 216 bin 
çocuğun cinsel istismar mağduru 
olduğunun belirlendiğini, mağdurların 
yüzde 60'ının, bu olayın özel hayatlarını 
ciddi anlamda etkilediğini aktardığını 
kaydetmişti.

Katolik Kilisesinin cinsel istismar olaylarına 
karşı gerekli önlemleri almadığını 
vurgulayan Sauve, bu kurumu sorumluluk 
almaya çağırmıştı.

Sauve, çocuklara cinsel şiddette bulunan 
rahip sayısının 2 bin 900 ile 3 bin 200 
arasında olduğunu belirterek 2000'li yıllara 
kadar kiliselerde mağdur olan çocuklara 
karşı kayıtsız kalınmasına tepki göstermiş, 
kiliselerdeki bazı yetkililerin de cinsel 
istismar olaylarına karşı sessiz kaldığını ve 
tepki göstermediğine dikkati çekmişti.

Raporda kiliselere bağlı özel okullar ve 
kurumlardaki istismarlar da hesaba 
katıldığında sayının 330 bine çıktığı ifade 
edilmişti. KAYNAK:AA
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Сотни тысяч детей, подвергшихся насилию в церквях Франции, 
попали в заголовки газет в Европе
Разоблачение того, что сотни тысяч детей стали жертвами сексуального насилия в церквях с 1950 года во 
Франции, стало заголовком во многих европейских странах.
Масштабы сексуального насилия в 
отношении церковных чиновников и 
духовенства во Франции, Англии, 
Германии, Австрии, Испании, Италии и 
Греции, где этот инцидент шокировал, 
подробно освещались в прессе.

Французская пресса оценила, что 
«скандальный» доклад «ставит под 
сомнение католическую церковь».
Случаи злоупотреблений в церквях, 
потрясшие страну, получили широкое 
освещение во французской прессе.
Le Monde, одна из газет с большим 
тиражом во Франции, 
интерпретировала данные в отчете как 
«скандальные», добавив, что они «ставят 
под сомнение не только 
функционирование католической 
церкви, но и ее убеждения».
В новостях газеты было сказано, что в 
отчете говорится, что сексуальные 
домогательства в церквях во Франции 
не похожи на зарубежные.
Хотя в новостях подчеркивалось, что 
отчет раскрывает события, которые 
были скрыты на протяжении 
десятилетий, было подчеркнуто, что 
церковь, которая долгое время скрывала 
сексуальное насилие и не реагировала на 
это, была предметом любопытства.
Было отмечено, что достаточно ли 
Католическая церковь примет события 
и выплатит компенсацию жертвам, 
чтобы восстановить утраченное 
доверие, а также тот факт, что почти все 
жертвы подвергались преследованиям 
со стороны мужчин, в результате чего 
место женщин в католической Церковь 
подлежит допросу.
Газета Liberation осветила это событие 
под заголовком «Церковь 
непростительна». В новостях газеты 
отмечалось, что священники 
неоднократно делали заявления, но их 
было недостаточно для смягчения 
землетрясения, вызванного цифрами в 
отчете.
Газета Le Parisien "Сексуальное насилие 
в церкви: как исправить то, что не 
ремонтируется?" В новостях с 
заголовком говорилось, что Ватикан 
должен принять серьезные меры, и 
указывалось, что компенсация, которая 
должна быть выплачена жертвам, 
важна.
В отчете обращалось внимание на 
заявление Жана Марка Сова, 
председателя Независимой комиссии по 
сексуальному насилию в церквях 
(CIASE), о том, что «церковь должна 
принять на себя ответственность за 
случаи сексуального насилия».
Газета Le Figaro также опубликовала 
репортаж с заголовком «Сексуальное 
насилие: Церковь в шоке от 
реальности».
По сообщениям британской прессы, 
злоупотребления систематически 
скрывались.
Новости BBC под названием «Жестокое 
обращение во французской церкви: 216 
000 детей стали жертвами священников» 
включали заявления Франсуа Дево, 
основателя ассоциации жертв «La Parole 
Libérée» во Франции.
Дево охарактеризовал злоупотребления 
церкви как «предательство доверия, 
предательство морали и предательство 
детей».

В новостях было отмечено, что этот отчет 
разбудит французов против сексуального 
насилия в церкви, и было заявлено, что 
сексуальное насилие над детьми в церквях 
носит «систематический характер» и что 
это уже не может быть объяснено как дело 
рук лишь немногих. священники.

В новостях The Times под названием 
«Французская церковь скрыла насилие над 
330 000 детей» было отмечено, что 
Французская католическая церковь 
«систематически» скрывала сексуальные 
надругательства над 330 000 детей со 
стороны духовенства и мирян за 
последние 70 лет.

В сообщении цитируется директор CIASE 
Сове, который сказал, что «католическая 
церковь проявила безжалостное 
безразличие по отношению к жертвам» и 
что «выводы отчета более разрушительны, 
чем ожидалось».

Также было отмечено, как в отчете будут 
отражены продолжающиеся 
расследования случаев сексуального 
насилия в отношении католических 
церквей в Германии, США, Австралии и 
других странах.
Новости также включали заявления Эрика 
де Мулен-Бофора, президента 
Конференции французских епископов, о 
том, что результаты были 
«непреодолимыми» и что «период 
неуверенности и наивности для церкви 
закончился».
В новостях Guardian отмечалось, что 
жестокое обращение с детьми в церкви 
«систематически» прикрывалось 
умышленной «завесой молчания».
Немецкие СМИ охарактеризовали это 
событие как «шокирующее».
Немецкая пресса освещала это событие 
заголовками «330 тысяч злоупотреблений 
во Франции», «Сотни тысяч людей 
подверглись насилию в католической 
церкви во Франции» и «с 1950 года 
церковь во Франции изнасиловала более 
200 тысяч детей».
Немецкое общественное телевидение ARD 
сообщило: «По данным следственной 
комиссии, скандал о злоупотреблениях в 
католической церкви во Франции имеет 
ужасающие масштабы. С 1950 года были 
убиты сотни тысяч несовершеннолетних. 
Эксперты призывают к реформе». «На 
протяжении десятилетий дети и молодые 
люди во Франции подвергались насилию 
со стороны католической церкви. Теперь 
отчет показывает, насколько велико это 
число». включил свою оценку.
Немецкая общественная организация 
Deutsche Welle в своих новостях: «На 
протяжении десятилетий 
несовершеннолетние подвергались 
сексуальным домогательствам в 
католической церкви во Франции. Теперь 
отчет раскрывает то, что произошло, и 
дает определенное число: 216 000 жертв с 
1950 года», одна из влиятельных газет 
Германии. В FAZ: «Во Франции 
действительно появилась шокирующая 
информация: с 1950 по 2020 год не менее 
216 000 детей и несовершеннолетних стали 
жертвами сексуального насилия со 
стороны священников, капелланов и 
церковных служащих. От 2900 до 3200 
официальных церквей подвергали 
несовершеннолетних сексуальным 
домогательствам. независимая комиссия, 
которая представила свой окончательный 
отчет во вторник в Париже ». использовал 
фразы.

Немецкая газета Die Zeit сообщила 
своим читателям: «По оценкам комиссии 
по расследованию, с 1950-х годов 216 000 
детей и молодых людей подверглись 
сексуальному насилию в католической 
церкви во Франции». объявил название.
Акцент на реакции «те, кто совершает 
это преступление, должны заплатить 
цену» в австрийской прессе.
Die Presse, одна из ведущих газет 
Австрии, передала эту новость своим 
читателям под заголовком «330 тысяч 
детей подверглись насилию со стороны 
священников и церковных кругов».
В новостях указывалось, что результаты 
исследования католической церкви во 
Франции за последние 70 лет 
шокировали страну, а реакция 
ассоциации, основанной жертвами 
насилия, заявив, что «те, кто совершают 
это преступление, необходимо заплатить 
цену », - подчеркнули.
Газета Der Standard указала, что 
потерпевшие требовали компенсацию в 
размере до миллиардов евро.
Комментарий к «45 рекомендациям по 
исправлению 70-летней педофилии 
Церкви во Франции» в Испании
Испанские газеты освещали эту тему 
заголовками «Сексуальные 
домогательства в католической церкви», 
«330 000 случаев сексуальных 
домогательств во Французской церкви с 
1950 года», «Более 216 000 жертв 
сексуального насилия в церкви во 
Франции с 1950 года».
Газета El Pais использовала выражение 
«45 рекомендаций по исправлению 70-
летней педофилии церкви во Франции» 
в отчете и пресс-конференции, 
организованной президентом CIASE 
Сове.
Газета El Mundo также обратила 
внимание на то, что администрация 
Католической церкви после объявления 
доклада чаще всего употребляла слова 
«стыд, страх и прощение».
Наиболее актуальной темой в испанской 
прессе было признание Католической 
церковью своей систематической 
ответственности за сексуальные 
домогательства, исповедь, пересмотр 
правила безбрачия духовенства, 
необходимость больше прислушиваться 
к жертвам, необходимость еще раз 
обратиться к системе религиозного 
образования, и выплата компенсации 
потерпевшим.
В новостях также указывалось, что 80 
процентов жертв были в возрасте от 10 
до 13 лет.
Итальянская пресса: во французской 
церкви царит преступность
Итальянская газета La Repubblica также 
сообщила своим читателям о скандале во 
Франции под заголовком «Французская 
церковь охвачена преступностью».
В новостях было заявлено, что отчет 
побудил Папу Римского отреагировать, и 
что духовный лидер католиков с болью 
усвоил то, что было сказано в 
отчете.Немецкий священник Ганс 
Цолльнер, известный своей близостью к 
Папе, с которым газета 
консультировалась по поводу его 
взглядов на этот вопрос, также заявил, 
что французская церковь должна 
проявить мужество, чтобы 
противостоять другим церквям, в том 
числе итальянским церквям.
Было отмечено, что результаты 2500-
страничного отчета, опубликованного во 
Франции в газете Co

rriere della Sera, были «шокирующими».

В сообщении газеты: «Случаи педофилии во 
французской церкви не были делом тухлого 
яблока или отдельными делами. Здесь мы 
говорим о коллективных преследованиях». 
использовались выражения.

Газета La Stampa заявила, что репортаж был 
«ужасным взрывом», почти «цунами». В 
газету, дошедшую до некоторых жертв, были 
включены высказывания потерпевших: «Они 
украли наше детство», «Невозможно забыть 
эту ужасную вещь даже после всех этих лет».

Заголовок «жуткие показания свидетелей 
изнасилования» вышел на первый план в 
греческой прессе.
В центре внимания прессы оказались сотни 
тысяч детей, подвергшихся сексуальным 
домогательствам со стороны духовенства 
Греции.
В то время как газета Protho Thema 
опубликовала эту тему под заголовком 
«Ужасающие заявления свидетелей 
изнасилований в католической церкви», в 
отчете говорится: «Рассказы жертв о 
пережитом шокируют - 80 процентов из них 
были мальчиками в возрасте 10-13 лет. 
Священники изводили девушек крестами ». 
выражение было использовано.
Газета «Этнос» увидела инциденты с 
заголовком «Скандал в католической церкви 
потрясает Францию», Катимерини «Скандал 
во французской церкви: более 330 тысяч 
жертв сексуального насилия над детьми».
Бельгийская пресса охарактеризовала отчет, 
раскрывающий сексуальные домогательства, 
как «разрушительный».
Французская газета Le Soir с большим 
тиражом в Бельгии сообщила о новостях: 
«Преступления несовершеннолетних во 
французской церкви: Папа выразил« стыд ». 
учитывая название.
В то время как отчет, в котором говорилось о 
жестоком обращении с сотнями тысяч детей, 
был охарактеризован как «разрушительный», 
англоязычная «Брюссель Таймс» также 
использовала заголовок «Разрушительный 
отчет раскрывает« подавляющие »масштабы 
сексуальных домогательств во Французской 
церкви. ".
Сотни тысяч детей во Франции подверглись 
сексуальному насилию со стороны 
духовенства
Президент CIASE Жан-Марк Сов объявил об 
отчете о сексуальном насилии вчера на пресс-
конференции после примерно 2,5 лет работы.
Сове отметил, что с 1950 года 216 000 детей 
были идентифицированы как жертвы 
сексуального насилия в церквях, и 60 
процентов жертв сообщили, что этот 
инцидент серьезно повлиял на их частную 
жизнь.
Подчеркнув, что католическая церковь не 
приняла необходимых мер 
предосторожности против сексуального 
насилия, Сов призвал это учреждение взять 
на себя ответственность.
Сов заявил, что количество священников, 
подвергших детей сексуальному насилию, 
составляет от 2900 до 3200, и отреагировал на 
безразличие к детям, которые были жертвами 
в церквях до 2000-х годов, и обратил 
внимание на тот факт, что некоторые 
должностные лица в церквях хранили 
молчание и не реагировали. к случаям 
сексуального насилия.
В отчете указано, что это число увеличилось 
до 330 тысяч с учетом злоупотреблений в 
частных школах и учреждениях, связанных с 
церквями.
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TÜRKİSTANIN İKİZ KULELERİ
Değerli okurlarım sizi 11 eylül 
2001 yılına götürmem gerekiyor. 
Amerika’da Dünya ticaret 
merkezinin ikiz kule denilen 
binalarına uçaklarla sabotaj 
yapıldığı güne.. İki tane yolcu 
uçağı, harikulade hesaplamalarla, 
tamda çarpışacağı zamanda o 
kuleler infilak edildi ve binalar 
çöktü. Amerika resmi ağızlarının 
bildirdiğine göre 
‘’Afganistan’daki terör örgütü el 
kaide militanları, Saddam’ında 
desteği ile Amerika da yolcu 
uçaklarını zapt edip, o yolcu 
uçaklarını ikiz kulelere gönderip 
çarpmasına sebep olmuşlar’’ 
dediler.  

İnsanlık bu kadar ahmak yerine 
konulunca biz de bizi ahmak 
yerine koyanların müstahak 
oldukları üslup ile cevaplayalım.

‘’yersen’’ 

Tabii bu Çıfıt kurguyu hemen 
yemeye amade tipler, tüm İslam 
aleminde de zuhur ettiler. Sonra 
da zavallı pentagon çetesi gidip 
Irak ve Afganistan’a çöküp ikiz 
kulelere sabotaj yapanları 
öldürdüler. Gerçi Türkiye’den bir 
iki cılız ses ‘’bu saldırının 
Amerika’ya dışarıdan yapıldığına 
dair elimizde herhangi bir belge 
yok’’ demekle kaldılar, ardı 
gelmedi gelemedi. ABD 
pentagonuna çökmüş küresel 
cani Çıfıt çetenin kurgularına 
aykırı söz söylemek kimin 
haddineydi? 

Burada başa dönmek zorundayız. 
1918 den önce Asya’da 
Afganistan diye bir ülke,  bir 
toprak parçası yoktu. Hoş 
Tacikistan, Kazakistan, 
Azerbaycan, Özbekistan, 
Kırgızistan diye devletler de 
yoktu. Oraya kısaca 1000 yılında 
da Türkistan deniliyordu.  Birinci 
Dünya Savaşının galipleri Rusya 
ve İngiltere o coğrafyanın adını 
koydular, parçaladılar ve canice 
yönettiler (aynı bizim merkez 
coğrafya dediğimiz bölgeye 
İngiltere’nin orta doğu diye 
uydurduğu coğrafya gibi….)

1921 yılında Mustafa Kemal, 
Afgan kralıyla birlikteliği sağladı. 
Afganistan’ın büyümesi ve 
gelişmesi için gerekli programlar 
hazırlandı. Afgan ordusunun 
eğitimi ve teşkili Türkiye 
ordusuna görev olarak verildi. Ne 
yazık ki Afganistan’da ismi olan 
bir millet bulunmuyordu. 
Oradaki halkın üst kimlik adı 
yoktu. Kavimler ve aşiretler ön 
plandaydı. İngiltere bu süreci 
kesti. Oradaki bir takım 
aşiretlerinin reislerini satın aldı, 
ve orada ‘’din elden gidiyor’’ 
feryadı ile halkı Türkiye ile 
müttefik olan Afganistan kralına 
karşı kışkırttı. 

Sonrasında da İngiltere, 
Afganistan’a lök gibi çöktü ve 
Afganistan doğal kaynaklarına 
el koydu. Ebetteki zaman 
içerisinde Afganistan’da 
İngiltere’ye karşı bir tepki 
gelişti. 

Afganistan’da herkesi maaşa 
bağlayamadığı için herkesi de 
yönetemiyordu. İkinci dünya 
savaşından sonra İngiltere’nin 
etkinliği sona erip, ABD 
pentagonunun etkin olduğu 
döneme geçildi. 

Amerika, Afganistan’da 
İngiltere’nin yerini almaya 
yeltendiğinde bazı Afgan 
yöneticileri pentagona karşı 
Sovyetleri yardıma çağırdılar. 
Bu defa da Afganistan’a 
Sovyetler çöktü. Buna mukabil 
pentagonun desteği ile; 
Türkiye, Sudi Arabistan ve 
Pakistan, Sovyetlere karşı 
Afgan halkının mücadelesini 
hem oluşturdu hem destek 
verdi. Sonunda Sovyetler 
başaramadı, perişan oldu, 
mağlup oldu ve çekti gitti. 
Sovyetlere karşı savaşan 
gruplar öyle birbirleriyle 
çatışmadılar ve hükümet 
kuruldu. Devlet başkanlığı 
görevini yürüten Prof. Dr. 
Burhaneddin Rabbani şöyle 
bir cümle kurdu

 ‘Afganistan’da Türk 
askerinden başka asker 
görmek istemiyoruz’. Bunun 
üzerine pentagon çıldırdı, 
Suud desteği ile daha önce 
ABD de kurduğu taliban 
(talebeler) isimli örgüt ile 
Pakistan’ın desteği ile 
Afganistan’da, Burhaneddin 
rabbaniyi katletti hükümeti 
düşürdü ve savaş başlattı. 
Maalesef Afganistan da bir 
millet olamadığından dolayı 
değişik aşiretler, gruplar 
dünden teşne olduğu 
çatışmanın içine girdiler. 
ABD’deki ikiz kulelere saldırı 
olmadan 6 ay önce ABD de 
merkezi mevcuttu. Ayrıca 
Afganistan’daki enerji 
şirketinin de,%5 hissesine de 
ortak edilmişti. 

Tam bu esnada ikiz kuleler 
sabotajının organize eden 
küresel çete; Irak ve Afganistan’ı 
işgal için bahane üretmişti. Güya 
barış ve demokrasi getirmek için 
Irak’ı yok etti, Afgan halkını 
katletti. Türkiye de bir NATO 
gücü olarak Afganistan’da yerini 
aldı. Türkiye Afganistan’da 
halkla beraber bayındırlık, imar 
ve sağlık eğitimlerini ifa etmekle 
görev aldı.

 Bunun içinde daha önceden 
Suriye’den Afganistan’a 
taşıdığı nesebi  gayri sahih 
DEAŞ’ı kullanmaya başladı. 
Bu noktada hemen ABD 
başkanı Trump’ın şu sözünü 
hatırlatayım; Obama 
dönemini kastederek demişti 
ki; DEAŞ’ı ABD kurdu. 
Demem o ki ABD bu defa 
Türkistan’da yeni ikiz kuleler 
inşa ediyor. Sabotajını da 
DEAŞ’ı kabil hava alanına 
saldırarak gerçekleştirdi. Ha 
şunu da belirtelim. 
Havaalanında ölen ABD 
askerlerinin hiç biri ABD 
vatandaşı değil parayla 
canilik yapan kiralık katildi. 
DEAŞ, Afganistan da 
öncelikle Türklere 
saldırmaktadır. ABD 
pentagon çetesi tarafından 
yönlendirilen bir terör 
örgütüdür. DEAŞ’ın canını 
Suriye’de Türkiye 
okumuştur. Türkiye’yi 
hedefe koymak isteyen 
pentagon çetesi ABD’nin 
başına oturtulmuş, BİDEN 
isimli başkanın eline güya bir 
beyanat tutuşturdu. O 
beyanatta Biden; ‘kabil hava 
alanına DEAŞ’ın horasan 
kolu saldırdı’ dedi. Horasan 
deyince akla Türkler gelir. 
Küresel çete nereye 
vuracağını iyi biliyor. Asla 
güç yetiremeyeceği ve sirayet 
edemeyeceği dünyadaki 
yegâne medeniyet 
HORASAN medeniyetidir. 
Bunu da daha önceki 
yazılarımızda ifade etmiştir. 

Şimdi Sivil İnisiyatif 
Gazetemiz aracılığı ile Hz. 
Muhammed Mustafa (S.A.V) 
evladı bütün Türklere 
çağrımızı yenileyelim. 
Türkler aralarındaki sınırları 
silmeliler. Horasan 
medeniyetini merkez ittihaz 
edip Hz. Muhammed 
Mustafa Risalet’i üzerinden 
bütün evrenin kurtuluşu için 
bir kıyam hareketi 
oluşturmalıdırlar. 

Eskiden beri Türklere 
muhabbet duyan Afgan 
halkıyla haşir neşir oldu. 
Küresel çete dünyada 
etkinliğini öldürerek ve 
korkutarak tesis etme 
stratejisini güttüğünden, 
Afgan halkında herhangi 
bir sempati oluşturamadı. 

İşlediği cinayetler ve 
katliamlardan dolayı tüm 
Afgan halkının nefretini 
celp etti. Birçok Türk 
ülkesinde olduğu gibi 
Afganistan’ında FETÖ’leri 
vardı. 

Güçlü zannettikleri 
pentagonun ve küresel 
çetenin Afganistan’da 
uşaklığını yapıyorlardı. 
Fakat taliban ABD’nin 
arzu ettiği taliban 
olmaktan çoktan çıkmıştı. 
Hatta ABD etkinliğine 
karşı mücadele eden bir 
merkez haline gelmişti. 

ABD’nin paralı askerleri 
para uğruna ödemedikleri 
için kefenlerini 
omuzlarında taşıyan 
ayakları çıplak Afgan 
savaşçılarına 
dayanamadılar. Sonunda 
rezil bir şekilde bilindiği 
gibi defolup gittiler. İş 
birlikçilerinin rezil kepaze 
haline bütün dünya 
dehşetle tanık oldu.

Afganistan’daki taliban 
yönetiminin arkasında 
güçlü bir akıl olduğu 
kesin. Taliban 
yönetiminin dünyaya 
yayınladığı 
beyannamedeki, üslup ve 
hedefler bu aklın Türk 
aklı olduğunu bana 
söylüyor.

 ABD’nin hiçbir hesabı 
tutmadı planladığı her şey 
tersine döndü. Bir tek 
umudu kaldı; 
Afganistan’daki iç 
çatışmayı ve terörü 
körüklemek.

Fanatik Yahudilerden Mescid-i 
Aksa'ya baskın
İsrail polisinin eşlik ettiği onlarca fanatik Yahudi, işgal altındaki 
Doğu Kudüs'ün Eski Şehir bölgesinde bulunan Mescid-i Aksa'nın 
avlusuna girdi.
Kudüs İslami Vakıflar İdaresinden yapılan yazılı açıklamada, 103 
fanatik Yahudi'nin Mescid-i Aksa'nın güneybatısındaki El-
Meğaribe (Faslılar) Kapısı'ndan Harem-i Şerif'e baskın 
düzenlediği belirtildi.
İsrail polisinin korumasındaki Yahudi grubun, Harem-i Şerif'in 
avlularında dolaştıktan sonra Mescid-i Aksa'dan ayrıldığı 
kaydedildi.
Açıklamada, söz konusu fanatik Yahudilerin sabah ve öğleden 
sonra Harem-i Şerif'e girdiği vurgulandı.
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БАШНИ БЛИЗНЕЦЫ ТУРКИСТАНА
Дорогие читатели, мне нужно 
перенести вас на 11 сентября 
2001 года. В день, когда 
самолеты врезались в так 
называемые башни-близнецы 
Всемирного торгового центра в 
Америке. По чудесным расчетам, 
в момент столкновения двух 
пассажирских самолетов, эти 
башни взорвались, здания 
рухнули. Согласно 
официальным высказываниям 
американских властей: «Боевики 
террористической организации 
в Афганистане «Аль-Каида» при 
поддержке Саддама захватили 
пассажирские самолеты в 
Америке, направили эти 
пассажирские самолеты к 
башням-близнецам и вызвали их 
крушение».

Когда человечество ставится на 
место такого дурака, мы ответим 
тем же стилем, которого 
заслуживают те, кто ставит нас 
на место дураков.

"если проглотишь"

Конечно, эти шифиты, готовые 
проглотить фантастику, сразу же 
появились во всем исламском 
мире. Затем бедная банда 
пентагона захватив Ирак и 
Афганистан пошла и убила тех, 
кто саботировал башни-
близнецы. Хотя несколько 
слабых голосов из Турции 
сказали: «У нас нет никакого 
документа о том, что это 
нападение было совершено на 
Америку извне», но 
продолжения не было. Кто мог 
сказать что-то вопреки 
выдумкам глобальной 
кровожадной банды Шифит, 
напавшей на Пентагон США?

Здесь нам нужно вернуться к 
началу. До 1918 года в Азии не 
было страны, ни одного клочка 
земли под названием 
Афганистан. Не было таких 
государств, как Таджикистан, 
Казахстан, Азербайджан, 
Узбекистан и Кыргызстан. В 
1000 году эти меств кратко 
называли Туркестаном. 
Победители Первой мировой 
войны, Россия и Англия назвали 
эту местность, разделили ее и 
преступно управляли ею (точно 
так же, как местность, которую 
изобрела Англия как Ближний 
Восток для региона, который мы 
называем центральной…).

В 1921 году Мустафа Кемаль 
заключил союз с афганским 
королем. Были подготовлены 
необходимые программы для 
роста и развития Афганистана. 
Обучение и организация 
афганской армии было поручено 
турецкой армии. К сожалению, в 
Афганистане не было известной 
нации. У людей там не было 
высшего этноса. Племена и 
кланы были на переднем плане.

 Англия прервала этот процесс. 
Он купил вождей некоторых 
племен, и спровоцировал народ 
против короля Афганистана, 
который был союзником 
Турции, с лозунгом «религия 
выходит из-под контроля». 
После этого Англия рухнула на 
Афганистан, как катастрофа, и 
захватила его природные 
ресурсы. 

Со временем в Афганистане 
развернулось противостояние 
Англии. Поскольку Англия не 
могла платить всем в 
Афганистане, она не могла 
управлять всеми. После Второй 
мировой войны влияние Англии 
прекратилось, и наступилр 
время влияния Пентагона США. 

Когда Америка попыталась 
занять место Англии в 
Афганистане, некоторые 
афганские правители 
обратились к Советскому Союзу 
с просьбой о помощи против 
Пентагона. На этот раз в 
Афганистан устремился 
Советский Союз. С другой 
стороны, при поддержке 
Пентагона; Турция, Саудовская 
Аравия и Пакистан 
сформировали и поддержали 
борьбу афганского народа 
против Советского Союза. В 
конце концов, Советский Союз 
потерпел поражение, был 
разгромлен и отступил. Группы, 
борющиеся против Советского 
Союза, не сражались друг с 
другом, и было сформировано 
правительство. Глава 
государства, проф. др. 
Бурханеддин Раббани сказал 
следующее: «Мы не хотим 
видеть в Афганистане каких-
либо солдат, кроме турецких». 
После этого Пентагон сошел с 
ума, при поддержке Саудовской 
Аравии, с организацией под 
названием Талибан (студенты), 
которая была основана в США, 
и при поддержке Пакистана они 
убили Бурханеддина Раббани в 
Афганистане, свергли 
правительство и начали войну. К 
сожалению, из-за того, что в 
Афганистане нет определенной 
нации, различные племена и 
группы вступили в конфликт. За 
6 месяцев до атаки на башни-
близнецы в США, их штаб-
квартира находилась в США. 
Они также стали партнером, 
имея 5% акций, энергетической 
компании в Афганистане. 
Между тем, глобальная банда, 
организовавшая саботаж на 
башни-близнецы, придумала 
повод для вторжения в Ирак и 
Афганистан. 
Предположительно, чтобы 
принести мир и демократию, он 
разрушил Ирак и уничтожил 
афганский народ. Турция также 
заняла свое место в Афганистане 
в качестве силы НАТО. 

Турция взяла на себя 
ответственность за проведение 
общественных работ и 
санитарного просвещения в 
Афганистане. Она 
познакомилась с афганским 
народом, который издавна 
симпотизировал туркам. 
Поскольку глобальная банда 
преследовала стратегию 
установления своего влияния в 
мире путем убийств и 
запугивания, она не смогла 
вызвать никакой симпатии у 
афганского народа. Она вызвала 
ненависть всего афганского 
народа из-за совершенных ею 
убийств и массовых убийств. Как 
и во многих тюркских странах, в 
Афганистане были свои 
представители организации 
ФЕТО. Они были 
приспешниками в Афганистане 
Пентагона и глобальной банды, 
которые они считали 
могущественными. Но талибы 
давно перестали быть теми 
талибами, которых желала 
Америка. Они даже стали 
центром борьбы против влияния 
США. Поскольку американские 
наемники не смогли 
противостоять босым афганским 
воинам, несущих саваны на 
плечах. В конце концов, как 
печально известно, они убрались 
оттуда. Весь мир с ужасом стал 
свидетелем позора его пособников. 
Несомненно, что за правлением 
талибов в Афганистане стоит 
сильный ум. Тон и цели заявления, 
сделанного талибами миру, 
говорят мне, что этот ум - 
тюркский. Ни один расчет США не 
был осуществлен, все, что 
планировалось, было перевернуто 
с ног на голову. Осталась только 
одна надежда, разжигание 
внутреннего конфликта и 
терроризма в Афганистане. В этом 
он начал использовать ДАИШ, 
которую он перенес из Сирии в 
Афганистан. Здесь позвольте мне 
напомнить вам слова президента 
США Трампа; имея в виду эпоху 
Обамы, он сказал; ДАИШ основал 
США. 

Я имею в виду, что на этот 
раз США строят новые 
башни-близнецы в 
Туркестане. Он осуществил 
свой саботаж, напав на 
ДАИШ в аэропорту Кабула. 
О, позвольте мне также 
указать на это. Ни один из 
солдат США, погибших в 
аэропорту, не были 
гражданами США, а были 
наемными убийцами, 
совершавшими убийства за 
деньги. ДАИШ в первую 
очередь нападает на тюрков в 
Афганистане. Это 
террористическая 
организация, возглавляемая 
бандой Пентагона США. 
Турция уничтожила ДАИШ в 
Сирии. Банда Пентагона, 
которая хотела поставить 
своей мишенью Турцию, 
якобы передала заявление 
президенту Байдену, который 
был поставлен во главу США. 
Байден в этом заявлении 
заявил; «На аэропорт Кабула 
совершило нападение 
Хорасанское подразделение 
ДАИШ». Когда говорится о 
Хорасане, на ум приходят 
тюрки. Глобальная банда 
точно знает, куда бить. 
Единственная цивилизация в 
мире, которую она никогда не 
сможет подавить - это 
цивилизация ХОРАСАН. Об 
этом уже говорилось в наших 
предыдущих статьях. Теперь 
через нашу газету 
«Гражданская инициатива» 
давайте возобновим наш 
призыв ко всем тюркам, 
детям пророка Мухаммада 
Мустафы (С.А.В). Тюрки 
должны стереть границы 
между собой. Огласив 
центром цивилизацию 
Хорасана, они должны 
сформировать движение 
воскресения для спасения 
всей вселенной, основанное 
на пророчестве Мухаммеда 
Мустафы.

Нападение фанатичных 
евреев на мечеть Масджид 
аль-Акса   
Десятки фанатичных евреев в сопровождении израильской 
полиции проникли во двор мечети Аль-Акса в Старом 
городе оккупированного Восточного Иерусалима.
В письменном заявлении, сделанном Управлением 
исламских фондов Иерусалима, указывалось, что 103 
фанатичных еврея совершили набег на Гарем-и Шариф 
через ворота Аль-Мегарибе (марокканские) на юго-западе 
Масджид аль-Акса.
Было зафиксировано, что еврейская группа под защитой 
израильской полиции покинула Масджид аль-Акса после 
прогулки по дворам Гарем-и Шариф.
В заявлении подчеркивалось, что указанные фанатичные 
евреи входили в Гарем-и Шариф утром и днем.
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NATO, Fransa-ABD anlaşmazlığının ittifakta çatlak yaratmasını istemiyor
NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, müttefikler arasındaki anlaşmazlıkların ittifak içinde bir çatlağa yol açmasının 
ve NATO içindeki iş birliğine zarar vermesinin önüne geçilmesi yönünde geniş bir mutabakat bulunduğunu söyledi.

NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, Avustralya'nın Fransa yerine ABD'den 
denizaltı alma kararı ve ABD, İngiltere ve Avustralya arasındaki "AUKUS" 
anlaşması sonrası ortaya çıkan ABD-Fransa anlaşmazlığının NATO'da çatlak 
yaratmaması gerektiği uyarısında bulundu.
Stoltenberg, NATO'nun karar alma mekanizması Kuzey Atlantik Konseyinin 
ulusal güvenlik danışmanlarının katılımıyla NATO karargahında düzenlediği 
toplantının ardından gazetecilere açıklama yaptı.
Avustralya'nın Fransa ile denizaltı anlaşmasını iptal ederek ABD'den alma kararı 
vermesi, ardından "AUKUS" olarak bilinen Avustralya, İngiltere ve ABD arasında 
ortaklık kurulmasına ilişkin soruyu yanıtlayan Stoltenberg, konunun bugünkü 
toplantıda da ele alındığını söyledi.
Bu tür anlaşmazlıkların ittifak içinde çatlağa yol açmaması gerektiğini belirten 
Stoltenberg, şunları dile getirdi:
"AUKUS anlaşması AB'ye veya NATO'ya karşı değildir. Müttefikler arasındaki 
anlaşmazlıkların ittifak içinde bir çatlağa yol açmasının, transatlantik ittifak ile 
NATO içindeki iş birliğine zarar vermesinin önüne geçilmesi yönünde geniş bir 
mutabakat bulunuyor. 

Daha önce söylediğimi tekrarlamalıyım. Fransa'nın hayal kırıklığını 
anlıyorum ama aynı zamanda müttefiklerin bir çıkış yolu bulacağına 
eminim." NATO ülkelerinin her zaman her konuya aynı 
bakmadığını ancak "büyük resmin" gözden kaçırılmaması gerektiğini 
vurgulayan Stoltenberg, "Küresel rekabetin arttığı bir dönemde 
Kuzey Amerika ile Avrupa NATO içinde birlikte durmalıdır. Karşı 
karşıya kaldığımız güvenlik sınamaları tek bir ülkenin veya tek bir 
kıtanın tek başına yüzleşemeyeceği kadar büyüktür." ifadesini 
kullandı.

Fransa, yaklaşık 66 milyar ABD doları tutarındaki anlaşmanın iptali 
üzerine Avustralya ve ABD'ye büyük tepki göstermişti. Fransız 
hükümeti, "Sırtımızdan bıçaklandık" açıklaması yapmış ve bu iki 
ülkedeki büyükelçilerini Paris'e çağırmıştı.

"Rusya'nın kötü niyetli faaliyetleri artıyor"

NATO'daki Rusya misyonundan 8 görevlinin dün 
akreditasyonlarının iptal edilmesine yönelik soruyu da yanıtlayan 
Stoltenberg, kararın tek bir olayla ilgili olmadığını söyledi.

Stoltenberg, "Rusya'nın kötü niyetli faaliyetlerinde bir süredir artış 
görüyoruz. Bu nedenle teyakkuzda olmalıyız. Tabii Rusya'nın 
NATO'daki delegasyon üyelerinin akreditasyon tanımları dışında 
faaliyet yürüttüklerini gördüğümüzde biz de harekete geçmeliydik. 
Akreditasyonlar bu sebeple geri alınmıştır." dedi.

NATO ile Rusya arasındaki ilişkilerin Soğuk Savaş'tan bu yana en 
kötü düzeyine indiğini vurgulayan Stoltenberg, NATO olarak 
Moskova ile "anlamlı bir diyaloğa açık olduklarını" ifade etti.

Stoltenberg, iki yıldır yapılmayan NATO-Rusya Konseyi 
toplantılarını yapmak için hazır olduklarını, Rusya'ya davet 
gönderdiklerini ancak Moskova yönetiminin buna yanaşmadığını, 
olumlu cevap vermediğini söyledi. KAYNAK:AA

НАТО не хочет, чтобы франко-американский конфликт создал 
трещину в альянсе
Генеральный секретарь НАТО Йенс Столтенберг сказал, что существует широкое согласие с тем, чтобы 
разногласия между союзниками не привели к расколу в альянсе и нанесению ущерба сотрудничеству внутри 
НАТО.

Брюссель Генеральный секретарь НАТО Йенс Столтенберг , 
Австралия , Франция вместо Соединенных Штатов из решения 
подводной лодки и США, между Англией и Австралией « Аукусти » 
возникла после того, как США и Франция оспорили соглашение и 
предупредили, что оно не должно вызывать трещин в НАТО.

Столтенберг сделал заявление для журналистов после встречи в штаб-
квартире НАТО с участием советников по национальной безопасности 
Североатлантического совета, механизма принятия решений НАТО.

Отвечая на вопрос о решении Австралии расторгнуть договор о 
подводных лодках с Францией и забрать его у США, а затем об 
установлении партнерства между Австралией, Великобританией и 
США, известного как «AUKUS», Столтенберг сказал, что этот вопрос 
также обсуждался. на сегодняшней встрече.

Заявив, что подобные разногласия не должны вызывать трещин в 
альянсе, Столтенберг сказал:

«Соглашение AUKUS не противоречит ЕС или НАТО. Существует 
широкое соглашение о том, чтобы разногласия между союзниками не 
вызвали трещину в альянсе и нанесли ущерб сотрудничеству в рамках 
трансатлантического альянса и НАТО. Я должен повторить то, что я 
сказал ранее. Я понимаю, но я также уверен, что союзники найдут 
выход ».

Подчеркнув, что страны НАТО не всегда смотрят на все вопросы 
одинаково, но нельзя упускать из виду «общую картину», Столтенберг 
сказал: 

«В период усиления глобальной конкуренции Северная Америка и Европа 
должны объединиться в рамках НАТО. Вызовы безопасности с которыми 
мы сталкиваемся, слишком много для одной страны или одного континента. 
использовал фразу.
Франция резко отреагировала на Австралию и США после расторжения 
соглашения на сумму около 66 миллиардов долларов. Французское 
правительство сделало заявление: «Нас ударили ножом в спину» и вызвало 
в Париж послов этих двух стран.
«Злонамеренная деятельность России увеличивается»
Отвечая вчера на вопрос об отмене аккредитации 8 официальных лиц 
миссии России в НАТО, Столтенберг сказал, что это решение не связано ни 
с одним событием.
Столтенберг сказал: «В течение некоторого времени мы наблюдаем рост 
злонамеренной деятельности России. Поэтому мы должны проявлять 
бдительность. Конечно, когда мы увидели, что члены российской делегации 
в НАТО действуют вне рамок аккредитации, мы должны были принять 
меры, поскольку ну. По этой причине были отозваны аккредитации ». 
сказал.
Подчеркнув, что отношения между НАТО и Россией упали до наихудшего 
уровня со времен холодной войны, Столтенберг заявил, что как НАТО они 
«открыты для конструктивного диалога» с Москвой.
Столтенберг заявил, что они готовы провести заседания Совета Россия-
НАТО, которые не проводились два года, и что они отправили приглашение 
в Россию, но московская администрация не подошла к нему и не дала 
положительного ответа.
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İletişim Başkanı Altun: “Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip 
Erdoğan’ın liderliğinde sağlıktan ulaşıma, savunma sanayiinden 
eğitime pek çok alanda büyük işler başardık”

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı 
Fahrettin Altun, sosyal medya hesabından 
yaptığı paylaşımda, "Cumhurbaşkanımız 
Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ın 
liderliğinde sağlıktan ulaşıma, savunma 
sanayiinden eğitime pek çok alanda büyük 
işler başardık. Bu güzel vatan için 
bölgemizde ve dünyada devasa kazanımlar 
elde ettik. Yaptıklarımız yapacaklarımızın 
teminatıdır." ifadelerini kullandı.

İletişim Başkanı Altun'un paylaşımında yatırımların 
anlatıldığı bir de video yer aldı.

Videoda ulaşım, sağlık, eğitim, ekonomi, spor, sosyal 
yardımlar, terörle mücadele gibi başlıklar altında son 
20 yılda yapılan yatırımlardan örnekler paylaşıldı.

Bu kapsamda, 20 yılda 27 bin 500 kilometre bölünmüş 
yol yapıldığı, havalimanı sayısının 26'dan 56'ya 
yükseltildiği, 22 bin 604 yataklı 17 şehir hastanesi inşa 
edildiği, Türkiye'nin aşılamada Avrupa'da 1, dünyada 
7. sırada yer aldığı anlatıldı. Eğitim bütçesinin 10
milyar liradan 211 milyar liraya, üniversite sayısının
76'dan 207'ye, yükseköğretim yurt kapasitesinin 4 kat
artarak 729 bine yükseltildiği belirtildi.

Spor tesisi sayısının 1575'ten 3 bin 907'ye çıkarıldığı 
anlatılan videoda, orman varlığının 20,8 milyon 
hektardan 22,9 milyon hektara çıkarıldığı ve 5,5 
milyar yeni fidan dikildiğine yer verildi.

Ülke ekonomisinin 3 kat büyüdüğü, ihracatın 6 kat 
artırıldığı, Merkez Bankası rezervinin 27 milyar 
dolardan 122 milyar dolara yükseltildiği, Türkiye'nin 
dünyanın en büyük 10 tarım ülkesinden biri olduğu 
bilgileri de videoda yer aldı.

Videoda, sosyal yardımların 2 milyar liradan 69 milyar 
liraya çıkarıldığı ve 2002-2021 yılları arasında 431 
milyar lira sosyal yardım yapıldığı anlatıldı.

Enerjide dışa bağımlılığın azaltıldığı, 81 ile doğal gaz 
ulaştırıldığı, elektrik üretiminde yenilenebilir enerjinin 
payının yüzde 60'a çıkarıldığı belirtildi.

Mavi Vatan'da yapılan çalışmaların da yer aldığı 
videoda, Türkiye'nin ilk yüzer depolama ve 
gazlaştırma ünitesinin İzmir'de, ikincisinin Hatay'da 
devreye alındığı, 540 milyar metreküp doğal gaz 
rezervi keşfedildiği hatırlatıldı.

Videoda, son 6 yılda 20 bine yakın teröristin etkisiz 
hale getirildiği ve örgüte katılımların bitirildiği 
bilgisine de yer verildi.

Savunma projelerinin bütçesinin 5,5 milyar dolardan 
75 milyar doların üzerine çıktığı aktarılan videoda, 
Anka, Bayraktar, Akıncı, Gökbey, Atak, Hürkuş, 
Milden projeleri, Altay tankı gibi yerli ve milli projeler 
de yer aldı.

Video, "yaptıklarımız yapacaklarımızın teminatıdır" 
ifadesiyle sona eriyor.
KAYNAK: CB İletişim Başkanlığı

Директор по коммуникациям Алтун: «Под руководством 
нашего президента г-на Реджепа Тайипа Эрдогана мы добились 
больших успехов во многих областях, от здравоохранения до 
транспорта, от оборонной промышленности до образования».

Президентский директор по связям с 
общественностью Фахреттин Алтун 
поделился в своем аккаунте в социальной 
сети: «Под руководством нашего 
президента г-на Реджепа Тайипа 
Эрдогана мы добились огромных успехов 
во многих областях, от здравоохранения 
до транспорта, от оборонной 
промышленности до образования. Мы 
добились огромных успехов. выгоды для 
этой прекрасной страны в нашем регионе 
и во всем мире. То, что мы сделали, 
является гарантией того, что мы будем 
делать ». использовал фразы.

Директор по коммуникациям Алтун 
также включил видео, объясняющее 
инвестиции.

В видео представлены примеры 
инвестиций, сделанных за последние 20 
лет, под заголовками, такими как 
транспорт, здравоохранение, 
образование, экономика, спорт, 
социальная помощь и борьба с 
терроризмом.

В этом контексте было объяснено, что за 
20 лет было построено 27 тысяч 500 
километров разделенных дорог, 
количество аэропортов увеличено с 26 до 
56, построено 17 городских больниц на 22 
тысячи 604 койки, а Турция занимает 1-е 
место в Европе и 7-е место в мире по 
вакцинации. Было заявлено,

 что бюджет на образование увеличился с 
10 миллиардов лир до 211 миллиардов лир, 
количество университетов увеличилось с 
76 до 207, а вместимость общежитий 
высших учебных заведений увеличилась в 
4 раза до 729 тысяч.

В ролике, где количество спортивных 
сооружений увеличено с 1575 до 3 тысяч 
907, говорится, что лесные активы 
увеличены с 20,8 миллиона гектаров до 22,9 
миллиона гектаров и высажены 5,5 
миллиарда новых саженцев.

В ролике также было сказано, что 
экономика страны выросла в 3 раза, 
экспорт увеличился в 6 раз, резервы ЦБ 
увеличены с 27 миллиардов долларов до 
122 миллиардов долларов, и что Турция 
входит в 10 крупнейших 
сельскохозяйственных стран мира. .

В видеоролике поясняется, что в период с 
2002 по 21 год социальная помощь была 
увеличена с 2 миллиардов лир до 69 
миллиардов лир, а социальная помощь 
составила 431 миллиард лир.

Было заявлено, что иностранная 
энергетическая зависимость уменьшилась, 
природный газ был доставлен в 81 
провинцию, а доля возобновляемых 
источников энергии в производстве 
электроэнергии была увеличена до 60 
процентов.

В видеоролике, который также включает в себя 
работы, проведенные в Мави Ватане, напомнили, 
что первая в Турции плавучая установка для 
хранения и газификации была введена в 
эксплуатацию в Измире, а вторая - в Хатае, и 
были обнаружены запасы природного газа в 
размере 540 миллиардов кубометров.

В ролике также говорится, что за последние 6 лет 
нейтрализовано почти 20 тысяч террористов и 
прекращено их участие в организации.

В видео, которое, как сообщается, увеличило 
бюджет оборонных проектов с 5,5 миллиардов 
долларов до более чем 75 миллиардов долларов, 
также были показаны внутренние и 
национальные проекты, такие как Анка, 
Байрактар, Акынджы, Гёкбей, Атак, Хюркуш, 
проекты Милдена и танк Алтай. .

Видео заканчивается заявлением «то, что мы 
делаем, является гарантией того, что мы будем 
делать».
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CIA, Çin'in faaliyetlerine odaklanacak 'Çin Misyon Merkezi'ni kurdu
ABD Merkezi İstihbarat Teşkilatı (CIA) Direktörü William Burns, CIA'nın organizasyon yapısında değişiklikler 
yaptıklarını ve bu değişiklikler kapsamında sadece Çin'in faaliyetlerine odaklanacak "Çin Misyon Merkezi"ni 
kurduklarını duyurdu.

ABD'nin Çin ile askeri, ekonomik ve teknolojik 
rekabeti kızışırken; ABD istihbaratı da bu rekabete 
uyum sağlamak üzere değişikliğe gitti.

CIA Direktörü Burns, yaptığı açıklamada, teşkilatın 
mevcut ve gelecekteki ulusal güvenlik sorunlarına 
karşı organizasyon yapısında değişikliğe gidildiğini 
bildirdi.

Bu değişikliğin bahar aylarında başlattıkları ve Çin, 
teknoloji, insanlar ile ortaklıklar gibi alanlara 
odaklanan stratejik incelemelerden kaynaklandığını 
vurgulayan Burns, "Çin Halk Cumhuriyeti'nin teşkil 
ettiği tehdit ve Teşkilatın tüm görev alanlarını 
kapsayan küresel meydan okumalarını ele almak için 
bir Çin Misyon Merkezi (CMC) kuruldu." ifadesine 
yer verdi. KAYNAK:AA

Burns, tehdidin halkından değil Çin hükümetinden geldiğine işaret ederek, yeni merkezin CIA'nın 
Çin'e rakibe karşı halihazırda yaptığı istisnai çalışmaları birleştireceğini kaydetti.
Teknoloji Misyon Merkezi de kuruldu
Burns, yapılan değişiklikler kapsamında Teknoloji Şefliği unvanıyla yeni bir pozisyon kurduklarını, 
bunun yanı sıra Ulusötesi Teknoloji Misyon Merkezi de kurduklarını duyurdu.
Bu birimin temel görevlerinin yeni ve gelişmekte olan teknolojiler, ekonomik güvenlik, iklim 
değişikliği ve küresel sağlık dahil olmak üzere ABD'nin rekabet gücü için kritik olan küresel 
sorunları ele almak olacağı bilgisini paylaştı.

ЦРУ создает `` 
Китайский 
миссионерский центр '', 
чтобы сосредоточить 
внимание на 
деятельности Китая

Уильям Бернс, директор Центрального 
разведывательного управления США (ЦРУ), объявил, 
что они внесли изменения в организационную 
структуру ЦРУ и в рамках этих изменений создали 
«Китайский миссионерский центр», который будет 
сосредоточен только на деятельности Китая.
США «s Китай военные с обостряется экономическая 
и технолгическая конкуренции; Разведка США также 
изменилась, чтобы приспособиться к этому 
соревнованию.
Директор ЦРУ Бернс сказал в заявлении, что 
организационная структура организации была 
изменена для решения текущих и будущих проблем 
национальной безопасности.
Подчеркнув, что это изменение является результатом 
стратегических обзоров, которые они начали весной и 
были сосредоточены на таких областях, как Китай, 
технологии, люди и партнерства, Бернс сказал: 
«Китайский миссионерский центр ( CMC ) был создан 
для устранения угрозы, исходящей от народа. Создана 
Китайская Республика и глобальные вызовы 
Организации, охватывающей все ее мандаты ». сделал 
свое заявление.
Отметив, что угроза исходит не от людей, а от 
правительства Китая, Бернс отметил, что новый центр 
объединит в себе исключительную работу, которую 
ЦРУ уже проделало против Китая против противника.
Также был создан Центр технологических миссий.
Бернс объявил, что в рамках изменений они учредили 
новую должность с титулом начальника отдела 
технологий, а также учредили Центр 
транснациональных технологических миссий.
Он поделился, что основные задачи этого 
подразделения будут заключаться в решении 
глобальных проблем, критически важных для 
конкурентоспособности Соединенных Штатов, 
включая новые и появляющиеся технологии, 
экономическую безопасность, изменение климата и 
глобальное здоровье.

Japonya ile Rusya ikili 
barış anlaşması 
müzakerelerini sürdürecek

Yeni görevine başlamasının ardından Putin 
ile ilk telefon görüşmesi sonrası basın 
mensuplarına konuşan Başbakan Kişida, ikili 
ve bölgesel gelişmeleri ele aldıklarını söyledi.
Putin ile İkinci Dünya Savaşı sonrası iki ülke 
arasındaki barış anlaşması müzakerelerinin 
sürdürülmesine yönelik mutabakata 
vardıklarını belirten Kişida, Hokkaido'nun 
kuzeydoğusunda Kuril bölgesinde yer alan 
Rusya kontrolündeki 4 adanın statüsü 
sorununu çözmeye çalışacağını kaydetti.
Japonya-Rusya ilişkilerini karşılıklı olarak 
geliştirmek istediğini ifade eden Kişida, 
Putin'in birçok sahada diyalogu sürdürmeye 
istekli olduğunu söylediğini aktardı.
Kişida, Rus Devlet Başkanı'nı yeni yaşına 
girmesi dolayısıyla tebrik ettiğini de sözlerine 
ekledi.
Japonya Dışişleri Bakanlığı da 25 dakika 
süren görüşmede Putin'in, en yakın zamanda 
Başbakan Kişida ile yüz yüze görüşmek 
istediğini söylediğini aktardı.
Kyodo'nun bakanlık yetkilisine dayandırdığı 
haberde, görüşmede Putin'in, "Japonya eski 
Dışişleri Bakanı" olmasına atıf yaparak "ikili 
ilişkileri iyi bilen Kişida ile çalışmayı 
bekliyorum" ifadelerini kullandığı belirtildi.
İki lider Kuzey Kore'nin nükleer ve füze 
geliştirme programlarını ele alırken, 
Kişida'nın Kuzey Kore'nin alıkoyduğu Japon 
vatandaşları sorununun çözülmesinde 
Rusya'nın yardımlarını talep ettiği kaydedildi.
KAYNAK:AA

Япония и Россия 
продолжат переговоры 
по двустороннему 
мирному соглашению

Выступая перед прессой после своего первого 
телефонного разговора с Путиным, премьер-
министр Кишида сказал, что они обсудили 
двусторонние и региональные события.
Заявив, что они договорились с Путиным о 
продолжении переговоров по мирному 
соглашению между двумя странами после Второй 
мировой войны, Кишида отметил, что они 
попытаются решить вопрос о статусе четырех 
контролируемых Россией островов в Курильском 
регионе на северо-востоке Хоккайдо.
Выразив желание взаимно развивать отношения 
между Японией и Россией, Кишида сказал, что 
Путин сказал, что готов продолжить диалог во 
многих областях.
Кишида добавил, что поздравил президента России 
с новым днем рождения.
В МИД Японии заявили, что во время встречи, 
которая длилась 25 минут, Путин сказал, что хочет 
как можно скорее встретиться с премьер-
министром Кишидой лицом к лицу.
В новостях о том, что Киодо основывается на 
чиновнике министерства, было заявлено, что 
Путин использовал выражения «Я рассчитываю 
работать с Кишидой, который хорошо знает 
двусторонние отношения», имея в виду, что он 
«бывший министр иностранных дел Японии».
Во время обсуждения программ Северной Кореи 
ядерных и ракетных разработок было отмечено, 
что Кишида обратился к России за помощью в 
решении проблемы японских граждан, 
задержанных Северной Кореей.
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Beşar Esad, komşu ülkeyle 
ilişkilerini normalleştiriyor! 
Sığınmacıların dönüşü de masada
Ürdün Kralı Abdullah, 10 yıl sonra ilk defa Suriye Devlet 
Başkanı Beşar Esad ile telefonda görüştü. Suriye'deki krizin 
çözümü için Ürdün'ün bir plan hazırlığı içerisinde olduğu, 
masada ise Ürdün'deki sığınmacıların Suriye'ye dönüşünün 
bulunduğu öne sürüldü.

Yıllardır iç savaşın hüküm sürdüğü Suriye'de, özellikle de İdlib kentinde son dönemde 
tansiyon giderek artıyor. Tüm gözler yeniden bu bölgeye çevrilmişken, dikkat çekici bir 
gelişme yaşandı.

10 YIL SONRA BİR İLK

Sınır kapılarının açılması ve bakanlar düzeyinde görüşmelerin ardından Ürdün Kralı II. 
Abdullah ile Suriye Devlet Başkanı Beşar Esad önceki gün telefonda görüştü. Bu 
görüşme, Mart 2011'de savaşın başlamasından bu yana geçen dönem için bir ilk oldu.

SIĞINMACILARIN DÖNÜŞÜ ELE ALINACAK

Londra merkezli Suudi gazetesi Şarku'l Avsat'ta 2 Ekim'de yayımlanan habere göre, 
Ürdün yönetiminin Şam ile ilişkili kademeli olarak normalleştirme planında, ülkedeki 
Suriyeli sığınmacıların ülkelerine dönüşü de yer alıyor. Suriye'nin güney komşusu 
Ürdün'de yaklaşık 700 bin Suriyeli sığınmacı bulunuyor.

BÖLGEDEKİ DİĞER LİDERLERLE DE GÖRÜŞTÜ

Ürdün yönetimi tarafından hazırlandığı iddia edilen ve şu an müzakere edildiği iddia 
edilen belgede, "Rusya'nın meşru çıkarları tanınarak Suriye'de tüm yabancı güçlerin 
çekilmesinin", "Birleşmiş Milletler'in (BM) 2254 sayılı kararı çerçevesinde bir siyasi 
çözümün" ve "Suriye yönetimiyle ilişkilerde kademeli değişim" öngörüldüğü aktarıldı. 
Ürdün Kralı Abdullah'ın, bu planı ABD Başkanı Joe Biden, Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin ve Arap ülkelerinin liderleriyle de görüştüğü öne sürüldü.

Son olarak Suriye'nin güneyindeki Dera bölgesindeki çatışmaların sona ermesinde 
Rusya aracılığıyla Ürdün ve Suriye'nin işbirliği yaptığı, iki ülke arasında askeri, güvenlik 
ve ekonomik ilişkilerin normalleşmesi için de görüşmelerin yapıldığı ifade edildi.

KAYNAK:AA

Башар Асад нормализует 
отношения с соседней 
страной! Возвращение 
соискателей убежища также 
на столе
Король Иордании Абдулла впервые за 10 лет 
поговорил по телефону с президентом Сирии 
Башаром Асадом. Утверждалось, что Иордания 
готовит план по разрешению кризиса в Сирии, и 
что на столе стоит вопрос о возвращении беженцев 
из Иордании в Сирию.
В последнее время нарастает напряженность в Сирии, где гражданская война 
царит в течение многих лет, особенно в городе Идлиб. В то время как все 
взоры снова были обращены на этот регион, произошло замечательное 
развитие.

ВПЕРВЫЕ ЗА 10 ЛЕТ

После открытия пограничных ворот и министерских переговоров король 
Иордании II. Накануне Абдулла и президент Сирии Башар Асад 
разговаривали по телефону. Эта встреча была первой за период с начала 
войны в марте 2011 года.

ВОЗВРАЩЕНИЕ ПРОСИТЕЛЕЙ УБЕЖИЩА БУДЕТ РАССМОТРЕНО

Согласно новостям, опубликованным 2 октября в лондонской саудовской 
газете Sarku'l Avsat, план постепенной нормализации ситуации в Дамаске 
иорданской администрацией включает возвращение сирийских беженцев в 
страну. В южном соседе Сирии, Иордании, находится около 700 000 
сирийских беженцев.

ВСТРЕЧАЕТСЯ С ДРУГИМИ ЛИДЕРАМИ РЕГИОНА

В документе, который, как утверждается, был подготовлен иорданской 
администрацией и который в настоящее время обсуждается, говорится, что 
«вывод всех иностранных сил в Сирии путем признания законных интересов 
России», «политическое решение в рамках Организации Объединенных 
Наций (ООН). Резолюция 2254 "и" Сирия Сообщается, что постепенное 
изменение отношений с руководством предвидится. Утверждается, что 
король Иордании Абдалла также обсуждал этот план с президентом США 
Джо Байденом, президентом России Владимиром Путиным и лидерами 
арабских стран.

Наконец, было заявлено, что Иордания и Сирия сотрудничали через Россию в 
прекращении конфликтов в районе Дараа на юге Сирии, и были проведены 
переговоры о нормализации военных, безопасности и экономических 
отношений между двумя странами.

Biden'a halk desteği yüzde 38'e 
geriledi

ABD'de yapılan bir anket, halkın çoğunluğunun Başkan Joe Biden'ın hükümeti 
yönetmekteki yeterliliğini sorguladığını ve Biden'a olan halk desteğinin yüzde 38'e 
gerilediğini ortaya koydu.
Quinnipiac Üniversitesinin 1-4 Ekim'de 1326 yetişkin üzerinde yaptığı ankete 
katılanların yüzde 38'i Biden'ı desteklediğini belirtirken, yüzde 53'ü ise Biden'ı 
desteklemediğini kaydetti.
Aynı üniversite tarafından geçen ay yapılan ankette, katılımcıların yüzde 42'sinin 
Biden'ı desteklediği göz önüne alındığında, Biden'a halk desteğinin 4 puan gerilediği 
göze çarptı.
Öte yandan ankete katılanların çoğunluğu Biden'ın hükümet yönetmek için yeterli 
olmadığı yönünde görüş bildirdi.
Biden'ın yüzde 50'nin üzerinde olan halk desteği oranları özellikle ağustosta alınan 
Afganistan'dan çekilme kararının ardından düşüşe geçmişti. Biden'ın oranlarının 
düşüşünde, yeni tip koronavirüs (Kovid-19) salgını ve göçmenlik politikalarının da 
etkili olduğu belirtiliyor. KAYNAK.: AA

Общественная поддержка Байдена упала 
до 38 процентов
Опрос, проведенный в США, показал, что большинство населения сомневается в 
способности президента Джо Байдена управлять правительством, а общественная 
поддержка Байдена упала до 38 процентов.
1-4 октября университет Quinnipiac опросил 1326 взрослых, 38 процентов респондентов
заявили, что поддерживают Байдена, а 53 процента заявили, что не поддерживают Байдена.
Учитывая, что 42 процента респондентов поддержали Байдена в опросе, проведенном тем
же университетом в прошлом месяце, общественная поддержка Байдена упала на 4 пункта.
С другой стороны, большинство респондентов заявили, что Байдена недостаточно, чтобы
возглавить правительство.
Уровень общественной поддержки Байдена, 
который составлял более 50 процентов, 
начал снижаться, особенно после решения о 
выходе из Афганистана в августе. 
Утверждается, что эпидемия нового типа 
коронавируса (Ковид-19) и 
иммиграционная политика также оказались 
эффективными в снижении ставок Байдена.



22 Eylül-Ekim 2021  
SİVİL İNİSİYATİF

KIRGIZ FAHRİ KONSOLOSU DR.MUSTAFA KURT’A İTHAFEN 
AŞIK ATMA PROGRAMI BÜYÜK BİR KATILIMLA GERÇEKLEŞTİ 

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ Kırgız 
Türkleri Kültür ve Yardımlaşma Derneği tarafından 
organize edilen Kırgız Cumhuriyeti Kayseri Fahri 
Konsolosu Merhum Dr.Mustafa Kurt’a ithafen Aşık 
Atma Oyunu ve Kültür Programı Geçtiğimiz günlerde 
yoğun ilgi ve katılımla gerçekleşti. 
Düzenlenen programa, Kırgız Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçilik Müsteşarı Aibek Akayev, Gölbaşı Belediye 
Başkanı Ramazan Şimşek, Merhum Fahri Konsolos 
Dr.Mustafa Kurt’un  oğlu ve Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi İmtiyaz Sahibi Atillahan Kurt, Uğurhan Kurt, 
Hasan Salih Kurt  ve aile bireyleri, Gölbaşı Belediye 
Başkan Yardımcısı Oğuz Kağan Tanrıverdi, Gölbaşı 
Meclis Üyesi Savaş Mülazımoğlu, MHP İl Başkan 
Yardımcısı Ersin Pehlivan, Gölbaşı Adalet Kalkınma 
Partisi ilçe Başkanı Selim Akceylan, Park Eymir Üst 
Yapı Yönetim Kurulu Başkanı Şahin Altuğ, Kırgız 
Türkleri Kültür ve Yardımlaşma Derneği Başkanı 
Abdulmetin Keskin, Şair ve öğretim görevlisi 
Abdulmukaddes Kutlu ve , Kırgız öğrenciler, ve 
Türkiye'de yaşayan Kırgızlarla birlikte çok sayı da sivil 
toplum kuruluş temsilcileri, gazeteciler katıldı. 
Turnuva da Van/Ulupamir Aşık Atma Takımı Birinci 
Oldu
Aşık oyunu final maçı Gölbaşı Belediye Başkanı 
Ramazan Şimşek’in atışıyla başlandı. Tarihi yüzyıllara 
dayanan Aşık Atma Turnuvasına 8 Aşık Atma Takımı 
katıldı. Van /Ulupamir Aşık Atma Takımı, Malatya 
Aşık Atma Takımı, Yozgat/Yenifakılı Aşık Atma 
Takımı, Isparta Aşık Atma Takımı, İstanbul  Aşık Atma 
Takımı, Çubuk Karacorğo Aşık Atma Takımı, Gölbaşı 
Akkalpak aşık Atma Takımı, Kırgızistan Ala-Too Aşık 
Atma Takımları yer aldı. 
Turnuva da Van/Ulupamir Aşık Atma Takımı 
1.olurken, 2.Yozgat /Yenifakılı Aşık Atma Takımı,
3.Gölbaşı Akkalpak aşık Atma Takımı Oldu.
Şehitler için 1 dakikalık saygı duruşunun ardından her 
iki ülke milli marşları çalındı.
Açılış Konuşmasını Kırgız Türkleri Kültür ve 
Yardımlaşma Derneği Başkan Yard. Ankara temsilcisi 
Moşal Güven yaptı. 
Kırgız Türkleri Kültür ve Yardımlaşma Derneği 
Başkan Yard. Ankara temsilcisi Moşal Güven, “Tarihi 
bir gün yaşıyoruz”
Güven konuşmasında, Bugün tarihi bir gün yaşıyoruz. 
Bugün bizleri bir araya getiren Devletimizin önemli 
kurumları Gölbaşı Belediyesi’ne , Kaymakamlığımıza, 
TİKA’ya ve tüm diğer destek olan kuruluşlara teşekkür 
ederiz dedi.
Kırgız Türkleri Kültür ve Yardımlaşma Derneği 
Başkanı Abdulmetin Keskin, “Değerli 
konsolosumuzun gönlünde büyük Türk Dünyası, 
Türkistan vardı.”
Dernek Başkanı Keskin, Kırgızistan Kayseri Fahri 
Konsolosumuz Merhum Dr. Mustafa Kurt’u bir kez 
daha saygıyla anıyoruz. 

Değerli konsolosumuzun gönlünde büyük Türk Dünyası, 
Türkistan vardı. Fahri konsolos olarak Kırgızistan’a 
hizmet etmekten keyif aldığını dile getirirdi dedi. 
Kırgız Cumhuriyeti Ankara Büyükelçilik Müsteşarı 
Aibek Akayev,” Konsolosumuz dürüst ve 
çalışkanlığıyla bizlere her zaman örnek olmuştur. “
Kırgız Cumhuriyeti Ankara Büyükelçilik Müsteşarı 
Akayev, Bugün fahri konsolosumuzu rahmet ve şükranla 
anıyoruz. Mustafa beyi uzun yıllardır tanıyorum dürüst 
ve çalışkanlığıyla bizlere her zaman örnek olmuştur. 
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi İmtiyaz Sahibi 
Atillahan Kurt, “babamın böyle güzel bir günde anıyor 
olmamız Kurt ailesini onure etmiştir”
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi İmtiyaz Sahibi 
Atillahan Kurt konuşmasında, bugün hüzün ve sevinci 
bir arada yaşıyorum, yaşıyoruz babamın böyle güzel bir 
günde anıyor olmamız Kurt ailesini onure etmiştir. Kırgız 
Türkleri Derneğine, ve tüm kurum, kuruluşlara 
desteklerinden dolayı teşekkür ederiz dedi.
Gölbaşı Belediye Başkan Yard. Oğuz Kağan 
Tanrıverdi,” bizler bu güzel organizasyon ev 
sahipliğinden ötürü sevinçliyiz”
Gölbaşı Belediye Başkan Yard. Tanrıverdi, bizler bu güzel 
organizasyon ev sahipliğinden ötürü sevinçliyiz, bu 
programı düzenleyen derneğimize, Belediye 
Başkanlığımız ve diğer kurum kuruluşlara teşekkür 
ederiz. Türk Dünyası için emek veren merhum konsolos 
Dr.Mustafa Kurt beye Allahtan rahmet ailesine ve 
sevenlerine sabırlar dilerim dedi.
Katılımcılara Kırgızistan Kayseri Fahri Konsolosu 
Merhum Dr. Mustafa Kurt hakkında bilgi verildi. 
Dr.Mustafa KURT,  Gazeteci-Yazar-Şair-Sivil Toplum 
Temsilcisi Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosudur. 
Rahmetle yad ettiğimiz Fahri Konsolosumuzun 
gençlerimize örnek olan hayatından kısaca bahsetmek 
isteriz.
Genç yaştan itibaren Türk Dünyasına gönül vermiş ve 
birçok sivil toplum kuruluşlarında onursal başkanlık 
yapmıştır. Diplomatik ilişkilerinden sivil topluma, 
uluslararası toplantılardan sosyo-kültürel alanlara her 
yerde gönül fethetmiştir. Türkiye-Kırgızistan başta olmak 
üzere birçok Türk Cumhuriyetinde ve gönül 
coğrafyasında hizmetleri olmuştur.
Sivil Toplum Kuruluşu Genel Başkanlığı sıfatıyla;
‘Kosova, Makedonya, Kırım, Ukrayna, Azerbaycan, 
Kırgızistan, Özbekistan, Irak, Suriye, Almanya, Sudan, 
İtalya, Çin, Arabistan başta olmak üzere Avrupa’dan 
Balkanlara, Doğru Avrupa’dan Merkez Asya’ya, Orta 
Doğudan Afrika’ya ve Anadolu’nun her vilayetinde,
‘ din, dil, ırk, mezhep ayrımı gözetmeksizin’ bütün 
ekolleri sevgisiyle kucaklamış, Şeyh Edebali’nin ‘İnsanı 
Yaşat ki Devlet Yaşasın’ sözünü her yerde aşılamıştır.
Temas halinde bulunduğu bütün ülkelere, Türkler’in 
misafirperverliğini, hoş görüsünü, bilgeliğini ve cesaretini 
temsil ederek sayısızca kültürel faaliyete destek vermiştir.

Aynı Zamanda '' Rusça-Türkçe Yayın Yapan'' Uluslararası Sivil 
İnisiyatif Gazetesi’ni kurarak Türk Cumhuriyetleriyle ortak kaynak 
okumaları yapması için hizmette bulunmuştur.
- Kısa adıyla Başkent, uzun adıyla ‘Uluslararası Barış Kardeşlik
platformunu kurmuştur.
-1200’ü aşkın, Konfederasyon, Federasyon, Vakıf Ve Dernekten
Oluşan Yerel Yönetimler Halk Meclisi Platformu Kurucu Genel
Başkanı’dır.
Halkın arasına girdiğinde Halk Ozanı, Devletin içerisinde Devlet 
adamı olan Fahri Konsolosumuz;
- Türk Savunma Sanatı Dünya Federasyon Başkan Yardımcılığı
Görevinde Bulundu,
- Türkiye İlim ve Edebiyat Eseri Sahipleri Meslek Birliği Üyeliği
yaptı,
- Çok Sayıda Konfederasyon, Federasyon, Vakıf, Derneğin Onursal
Başkanı oldu,
- Dr.Mustafa Kurt’un Kaleme Aldığı Sevda-Yeli, Ana, Hayat,
Turan, Ey-Hâk Adlı Beş Ayrı Kitabı Tek Kitap Haline Getirilerek,
Uluslararası Vektör İlim Merkezine Hediye Edilip, Kültür Hazinesi
Olarak Türk Dünyasına Armağan Edilmiştir. - Dr. Mustafa KURT,
Türk Kültürüne Hizmetlerinden Dolayı Türk Dünyasına Üstün
Hizmet Altın Madalyası-Üstün Hizmet Plaketleri almıştır.
- Dr. Mustafa KURT; Bugüne Kadar Yüzlerce Madalya, Plaket, Şilt
ve Çeşitli Ödüllere Layık Görülmüştür.
-Kırgızistan Devletinin takdirlerine layık görülen Mustafa Kurt,
uzun yıllar Kırgızistan ve Türkiye arasında Fahri Konsolosluk
görevini yapmış ve görevine devam ederken Covid-19 salgın
hastalığı sebebiyle 22 Mayıs 2021 yılında hakkın rahmetine
kavuşmuştur.
Sözlere son verirken Fahri Konsolumuzun kaleminden aldığımız 
yazıyı sizlerle paylaşmak istedik.
Atalarımızdan Aldığımız Işık ve İlham Doğrultusunda, İnsanı 
Merkeze Koyarak, ''İnsanı Yaşat Ki, Devlet Yaşasın'' Sözü İle 
İnsanın Kutsallığını Bilmiş, ''Yurtta Barış Dünyada Barış'' Anlayışı 
Çerçevesinde Barış ve Kardeşliğe Olan Umut ve İnancımı Hiç 
Yitirmedim...’’
Bizler Farklı Coğrafyalarda Yaşasakta, Hatta İsimlerimiz Farklı 
Olsada, Yüreklerimizin Heyecanı Sonsuza Kadar Bir Atacaktır…
İnanıyorum Ki;Mutlu Bireylerden Mutlu Aileler, Mutlu Ailelerden 
Mutlu Toplumlar, Mutlu Toplumlardan Mutlu Devletrler, Mutlu 
Devletlerden Mutlu Bir Dünyana Oluşur. Mutlu Bir Dünyanın Var 
Olması Dileklerimle... Dr.Mustafa KURT
Kuran-ı Kerim okunarak başlanan program Kırgız Devlet 
sanatçıları çoklu enstrüman çalan Nurlanbek Nışanov başta olmak 
üzere Kırgız sanatçıların katılımıyla bir etno müzik dinletisi ve 
çeşitli gösteriler düzenlendi. Kırgız ulusal kültür öğelerinin 
(kostümler, takılar, tabaklar, hediyelik eşyalar vb.) ve ulusal 
yemeklerin sergilendiği bir Kırgız çadırı kuruldu.
Program turnuvaya katılan konuklara ve katılımcılara teşekkür 
plaketleri verilmesiyle son buldu. 
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Культурная программа и игра в альчики, проведенная в честь 
почетного консула Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курта 
прошла с большим участием гостей.
Анкара (Гражданская 
инициатива) Зелиха Соркунлу/ 
Игра в альчики и культурная 
программа, посвященная 
покойному доктору Мустафа Курту, 
почетному консулу Кыргызстана в 
Турции, организованная 
Ассоциацией культуры и 
солидарности тюрков Кыргызстана, 
прошла в последние дни с большим 
интересом и участием.
Заместитель секретаря посольства 
Кыргызской Республики в Анкаре 
Айбек Акаев, мэр Гёльбаши Рамазан 
Шимшек, сын покойного почетного 
консула Кыргызстана в Турции 
доктора Мустафы Курта и 
правообладатели Международной 
газеты «Гражданская инициатива» 
Атиллахан Курт, Угурхан Курт, 
Хасан Салих Курт и члены их семей, 
заместитель мэра Гёльбашы Огуз 
Каган Танрыверди, член совета 
мэрии Саваш Мулазимоглу, вице-
президент партии 
националистического движения 
Эрсин Пехливан, председатель 
округа Партии развития 
справедливости Гёльбаши Селим 
Акджейлан, председатель 
надстройки парка Эймир Шахин 
Алтуг, Глава Ассоциации «Культура 
и солидарность кыргызских 
тюрков» Абдулметин Кескин, поэт и 
преподаватель Абдулмукаддес 
Кутлу, студенты из Кыргызстана, 
люди, проживающие в Турции, а 
также многие представители 
неправительственных организаций 
и журналисты.
Команда Ван/Улупамир стала 
чемпионом в турнире по альчикам.
Финальный матч альчиков начался 
со стрельбы мэра Гёльбаши 
Рамазана Шимшека. 8 команд 
приняли участие в турнире по 
альчикам, история которого 
насчитывает века. В турнире 
приняли участие команды Ван/
Улупамир, команда Малатья, 
команда Йозгат/Йенифакылы, 
команда Испарта, команда Стамбул, 
команда Чубук Каражорго, команда 
Гёльбаши Аккалпак, команда 
Кыргызстана В турнире команда 
Ван/Улупамир заняло 1-е место, 2-е 
место команда Йозгат/Енифакылы 
и 3-е место заняло команда 
Гёльбаши/Аккалпак. После минуты 
молчания в память шехидов 
прозвучали государственные гимны 
обеих стран.

Со вступительной речью выступил 
заместитель председателя 
Ассоциации «Культура и 
солидарность кыргызских тюрков», 
представитель Анкары Мошал Гювен.
Заместитель председателя 
Ассоциации «Культура и 
солидарность кыргызских тюрков», 
представитель Анкары Мошал Гювен 
сказал: «Сегодня мы проживаем 
исторический день». 
По словам Мошала, сегодня мы 
проживаем исторический день. Он 
поблагодарил важные учреждения 
государства, муниципалитет 
Гёльбаши, губернатор округа, TIKA и 
все другие вспомогательные 
учреждения, которые собрали всех в 
этот день.
Глава Ассоциации «Культура и 
солидарность кыргызских тюрков» 
Абдулметин Кескин, «В душе нашего 
посла был большой тюркский мир, 
Туркестан».
Председатель Ассоциации Кескин, 
Мы еще раз с уважениеминаем 
нашего почетного консула 
Кыргызстана в Турции, покойный д-р  
Мустафу Курта. В душе нашего 
уважаемого посла был большой 
тюркский мир, Туркестан. Он сказал, 
что ему понравилось работать в 
Кыргызстане в качестве почетного 
консула.
Заместитель секретаря посольства 
Кыргызской Республики в Анкаре 
Айбек Акаев сказал: «Наш консул 
всегда подавал нам пример своей 
честностью и трудолюбием».
Заместитель секретаря посольства 
Кыргызской Республики в Анкаре 
Акаев, Сегодня мы с милосердием и 
благодарностью чествуем нашего 
почетного консула. Я знаю Мустафу 
много лет, и он всегда был для нас 
примером своей честностью и 
трудолюбием.
Правообладателю международная 
газеты «Гражданская инициатива» 
Атиллахан Курт сказал: «Для семьи 
Курт большая честь, что мы 
поминаем моего отца в такой 
прекрасный день».В своем 
выступлении Атиллахан Курт, 
правообладатель международной 
газеты «Гражданская инициатива», 
сказал: «Сегодня я испытываю печаль 
и радость одновременно». Он 
поблагодарил главу Ассоциации 
«Культура и солидарность 
кыргызских тюрков» и все 
учреждения и организации за их 
поддержку.

Заместитель мэра Гёльбаши Огуз Каган 
Танрыверди сказал: «Мы рады провести у 
себя это прекрасное мероприятие».
Заместитель мэра Гёльбаши Танрыверди, 
мы рады провести у себя это прекрасное 
мероприятие, мы благодарим нашу 
ассоциацию, наш муниципалитет и другие 
учреждения, которые организовали эту 
программу. Он пожелал Божьей милости и 
терпения семье и близким покойного 
консула, который служил во благо 
тюркского народа.
Гости были проинформированы о 
покойном Мустафе Курте, почетном 
консуле Кыргызстана в Турции.
Доктор Мустафа КУРТ, журналист-
писатель-поэт-представитель 
гражданского общества, является 
почетным консулом Кыргызстана и 
Турции. 
Хотим коротко рассказать о жизни нашего 
Почетного консула, которого мы 
вспоминаем с милосердием, как пример 
для нашей молодежи. 
С юных лет он посвятил себя тюркскому 
миру и был почетным председателем 
многих неправительственных 
организаций. Он покорил сердца повсюду, 
от дипломатических отношений до 
гражданского общества, от 
международных встреч до социально-
культурных областей. Он служил во 
многих Турецких республиках, особенно в 
Турции, в Кыргызстане.
В качестве генерального президента 
неправительственной организации;
От Европы до Балкан, от Восточной 
Европы до Центральной Азии, от 
Ближнего Востока до Африки, особенно в 
Косово, Македонии, Крыму, Украине, 
Азербайджане, Кыргызстане, Узбекистане, 
Ираке, Сирии, Германии, Судане, Италии, 
Китае, Аравии, и в каждой провинции 
Анатолии охватил все школы своей 
любовью «без дискриминации по религии, 
языку, рассе или секте» и повсюду 
проповедовал слово шейха Эдебали 
«Создай условия для людей, пусть 
государство процветает».Он поддерживал 
многочисленные культурные мероприятия, 
показывая гостеприимство, терпимость, 
мудрость и отвагу турецкого народа во 
всех странах, с которыми он 
контактировал.
В то же время он основал Международную 
газету «Гражданская инициатива» 
издающемся на русско-турецком языках, 
которое является совместным источником 
чтения для тюркских республик.
- Основал платформу «Международное
братство» или же под другим названием
«Башкент».

- Является председателем-основателем
Платформы народных собраний местных
органов власти, в которую входят более 1200
конфедераций, федераций, фондов и ассоциаций.
Наш почетный консул среди народа был голосом
народа, в государстве государственным деятелем;
- Он занимал пост вице-президента Всемирной
федерации искусства обороны Турции,
- Он был членом Профессиональной ассоциации
владельцев научных и литературных
произведений Турции,
- Он стал почетным президентом многих
конфедераций, федераций, фондов, ассоциаций,
- Пять книг доктора Мустафы Курта под
названием Севда-Ели, Ана, Хаят, Туран, Эй-Хак
были объединены в единую книгу и переданы
Международному научному центру векторов в
дар турецкому миру как культурное сокровище.
- Доктор. Мустафа КУРТ получил Золотую
медаль за выдающиеся заслуги перед турецким
миром и награды за выдающиеся заслуги перед
турецкой культурой,
- До сегодняшнего дня д-р Мустафа КУРТ
удостоен сотен медалей, мемориальных досок и
различных наград.
- Мустафа Курт, которого считало достойным
признательности государства Кыргызстан, много
лет занимал должность почетного консула между
Кыргызстаном и Турцией, и, продолжая
выполнять свои обязанности, он скончался 22
мая 2021 года из-за эпидемии Covid-19.
- Заканчивая слова, мы хотели поделиться с вами
статьей, которую мы получили из-под пера
нашего почетного консула.
В соответствии со светом и вдохновением,
полученным от наших предков, я никогда не
терял надежды и веры в мир и братство в рамках
понимания «Мир дома, мир во всем мире», зная
святость человека с слова «Создай условия для
людей, пусть государство процветает»
Несмотря на то, что мы живем в разных
регионах, даже если наши имена разные,
волнение в наших сердцах будет единым на
вечно.
Я верю в то, что; счастливые семьи составляют
счастливых люди, счастливые общества
составляют счастливые семьи, счастливые
государства составляют счастливые общества,
счастливый мир составляют счастливые
государства. Желаю вам счастливого мира ...
Доктор Мустафа КУРТ Программа началась с
чтения Священного Корана, а также был
проведен этно-музыкальный концерт и
различные выступления с участием кыргызских
артистов, особенно Нурланбека Нышанова, а так
же государственных артистов Кыргызстана,
которые играют на разных инструментах. Был
установлен кыргызский шатер, где были
выставлены предметы кыргызской
национальной культуры (костюмы, украшения,
посуда, сувениры и др.) и национальные блюда.
Программа завершилась вручением
благодарственных табличек гостям и участникам
турнира.
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